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Uppslutning bakom EU:s
forskningsprogram Horisont
Europa
Publicerad 05 december 2018

EU-ländernas forskningsministrar enades 30 november
om inriktningen för Horisont Europa, det vill säga
ramprogrammet för forskning och innovation för åren
2021–2027. Ministrarna diskuterade också EU:s
rymdprogram. Båda dagordningspunkterna är en del av
förhandlingarna om EU:s långtidsbudget för 2021-
2027.
Pressmeddelande

Beslut om forskning och innovation i EU

Det europeiska forskningsområdet, ERA

Ministrarna enades om rådslutsatser för ERA. De bygger på det yttrande som
den rådgivande kommittén ERAC har gett. Det handlar om prioriteringar av
effektiva system för forskning och innovation, om mobilitet, internationellt
samarbete, jämställdhet, och kunskapsöverföring.

Rådet uppmanade EU-kommissionen att publicera ett nytt meddelande om
ERA under 2020. Kommande ordförandeskap ombeds att hålla
återkommande möten om ERA på ministernivå. Rådet lyfte också frågan om
att bättre koppla de nationella färdplanerna för forskning och innovation till
de ekonomiska möjligheter som EU-samarbetet ger utrymme för.
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Horisont Europa

Ministrarna fattade beslut om en allmän inriktning för ramprogrammet för
forskning och innovation 2021–2027, Horisont Europa.

Ramprogrammet består av de tre pelarna, Öppen vetenskap, Globala
utmaningar och industriell konkurrenskraft samt Öppen innovation.

I Öppen vetenskap ingår Europeiska forskningsrådet, Marie Skłodowska
Curie Actions och Forskningsinfrastruktur.

Globala utmaningar fokuserar på kluster av samhällsutmaningar inom bland
annat hälsa, digitala frågor och industri, klimat och energi, livsmedel och
naturresurser.

Öppen innovation består av det nya Europeiska innovationsrådet, EIC, och
Europeiska institutet för innovation och teknik, EIT. Här finns också stöd för
samarbete mellan nationella och regionala nivåer.

Efter förhandlingar kom ministrarna också överens om partnerskapsprogram,
om indelningen i olika samhällsutmaningar, Europeiska innovationsrådet och
mobilitet. Indelningen av forskningen ska säkerställa att forskning inom
transport- och energiområdet är kopplad till klimatfrågan och på så vis ger
tydliga synergier mellan forskning och den samhällsutmaningar som
klimatförändringarna innebär. Förhandlingar om forskning med koppling till
industriutveckling var även i fokus på mötet.

EU:s rymdprogram

Ministrarna diskuterade EU-kommissionens förslag om rymdprogram som
presenterades i juni, 2018. Förslaget är en uppföljning till den europeiska
rymdstrategin från 2016.

Förslaget samlar verksamheten i ett program och skapar ett sammanhållet
ramverk. Här ingår satellitnavigeringsprogrammen Galileo och EGNOS,
jordobservationsprogrammet Copernicus, och den europeiska myndigheten
för satellitnavigeringssystem, GSA, samt stödramverket för rymdövervakning
och spårning, SST.

Rymdverksamhetens främst syften är att leverera avbrottsfria data,
information och tjänster av hög kvalitet. Det gäller till exempel inom
säkerhetsområdet där räddningsoperationer och utmaningar orsakade av



exempelvis klimatförändringar är två viktiga områden.

Därutöver presenterade Rumänien arbetsprogrammet för sitt ordförandeskap
under första halvåret under 2019.

Mötet ägde rum i Bryssel på konkurrenskraftsrådet andra mötesdag.
Helene Hellmark-Knutsson, utbildning för högre utbildning och forskning,
företrädde Sverige. 

Konkurrenskraftsrådet första mötesdag handlade om industri och EU:s inre
marknad. Sverige företräddes då av EU- och handelsminister Ann Linde.



Artikel från Utbildningsdepartementet

EU:s rymdprogram och Horisont
Europa på rådet för
konkurrenskraft
Publicerad 29 november 2018

När EU-ländernas ministrar för rymd och forskning
träffas i Bryssel 30 november förväntas de diskutera
EU:s rymdprogram och besluta om en partiell allmän
inriktning för forskningsprogrammet Horisont Europa.
Mötet är en del av de förhandlingar som just nu pågår
om EU:s långtidsbudget för 2021-2027.

EU:s rymdprogram

Ministrarna ska diskutera EU-kommissionens förslag om EU:s rymdprogram
som presenterades i juni, 2018. Förslaget är en uppföljning till den
europeiska rymdstrategin från 2016.

Förslaget samlar verksamheten i ett program och skapar ett sammanhållet
ramverk. Här ingår satellitnavigeringsprogrammen Galileo och EGNOS,
jordobservationsprogrammet Copernicus, och den europeiska myndigheten
för satellitnavigeringssystem, GSA, samt stödramverket för rymdövervakning
och spårning, SST.

Rymdverksamhetens främst syften är att leverera avbrottsfria data,
information och tjänster av hög kvalitet. Det gäller till exempel inom
säkerhetsområdet där räddningsoperationer och utmaningar orsakade av
exempelvis klimatförändringar är två viktiga områden.

Regeringen anser att samstämmighet och ett fungerande partnerskap mellan
EU, europeiska rymdorganisationen, ESA, och medlemsstaterna är centralt
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för en fortsatt ledande position för Europa på rymdområdet. Detsamma
gäller för flaggskeppsprogrammen Copernicus och Galileo/EGNOS.

Beslut om forskning och innovation i EU

Det europeiska forskningsområdet, ERA

Ministrarna ska anta rådsslutsatser om ERA. Slutsatserna bygger på det
yttrande som den rådgivande kommittén ERAC har gett. Det handlar om
prioriteringar av effektiva system för forskning och innovation, om mobilitet,
internationellt samarbete, jämställdhet, och kunskapsöverföring.

EU-kommissionen uppmanas att under 2020 publicera ett nytt meddelande
om ERA. Kommande ordförandeskap inbjuds att hålla återkommande möten
om ERA på ministernivå. Frågan om att bättre koppla de nationella
färdplanerna för forskning och innovation till de ekonomiska möjligheter
som EU-samarbetet ger utrymme för lyfts också.

Regeringen välkomnar förslaget till slutsatser.

Horisont Europa

Ministrarna ska fatta beslut om en partiell allmän inriktning för
ramprogrammet för forskning och innovation 2021–2027, Horisont Europa. 

Ramprogrammet består av de tre pelarna, Öppen vetenskap, Globala
utmaningar och industriell konkurrenskraft samt Öppen innovation.

I Öppen vetenskap ingår Europeiska forskningsrådet, Marie Skłodowska
Curie Actions och Forskningsinfrastruktur.

Globala utmaningar fokuserar på kluster av samhällsutmaningar inom bland
annat hälsa, digitala frågor och industri, klimat och energi, livsmedel och
naturresurser.

Öppen innovation består av det nya Europeiska innovationsrådet, EIC, och
Europeiska institutet för innovation och teknik, EIT. Här finns också stöd för
samarbete mellan nationella och regionala nivåer.

Ministrarna ska också komma överens om partnerskapsprogram, indelningen
i olika samhällsutmaningar, Europeiska innovationsrådet och mobilitet.



Regeringen välkomnar Horisont Europas struktur och att den största delen
av budgeten går till samarbetsprojekt för att möta samhällsutmaningar. 

Därutöver kommer Rumänien att presentera sitt arbetsprogram för sitt
ordförandeskap under första halvåret under 2019.

Helen Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning
företräder Sverige. Mötet äger rum i Bryssel på konkurrenskraftsrådet andra
mötesdag. Dag ett handlar om industri och EU:s inre marknad. Sverige
företräds då av EU- och handelsminister Ann Linde. 

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Statsbesök från Italien 13–15
november 2018
Publicerad 21 november 2018

Italiens president Sergio Mattarella avslutade på
torsdagen sitt tre dagar långa statsbesök i Sverige med
ett anförande på Lunds universitet som betonade vikten
av samarbete i Europa, ”Sweden, Italy, Europe: together
for the future”.
I det nämnde han bland annat att Europa i dag upplever en komplicerad fas
men också att tidigare faser av motsättningar har övervunnits. I framtiden
gäller för varje generation att minnas det förflutna, att bevara det i det
kollektiva minnet, för att utveckla de antikroppar som är nödvändiga för att
inte återuppliva tidigare konflikter. Läs hela talet

På morgonen hade presidenten och kungen invigt den italienskbyggda
jonkällan på European Spallation Source i Lund som är den första färdiga
delen av forskningsanläggningen. Drottningen, Laura Mattarella och
ministern för högre utbildning och forskning, Helene Hellmark Knutsson,
deltog vid det historiska ögonblicket.

”ESS kommer att bli världens mest kraftfulla neutronkälla och erbjuder
viktiga forskningsmöjligheter och instrument för genombrottsforskning inom
en lång rad områden. Genom fler internationella samarbeten kan vi nå nya
genombrott och möta våra samhällsutmaningar!” Säger Helene Hellmark
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

Efter lunch med landshövding Annelie Hulthén som värd avslutades
statsbesöket vid en avskedsceremoni på Malmö Airport.

Det här var det första inkommande statsbesöket från Italien sedan 1999.
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Presidenten åtföljdes av sin dotter Laura Mattarella och representanter från
Italiens regering.

Det inleddes på tisdagen med en sedvanlig välkomstceremoni på Kungliga
slottet. Kungaparet och stora delar av regeringen var tillsammans med andra
representanter för det officiella Sverige på plats för att välkomna
presidenten. Ceremonin följdes av ett pressuttalande av kungen och
presidenten, som kan ses här.

På eftermiddagen träffade presidenten talman Andreas Norlén i riksdagen.
Ämnen som diskuterades var regeringsbildningen, EU-samarbete samt miljö-
och jordbruksfrågor.

Statsminister Stefan Löfven tog sedan emot presidenten i Adelcrantzska
huset. Sveriges och Italiens bilaterala relation, EU-samarbetets och EU:s
framtid samt vissa aspekter av migration var några av de frågor de båda
talade om.

Dagen avslutades med att kungaparet gav en galamiddag på Kungliga slottet.

Onsdagen präglades av digitalisering och kulturella inslag. Först genom ett
besök på det digitala innovationshuset Epicenter. Efter en presentation av
verksamheten fick presidenten och kungen, tillsammans med bostads- och
digitaliseringsminister Peter Ericsson, bland annat se autonoma lastbilar och
chip-implantat som kan användas för trådlösa betalningar och elektroniska
biljetter. Drottningen och Laura Mattarella fick bland annat uppleva en
simulering av hur det är att leva med ADHD. De fick också en presentation
av hur Epicenter Academy arbetar med att hjälpa nyanlända till Sverige och
människor med begränsade professionella nätverk att utveckla sin
kompetens och få anställning.

Ericsson, som firar 100 år av närvaro i Italien i år, fick också besök i sin
studio i Kista. Där lyftes bland annat 5G-teknologins möjligheter fram.

Stockholms stad bjöd på lunch i stadshuset med kommunfullmäktiges
ordförande Cecilia Brinck och finansborgarrådet Anna König Jerlmyr som
värdar. Det nyinvigda Nationalmuseum stod för eftermiddagens
programpunkt. Museichef Susanna Petterson gav besökarna en guidad tur
där italienskt inflytande över nordisk konst uppmärksammades.

Presidenten och Laura Mattarella bjöd därefter sina svenska värdar på en
konsert på det italienska kulturinstitutet. Camerata Ducale-orkestern, under



ledning av dirigent Guido Rimonda, spelade verk av Vivaldi och Paganini.
Kulturinstitutet firar i år 60-årsjubileum och en minnestavla för att
uppmärksamma det avtäcktes av kungen och presidenten. Det var kung
Gustav VI Adolf som invigde institutet i november 1958.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Steg framåt i utvecklingen av EU:s
ramprogram för forskning
Publicerad 03 oktober 2018

På konkurrenskraftsrådet andra mötesdag 28
september arbetade EU-ländernas ministrar för
forskningsfrågor med ramprogrammet Horisont Europa.

EU:s ramprogram för forskning och innovation
2021–2027

Ministrarna diskuterade vissa nyckelfrågor inom förhandlingen av Horisont
Europa, det vill säga EU-kommissionens förslag till ramprogram för
forskning och innovation 2021–2027. Förslaget är en del av förslaget till
EU:s fleråriga budgetram för 2021-2027 och uppgår till 100 miljarder euro i
löpande priser för hela perioden.

Ramprogrammet Horisont Europa består av tre så kallade pelare: Öppen
vetenskap, Globala utmaningar och industriell konkurrenskraft samt Öppen
innovation.

Mer specifikt handlade ministrarnas diskussion om den rättsliga grund som
EU-kommissionen föreslagit och som medlemsstaterna ifrågasätter.

Vidare togs den så kallade innovationsklyftan i Europa upp, det vill säga hur
länder som är svagare inom forskning och innovation kan utvecklas på bästa
sätt. Därtill behandlades innehåll och struktur i den del av programmet som
syftar till att lösa olika globala utmaningar såsom hälsa, energi, klimat och
säkerhet.

Programplanering inför Horisont Europa
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Vid ett ministermöte i Wien den 17 juli hölls en första diskussion om
utformningen av den så kallade strategiska planeringsprocessen för Horisont
Europa. Processen syftar till att skapa en brygga mellan beslutet om det
sjuåriga ramprogrammet och de tvååriga arbetsprogrammen.

Den 28 september fortsatte diskussionen och ministrarna enades om vägen
framåt. ”Missions” och ”Partnerskapsprogram” ska anges i förordningen för
programmet medan övriga delar av planeringen kommer att ske via en
särskild programkommitté.

Malin Cederfeldt Östberg, statssekreterare hos Helene Hellmark Knutsson,
minister för högre utbildning och forskning, deltog i mötet. 

Mötet ägde rum i Bryssel.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Utvecklingen av EU:s ramprogram
för Horisont Europa
Publicerad 26 september 2018 Uppdaterad 26 september 2018

På konkurrenskraftsrådet andra mötesdag 28
september kommer EU-ländernas ministrar för
forskningsfrågor att arbeta med ramprogrammet
Horisont Europa.

EU:s ramprogram för forskning och innovation
2021–2027

Ministrarna kommer att diskutera Horisont Europa, det vill säga EU-
kommissionens förslag till ramprogram för forskning och innovation 2021–
2027.

Förslaget är en del av EU-kommissionens förslag till EU:s fleråriga
budgetram för 2021-2027. Det uppgår till 100 miljarder euro i löpande priser
för hela perioden.

Ramprogrammet Horisont Europa består av tre så kallade pelare, öppen
vetenskap, globala utmaningar och industriell konkurrenskraft samt öppen
innovation.

Öppen vetenskap innehåller tre delar: 
Europeiska forskningsrådet, Marie Skłodowska Curie Actions samt
Forskningsinfrastruktur.
Globala utmaningar och industriell konkurrenskraft består av fem
övergripande utmaningar: Hälsa, Inkluderande och säkra samhällen,
Digitala frågor och industri, Klimat, energi och mobilitet, Livsmedel och
naturresurser.
Öppen innovation innehåller tre delar: 
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Inrättandet av ett europeiskt innovationsråd, förbättringar av europeiska
ekosystem för innovation samt fortsatt stöd till Europeiska institutet för
innovation och teknik.

Regeringen välkomnar förslaget till ramprogram och då särskilt att strukturen
med tre pelare behålls samt att största andelen av budgeten avsätts till
samarbetsprojekt inom Globala utmaningar och industrins konkurrenskraft.

Regeringen anser att EU:s satsningar på forskning och innovation mer än
tidigare måste bidra till att möta samhällsutmaningar med lösningar som får
stort genomslag i samhället och ger positiva effekter och mervärde för
medborgarna.

Regeringen anser att Horisont Europa på ett tydligare sätt än vad förslaget
anger ska bidra till FN:s hållbarhetsmål, det vill säga till Agenda 2030 och de
17 globala målen. Humaniora och samhällsvetenskap samt miljö- och
klimatområdet är viktiga horisontella aspekter i hela programmet.
Regeringen anser också att Horisont Europa bör också ha ett
jämställdhetsperspektiv.

Förslaget till ramprogram för forskning och innovation är ett av flera förslag i
EU:s fleråriga budgetram för 2021–27. Regeringens övergripande mål är att
budgetramen sammantaget ska minska. Regeringen anser att sänkningar av
även prioriterade områden som forskning och innovation kan behöva
accepteras.

Programplanering inför Horisont Europa

Vid ett EU-möte om forskningsfrågor i Wien 17 juli diskuterades
planeringsprocessen för Horisont Europa. Österrikes ordförandeskap har
inför ministermötet 28 september föreslagit hur den strategiska planeringen
ska gå till, planens rättsliga status och vad den planen ska innehålla.

Regeringen anser att den strategiska planeringen av hur Horisont Europa ska
genomföras bör ske inom ramen för den så kallade kommittologin, det vill
säga i särskilda programkommittéer. För Sveriges del innebär det att
ledamöter från regeringskansliet tillsammans med experter från myndigheter
deltar i kommittéerna.

Malin Cederfeldt Östberg, statssekreterare hos Helene Hellmark Knutsson,
minister för högre utbildning och forskning, företräder Sverige på mötet. 



Mötet äger rum i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Forskning och EU:s rymdprogram
på ministermöte
Publicerad 31 maj 2018

Andra mötesdagen för EU:s konkurrenskraftsråd, 29
maj, handlade om EU:s samarbete inom forskning och
rymdfrågor. EU:s rymdprogram, Euratom, superdatorer
och spridning av och tillgång till kunskap stod på
dagordningen liksom en diskussion om det kommande
ramprogrammet för forskning och innovation.

Debatt om potentialen för EU:s rymdprogram

Ministrarna hade en diskussion om samhällsnytta, innovation och ekonomisk
utveckling som EU:s rymdverksamhet öppnar för. Diskussionen tog avstamp
i halvtidsutvärderingarna av rymdprogrammen Copernicus och Galileo.

Bland annat åtgärder för att maximera resultaten från rymdverksamheten
och kunskapen om hur verksamheten kan bli större togs upp.

Bättre möjligheter till spridning av kunskap

Rådet antog rådsslutsatser om att skynda på utvecklingen av cirkulationen av
kunskap i EU. Slutsatserna tar bland annat upp vikten av öppen vetenskap
och kunskapsutvecklingen i unionen liksom fri tillgång till
forskningspublikationer. Slutsatserna efterlyser förenkling och synergier
mellan å ena sidan ramprogrammet för forskning och innovation och å andra
sidan EU:s struktur- och investeringsfonder.

Slutsatser om det europeiska vetenskapsmolnet
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Ministrarna antog rådsslutsatser om en färdplan för det så kallade europeiska
öppna vetenskapsmolnet. Detta ska vara på plats från om med 2021. Syftet
är att samordna elektroniska infrastrukturer som följer de så kallade FAIR-
principerna. Tanken är att detta ska forskare ökad tillgång till lagring,
datahantering, analys och återanvändning av data.

Europeiska atomenergigemenskapen, Euratom

Ministrarna beslutade om att förlänga Euratoms forsknings- och
utbildningsprogram för 2019-2020. Det främsta syftet med forskningen är att
öka den kärntekniska säkerheten.

Ett europeiskt högpresterande datorsystem

Ministrarna fick en lägesrapport om arbetet med att starta ett gemensamt
företag för att bygga upp ett högpresterande datorsystem. 

Systemet syftar till att öka EU:s oberoende av andra länders teknik inom
utvecklingen av superdatorer och att öka europeisk konkurrenskraft genom
att ge forskare, näringsliv och offentlig sektor tillgång till den senaste
tekniken för superdatorer. Företaget ska enligt förslaget genomföras i två
delar, den ena delen innehåller upphandling och drift, den andra delen
innehåller forskning och innovation.

Forskning och innovation inom EU:s långtidsbudget

Ministrarna hade en diskussion om hur forskning och innovation kan få
större genomslag i samhället och på så sätt bidra till att bemöta
samhällsutmaningar. Diskussionen hölls i ljuset av EU-kommissionens förslag
till EU:s budgetram för 2021-2027.

Malin Cederfeldt Östberg, statssekreterare vid utbildningsdepartementet,
företrädde Sverige på konkurrenskraftsrådets andra dag. Anna Linde, deltog
för Sveriges räkning i konkurrenskraftsrådets första dag, 28 maj, som
fokuserade på marknadsfrågor.

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Både incitament och motivation
behövs för att lärandet ska bli
verklighet på arbetsplatser
Publicerad 30 maj 2018

Kompetensförsörjning av arbetsmarknaden liksom av
hela samhället har varit en återkommande fråga när
regeringens nationella innovationsråd har mötts sedan
starten 2015. När rådet träffades den 28 maj på
Harpsund inleddes mötet med frågan om arbetsplatser
för livslångt lärande.
Ylva Johansson, arbetsmarknads- och etableringsminister, sammanfattar
diskussionen från mötet:
– Sverige har ett bra utgångsläge, den svenska modellen innebär att vi
bejakar och underlättar omställning på arbetsmarknaden. Både staten och
arbetsmarknadens parter tar ett stort ansvar. Men digitalisering och
globalisering ställer stora krav på kompetensutveckling och lärande på
arbetsplatserna.

Vad är viktigt att ta med i det fortsatta arbetet? 

– I diskussionen betonades vikten av att kompetensfrågorna får ökad tyngd i
företagsledningarna och att samarbete mellan arbetslivet och
utbildningsanordnarna stärks. Det behövs både incitament och motivation för
att lärandet ska bli verklighet ute på arbetsplatserna, säger Ylva Johansson.

Hur ser framtidens arbetsplatser ut?

– Nya möjligheter att skaffa sig ny kompetens måste bli tillgängligt för fler,
till exempel genom att använda online-kurser eller andra flexibla sätt att göra
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utbildning skräddarsydd och tillgänglig för de konkreta behoven. Men för att
den nya kompetensen ska komma till nytta för både individen och
verksamheten är det viktigt att det finns en bra, stödjande lärmiljö, säger
Ylva Johansson.

I den offentliga samhällsdebatten finns idag ett stort engagemang och
intresse för frågan om lärande och livslångt lärande och
kompetensförsörjning. Idag ställs allt högre krav på kontinuerligt lärande
genom hela yrkeslivet men hur hanteras detta behov på arbetsmarknaden
och på de enskilda arbetsplatserna? Vad utmärker en lärande arbetsplats?

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning samt
en av regeringens ledamöter i Innovationsrådet och berättar mer utifrån
mötet.

En kort sammanfattning av vad ni kom fram till just på denna punkt?
Konkret exempel att ta med sig i det fortsatta arbetet?

– En spännande diskussion med många initierade inlägg och bra konkreta
förslag. Den tekniska utvecklingen med digitalisering och automatisering
leder till nya krav på kunskaper och kompetenser i arbetslivet. Tiden då det
räckte att utbilda sig en gång i början av karriären är förbi, säger Helene
Hellmark Knutsson. 

– Det är tydligt att det behövs en helhetssyn på utbildning och lärande där
alla delar behövs för att helheten ska bli bra. Det kontinuerliga lärandet på
arbetsplatsen behöver utvecklas och i högre grad ses som den strategiska
fråga som det faktiskt är.

Vad är viktigast för att lyckas med det livslånga lärandet?

– Utifrån ett högskoleperspektiv, ser jag att samverkan mellan lärosätena och
företag måste bli bättre. Ett nära samarbete är en förutsättning för att
utveckla de kurser som näringslivet behöver och för att bidra till att
tillgängliggöra de kurser som finns. En utveckling av kurser för
yrkesverksamma, liksom digitalt lärande och möjligheter till validering av
kompetens är viktiga delar av helheten. Fler kommer att behöva byta bana
eller bygga på med nya kunskaper under hela arbetslivet. Därför behöver
möjligheterna att kunna läsa på högskolan senare i livet öka. Vi arbetar nu
samlat med en rad reformer under temat utbildning i hela landet och under
hela livet. Där en stor reform är att bygga ut högskolan i hela landet med
resurser motsvarande nära 25 000 nya utbildningsplatser till 2021.





Artikel från Utbildningsdepartementet

Summering efter mötet med de
Nordiska utbildnings- och
forskningsministrarna
Publicerad 27 april 2018

På mötet med de nordiska ministrarna för utbildning
och forskning diskuterades de viktiga grunderna för det
fortsatta arbetet inom deras ansvarsområden. Helene
Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och
forskning, summerar här mötet.
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Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Fler lärare till kulturskolan – nu
fördelas pengar till lärosätena
Publicerad 29 mars 2018

Idag har regeringen beslutat om fördelning av medel för
att fler kulturskolelärare ska utbildas. De lärosäten som
tilldelas medel är Lunds universitet, Göteborgs
universitet, Umeå universitet, Stockholms universitet,
Stockholms konstnärliga högskola och Stockholms
Musikpedagogiska Institut.
– Detta är en viktig del i den nationella strategin för kulturskolan som vi
nyligen presenterade. Förutsättningarna för att fler barn i Sverige ska få testa
sina vingar, utmana sin nyfikenhet, stå på en scen, spela ett instrument,
fotografera, programmera och måla behöver bli ännu bättre, säger Alice Bah
Kuhnke, kultur- och demokratiminister.

För att förbättra förutsättningarna för att rekrytera lärare till kulturskolan
föreslår regeringen en permanent satsning på ett kulturskolekliv motsvarande
25 miljoner kronor för 2018, och beräknar 40 miljoner kronor årligen fr.o.m.
2019. När satsningen är fullt utbyggd kan de här särskilda medlen, lågt
räknat, komma att motsvara 150–200 utbildningsplatser per år. Satsningen
innebär bl.a. bättre information om befintliga utbildningsvägar, fler
utbildningsplatser, fortbildningsinsatser och utvecklingsmedel till vissa
lärosäten för att ta fram utbildningar med relevans för kulturskolan.

– Kärnan i kulturskolan är lärarna och inom några år väntar stora
pensionsavgångar samtidigt som kulturskolans utbud breddas. Därför
behöver vi säkerställa att fler kulturskolelärare utbildas och att personer som
idag har en konstnärlig utbildning får möjlighet till en pedagogisk utbildning,
säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och
forskning.
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Totalt handlar dagens beslut om nästan 19 miljoner kronor som betalas ut i
april. Av de 25 miljoner kronor som avsatts för 2018 har 4 miljoner redan
gått till ett uppdrag till Universitets- och högskolerådet och Statens kulturråd
att tillsammans kartlägga behovet av, och informera om, högskoleutbildning
av relevans för den kommunala kulturskolan.



Artikel från Statsrådsberedningen

Region och innovation viktigt för
Sveriges utveckling
Publicerad 20 februari 2018

Ju mer vi kan göra tillsammans desto bättre resultat når
vi, sa statsminister Stefan Löfven när han inledde mötet
med Innovationsrådet och inbjudna regionala aktörer i
Skellefteå den 20 februari. Fokus på mötet var den
norra regionens styrkor, utmaningar och om samspelet
med den nationella nivån.
För statsminister Stefan Löfven är regionala möten med Nationella
innovationsrådet en viktig del för att utveckla den nationella
innovationspolitiken. Det är andra gången under det senaste halvåret som
statsministern tar med sig Innovationsrådet och håller möte ute i landet. I
höstas var Innovationsrådet i Västra Götaland och samtalade med regionen
där och nu reste man norrut till Västerbotten för möte och efterföljande
seminarium. Det är viktigt för den nationella innovationspolitiken att fånga
upp de olika möjligheter och förutsättningar som finns i olika regioner.

- Det handlar om att skapa bra förutsättningar för att utveckla samhället i
stort. Genom öppet, inbjudande arbetssätt och konstruktiva samtal skapar vi
en plattform för idé- och politikutveckling som skapar utveckling i hela
Sverige, säger Stefan Löfven.

Fokus på norra regionens styrkor och utmaningar

Statsministern ledde mötet och på plats i Skellefteå var även närings- och
innovationsminister Mikael Damberg, ministern för högre utbildning och
forskning Helene Hellmark Knutsson och Eva Svedling, statssekreterare hos
Isabella Lövin samt rådsledamöterna Darja Isaksson, Jane Walerud och Ola
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Asplund. På mötet deltog också landshövdingen Magdalena Andersson,
regionrådet Erik Bergkvist, kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman
och andra regionala aktörer från näringsliv, akademi och offentlig sektor.
Fokus på mötet var den norra regionens styrkor, utmaningar och samspelet
med den nationella nivån. Där diskuterades utvinning och förädling av
resurser för ett hållbart samhälle och hur innovation kan utveckla samhällen
utanför de större städerna.

- Det var många intressanta inspel och diskussioner som vi i regeringen tar
med oss hem. Här finns alla förutsättningar, vi har människorna, miljön och
naturresurserna. Norra Sverige kan gå före, till exempel vad gäller
digitalisering inom vården. Här finns tydliga utmaningar vad gäller en
åldrande befolkning och behov av bättre och närmare sjukvård till
befolkningen i hela landet, men här finns även idéer och lösningar, sa
statsminister Stefan Löfven efter mötet.

Bättre innovationspolitik 

Efter ett möte i Innovationsrådet fortsätter arbetet i Regeringskansliet med
att ta vara på de synpunkter och idéer som framförts på mötet. Det arbetet
sköts av Innovationsrådets kansli som följer upp frågorna i samarbete med
berörda statssekreterare och departement. Uppföljning och återkoppling sker
också på de kommande Innovationsrådsmötena.
- I och med detta utvecklas flera politikområden så att de blir mer
innovationsfrämjande, vilket leder till en bättre innovationspolitik och att
Sverige blir mer konkurrenskraftigt. Det är hela poängen, avslutar Stefan
Löfven.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Kulturdepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Möten med myndigheter och
arbetsmarknadens parter om
sexuellt våld och trakasserier
Publicerad 15 december 2017

Med anledning av #metoo-uppropen har den svenska
regeringen initierat möten om sexuellt våld och
trakasserier med bland annat arbetsmarknadens parter,
myndighets- och näringslivschefer samt initiativtagarna
bakom uppropen.
De dialogmöten som regeringen har haft med olika aktörer har haft fokus på
arbetsgivarens ansvar för att motverka sexuellt våld och trakasserier och
vilka åtgärder som redan har genomförts. Samtalen har även handlat om
vilka eventuella brister som finns vad gäller lagar och regler och vilka
åtgärder som behöver göras.

Den 6 mars träffade jämställdhetsminister Åsa Regnér representanter
från 65 Me too-upprop på Historiska museet och mottog deras
gemensamma kravlista med sju åtgärdsförslag som rör arbetsliv,
samhälle och skola.

Den 9 november 2017 träffade kulturminister Alice Bah Kuhnke
företrädare för nationalscenerna med anledning av det första svenska
uppropet #tystnadtagning. Statsrådet har även haft möte med
Diskrimineringsombudsmannen och dialoger med ett antal aktörer inom
kultursektorn.

Den 23 november träffade justitieminister Morgan Johansson och
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jämställdhetsminister Åsa Regnér cheferna för Polismyndigheten,
Åklagarmyndigheten, Domstolsverket och Brottsförebyggande rådet. 

Pressmeddelande: Morgan Johansson och Åsa Regnér bjuder in
myndighetschefer för att diskutera sexuella trakasserier 

Den 24 november träffade ministern för högre utbildning och forskning
Helene Hellmark Knutsson generaldirektörerna för
Universitetskanslersämbetet, Universitets- och högskolerådet samt
Vetenskapsrådet med anledning av #akademiuppropet Statsrådet har
även haft möte med expertgruppen för jämställdhet i högskolan.

Den 30 november träffade utbildningsdepartementets statsråd Gustav
Fridolin, Helene Hellmark Knutsson och Anna Ekström företrädare för
skoluppropen #tystiklassen, #räckupphanden och #ickegodkänt
tillsammans med representanter från elevorganisationerna, civilväsendet,
skolväsendets fackliga organisationer och skolmyndigheterna.

Den 30 november samlade bostadsminister Peter Eriksson företrädare
för byggbranschen. Statsrådet bjöd även in initiativtagarna till uppropet
#sistaspikenikistan.

Artikel: Byggbranschen agerar för att stoppa kränkningar och övergrepp

Den 8 december träffade arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och
jämställdhetsminister Åsa Regnér arbetsmarknadens parter samt
myndighetscheferna på Arbetsmiljöverket och
Diskrimineringsombudsmannen.

Artikel: Möte med anledning av #metoo: "Tillämpningen av regler och
det förebyggande arbetet måste bli bättre"

Den 11 december träffade jämställdhetsminister Åsa Regnér
initiativtagarna till uppropen i olika branscher för #metoo

Artikel: #MeToo-uppropen på Rosenbad för att tala med regeringen
Näringsminister Mikael Damberg har kallat samtliga ordföranden i
statliga bolag till möten den 15 och 18 januari.

 



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Ministermöte om europeiskt
rymdsamarbete och forskning
Publicerad 29 november 2017

EU-ländernas ministrar för rymdfrågor träffas 1
december i Bryssel för att anta rådsslutsatser om
Copernicus och för att diskutera EU:s olika
rymdprogram. Senare på dagen träffas även
forskningsministrarna för att anta rådsslutsatser om
ramprogrammet för forskning och innovation samt för att
diskutera målinriktade insatser för att möta olika
samhällsutmaningar.

Halvtidsutvärdering av Copernicus

Utkastet till rådsslutsatser handlar om den halvtidsöversyn som 
jordobservationsprogrammet Copernicus nyligen gjort. Där framgår att
Copernicus utvecklats till att bli världen största leverantör av
jordobservationsdata. Bakom framgången står bland annat policyn om fri,
full och öppen tillgång till data. Avgörande för framtiden är ansträngningarna
att utvidga efterfrågan till nya områden och till den privata sektorn.

Regeringen har bland annat verkat för öppenhet i datapolicyn vilket
bevisligen har gett positiva resultat. Regeringen har även fått gehör för
skrivningar som betonar att användargränssnitten för att nå och behandla
data måste vara enkla och snabba för att öka spridningen bland aktörer,
särskilt utanför rymdsektorn, och stimulera framväxten av kommersiella
tillämpningar. Regeringen står bakom förslaget till slutsatser.

EU:s rymdprogram
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Det estniska ordförandeskapet har tagit initiativ till en diskussion på mötet 1
december om framtiden för den Europeiska unionens rymdprogram.

Regeringen anser den europeiska rymdstrategin från 2016 bör vara
vägledande för programmet. Driftsättningen och utvecklingen av
jordobservationsprogrammet Copernicus och positioneringssystemet Galileo
bör prioriteras liksom övervakningsprogrammet för rymdskrot. Vidare anser
regeringen att utvecklingen ger tillgång till data för applikationer och tjänster
för ökad samhällsnytta, ökad europeisk konkurrenskraft och förutsättningar
att hålla toppnivå inom forskning, innovation och teknologi.

Utvärderingen av Horisont 2020

Ministrarna ska anta rådslutsatser om utvärderingen av ramprogrammet för
forskning och innovation, Horisont 2020, med sikte på nästa ramprogram
med start 2021. EU-kommissionen presenterade utvärderingen i våras.
Slutsatserna säger bland annat att den struktur som Horisont 2020 haft med
tre pelare bör behållas, att arbetet med förenklingar bör fortsätta, att
hållbarhetsmålen är viktiga. Slutsatserna nämner också att målet om att tre
procent av EU:s BNP ska gå till forskning och innovation inte har uppnåtts.

Regeringen har under förberedande förhandling verkat för att excellens ska
vara huvudsakligt kriterium för urval av projekt, att det skapas en bra
process för EU:s medlemmar och intressenter att bidra i prioriteringsarbetet
och att det råder en god balans mellan olika typer av innovation. Regeringen
står bakom förslaget till slutsatser.

Målinriktade insatser i det nionde ramprogrammet

Ministrarna kommer att diskutera målinriktade insatser, så kallade missions,
som innebär ett fokus på forskning- och innovationsinsatser med tydligt
genomslag för att möta globala utmaningar. Bakgrunden är ett förslag från en
expertgrupp som tillsattes av EU-kommissionen för att lämna
rekommendationer om framtida ramprogram.

Regeringen anser att ramprogrammet bör ta ytterligare steg mot
utmaningsdriven och målinriktad forskning och innovation för att uppnå
tydliga förbättrande effekter i samhället. Resurser och kunskap från olika
discipliner måste sammanföras. Regeringen anser bland annat att nästa
ramprogram innehålla målinriktade insatser för att främja systemförändringar
och bidra till att uppfylla FN:s hållbarhetsmål.



Karin Röding, statssekreterare vid utbildningsdepartementet företräder
Sverige på mötet.

Mötet sker inom ramen för EU:s ministerråd för konkurrenskraft.



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Beslut om europeisk
solidaritetskår, utbildning och
tillgång till kultur på
ministerrådsmöte
Publicerad 24 november 2017

När rådet för utbildning, ungdom, kultur och idrott
träffades 20 och 21 november kunde ministrarna nå ett
beslut om den europeiska solidaritetskåren. De kom
även överens om en ny EU-agenda för högre utbildning
samt om att främja tillgången till kultur via digitala
medel.

Ungdom

Inför kommande förhandlingar med Europaparlamentet enades ministrarna
om rådets position om kommissionens förslag till förordning om den
europeiska solidaritetskåren. Detta är ett nytt EU-initiativ som tagits fram för
att stödja volontärarbete och arbetslivserfarenhet för ungdomar.

Utbildning

Rådet kom överens om en ny agenda för högre utbildning. Det övergripande
målet är att modernisera den högre utbildningen och se till att den går i takt
med snabba samhällsförändringar. Den nya agendan handlar även om att
utveckla den högre utbildningens roll inom innovation och regional
utveckling samt om frågor om effektivitet och kvalitetssäkring inom högre
utbildning.
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Kultur

När kulturministrarna träffades 22 november antog de rådsslutsatser om att
främja tillgången till kultur via digitala medel. Bland annat framhävde de
möjligheterna till ny teknik för kulturorganisationer för att bättre nå ut till
befintliga eller nya intressegrupper. Ministrarna diskuterade också vad som
kan göras gemensamt på europeisk nivå inom kulturområdet samt hur
kulturen kan bidra till att hålla samman våra samhällen.

Idrott

Idrottsministrarna debatterade idrottens stora utmaningar under 2000-talet.
De diskuterade idrottsledares roll i samhället samt hur samarbetet mellan
idrottsrörelsen och nationella regeringar kan förbättras. Internationella
olympiska kommitténs ordförande Thomas Bach deltog i denna debatt.

Gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström och minister för högre
utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson representerade Sverige.



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Europeiska solidaritetskåren och
utveckling av skolan på EU-
ministermöte
Publicerad 17 november 2017

När ministrarna för utbildning, ungdom, kultur och idrott
träffas den 20 och 21 november är målet att komma
överens om den europeiska solidaritetskåren som ska
ge ungdomar fler möjligheter till lärande, arbete,
rörlighet och engagemang i samhället. Ministrana
kommer även att diskutera en ny EU agenda för högre
utbildning samt att främja tillgången till kultur via digitala
medel.

Ungdom

Rådet kommer att försöka nå en allmän inriktning om den europeiska
solidaritetskåren. Detta är ett nytt EU-initiativ som syftar till att stödja
volontärarbete och arbetslivserfarenhet för ungdomar.

Regeringen stödjer förslaget men betonar vikten av att inkludera unga med
begränsade möjligheter samt att programmet finansieras genom omfördelning
av befintliga EU-program.

Ministrarna kommer även att anta slutsatser om smart ungdomsarbete, som
bygger på att man skapar digitala plattformar som ungdomar kan använda för
kontakt och interaktion. Att inkludera den digitala arenan i ungdomsarbetet
bidrar till större utrymme för kreativitet och ett aktivt medborgarskap.

Regeringen stödjer rådsslutsatserna.
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Utbildning

På rådsmötet kommer ministrarna att bland annat att diskutera rådsslutsatser
om utveckling av skolan och utbildning av hög kvalitet för en bra start i livet.
Att utveckla skolor med hög kvalitet som är inkluderande, stöd till lärare och
skolledare och rättvisa och effektiva skolsystem är prioriterade områden.

Regeringen stödjer rådsslutsatserna.

Kultur

Ministrarna för kultur- och idrottsfrågor kommer att anta slutsatser om att
främja tillgången till kultur via digitala medel. Slutsatserna fokuserar på
publikutveckling för kulturorganisationer i en digital miljö. Dessutom
kommer ministrarna att diskutera kulturens roll i att bygga sammanhållna
samhällen i Europa, mot bakgrund av ökade migrations- och
rörlighetströmmar.

Idrott

Utöver att anta rådsslutsatser om idrottstränarnas roll i samhället kommer
ministrarna att debattera idrottens stora utmaningar under 2000-talet och
samarbetet mellan EU-regeringarna och idrottsrörelsen. Det estniska
ordförandeskapet har även bjudit in ordförande för internationella olympiska
kommittén, Thomas Bach, att delta i debatten.

 

 



Artikel från Utbildningsdepartementet

Lärarsatsningar i
budgetpropositionen för 2018
Publicerad 20 september 2017

Sverige ska vara en ledande kunskapsnation med ett
starkt utbildningssystem som möjliggör ett livslångt
lärande. Under det gångna året har internationella
kunskapsmätningar visat att elevers kunskaper i den
svenska skolan har förbättrats, men fortfarande finns
mer att göra. Lärarna är nyckeln till att höja
kunskapsresultaten i skolan. I skolan läggs grunden för
barns och ungas utveckling, och lärarna är nyckeln till
att höja kunskapsresultaten i skolan. Regeringens
investering i ett statligt stöd för stärkt likvärdighet kan
exempelvis gå till fler lärare och mindre klasser, vilket
påverkar lärares arbetssituation och förutsättningarna
för mötet mellan lärare och elev. Därutöver föreslår
regeringen en rad särskilda åtgärder för att klara den
framtida lärarförsörjningen. Totalt föreslår regeringen
därför satsningar på cirka 149 miljoner kronor 2018,
cirka 235 miljoner kronor 2019 och cirka 189 miljoner
kronor 2020 på investeringar för fler och bättre lärare.
Fler ska vilja bli lärare och fler ska vilja stanna kvar i
yrket. Nedan presenteras nya satsningar i 2018 års
budgetproposition.

Förskollärar- och lärarutbildningar
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En stor utbyggnad av förskollärar- och lärarutbildningarna genomförs
nu, med cirka 10 000 nya utbildningsplatser till 2021.
Regeringen avsätter medel för projekt som skapar fler vägar in i yrkena.
Det handlar till exempel om att överväga fler kompletterande
utbildningar, utbildning i modulform för att öka kompetensen bland
obehöriga lärare och gemensamma former för validering. Det måste
finnas flexibla och smarta vägar in i läraryrket för personer med en
annan studie- och arbetslivsbakgrund.
Tydlig information är viktig för att potentiella sökande till
lärarutbildningen ska hitta sin väg till yrket. Regeringen satsar därför på
bättre information om olika vägar in i läraryrket. Skolverket och
Universitets- och högskolerådet tillförs åtta miljoner för att bedriva fler
riktade informations- och kampanjinsatser om vägar till lärar- och
förskolläraryrkena.
Regeringen satsar på fler relevanta sommarkurser. Det kan till exempel
handla om kurser inom ramen för den kompletterande pedagogiska
utbildningen för att bli ämneslärare eller andra kurser som snabbar på
lärarutbildningen.

Fortbildning och andra insatser

Det är viktigt att lärare och förskollärare får avlastning och kan ägna sig
åt undervisning. Mer stödpersonal i skola och förskola gör det möjligt för
lärare, förskollärare och annan personal att få mer tid till det
pedagogiska mötet med barn och elever. Regeringen satsar därför fyra
miljoner kronor för 2018 och ger Skolverket i uppdrag att informera om
möjligheterna att anställa personal inom skolans område genom
befintliga arbetsmarknadsåtgärder. För samma ändamål avsätts två
miljoner 2019 och två miljoner 2020.
För 2018 omprioriteras totalt upp till 90 miljoner för förstärkning av
VAL – vidareutbildning av lärare – och andra särskilda kompletterande
pedagogiska utbildningar, till exempel Teach for Sweden.
För att förlänga Lärarlyftet II, en fortbildningsinsats för att fler ska bli
legitimerade och behöriga för den undervisning de ska bedriva,
omfördelar regeringen 90 miljoner kronor för 2019 av tidigare avsatta
medel för lärarfortbildning. Detta i väntan på att formen för
behörighetsgivande fortbildning utreds.
Regeringen förlänger satsningen på fortbildningsinsatser för rektorer och
förskolechefer så att rektorerna och förskolecheferna får förutsättningar
att utveckla sitt pedagogiska ledarskap. Även biträdande rektorer kan ta
del av satsningen. Regeringen anser även att den som leder och



samordnar det pedagogiska arbetet vid en förskolenhet ska benämnas
rektor.
Regeringen har gett Skolverket i uppdrag att genomföra systematiska
insatser för att stärka huvudmännens förmåga att på kort och lång sikt
erbjuda nyanlända barn och elever en utbildning av hög och likvärdig
kvalitet. Regeringen föreslår att detta uppdrag utvidgas till att även
omfatta vuxenutbildningen.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Satsningar inom
utbildningsområdet i
budgetpropositionen för 2018
Publicerad 20 september 2017

Här presenteras några av regeringens satsningar på
utbildningsområdet i 2018 års budgetproposition.

Skola

Unik förstärkning av den statliga finansieringen av skolan

Kunskaperna ska fortsätta öka och ojämlikheten i skolsystemet ska brytas.
Regeringen föreslår nu en unik förstärkning av den statliga finansieringen av
skolan genom ett nytt statligt stöd för stärkt likvärdighet och
kunskapsutveckling, i enlighet med Skolkommissionens förslag.
Förstärkningen innebär att resurserna till skolan i större utsträckning fördelas
efter behov för att bidra till att nå målet om en jämlik kunskapsskola.

Pressmeddelande: Unik förstärkning av den statliga finansieringen av skolan

Statsbidraget för att stärka föräldrars delaktighet i barns
lärande

För att ytterligare minska familjebakgrundens påverkan på elevernas
förutsättningar att klara sitt skolarbete vill regeringen underlätta föräldrars
delaktighet i lärandet. Regeringen föreslår därför studieförbundsinsatser
inriktade på att öka föräldrars delaktighet i lärandet. Om föräldrarna får
uppdaterade kunskaper om vad deras barn läser i skolan kan de bli ett bättre
stöd i läxläsningen hemma. Regeringen föreslår att 50 miljoner kronor per år
avsätts för detta ändamål.

https://www.regeringen.se/


Simskola årskurs 6–9

Sedan 2007 är simkunnighet en del i skolans läroplan. En uppföljning av
skolans simundervisning visar att eleverna inte fullt ut får möjlighet till den
simundervisning de behöver för att kunna nå kunskapskravet. Regeringen
bedömer att det finns ett behov av fler simundervisningstillfällen och vill
därför införa stöd till huvudmän för att anordna lovsimskola för elever i
årskurs 6–9. Simkunnighet räddar liv och regeringen är därför inte nöjd
förrän alla elever kan simma.

Läsa, skriva, räkna

Det är av högsta vikt för regeringen att höja resultaten i skolan. Regeringen
har sedan den tillträdde prioriterat elever som riskerar att inte nå behörighet
till gymnasieskolan. För att möta utvecklingen med att fler elever lämnar
nionde klass utan behörighet inför regeringen nu en åtgärdsgaranti i läsning,
skrivning och räkning för att tidigt ge alla elever det stöd de behöver. Genom
åtgärdsgarantin ska det säkerställas att alla elever i behov av extra
anpassningar, eller särskilt stöd, får rätt stöd i rätt tid. Redan från
förskoleklassen ska individuellt utformade stödinsatser bidra till att eleverna
når de kunskapskrav som minst ska uppnås i svenska, svenska som
andraspråk och matematik.

Pressmeddelande: Läsa, skriva, räkna – en åtgärdsgarant

Obligatorisk förskoleklass

Alla barn har rätt att få en bra och likvärdig grund inför grundskolan.
Förskoleklassen föreslås därför bli obligatorisk från och med höstterminen
2018. När skolan når alla barn i förskoleklassen kan utbildningsperspektivet
tydliggöras ytterligare, samtidigt som lärandet fortsatt ska utgå från en
pedagogik som är anpassad till elevernas ålder och utvecklingsnivå. Detta är
en naturlig utveckling efter att förskoleklassen under 2016 har fått ett eget
avsnitt i läroplanerna, där förskoleklassens uppdrag, syfte och innehåll
förtydligats och förstärkts. För att kompensera skolhuvudmännen för de
ökade utgifterna föreslår regeringen att 75 miljoner kronor för 2018 och 150
miljoner kronor för 2019 och framöver tillförs kommunerna.

Pressmeddelande: Skolplikt från sex års ålder

Satsningar för nyanlända



Skolan har en viktig roll för integrationen eftersom den är en av de första
platser som nyanlända barn och elever kommer till. En fullföljd
gymnasieutbildning ger betydligt större möjligheter att etablera sig på
arbetsmarknaden, fortsätta att studera och få en stabil inkomst. Att klara
skolan är därför den enskilt viktigaste faktorn för barns utveckling och
framtid.

I en utredning som tillsattes 2016 föreslås bland annat att rätten till
studiehandledning på modersmålet ska stärkas. En nyanländ elev i åldern
13–16 år ska få studiehandledning på modersmålet om det inte är uppenbart
obehövligt. Det är en av de viktigaste insatserna för att förbättra nyanlända
elevers kunskapsutveckling och öka måluppfyllelsen. Regeringen föreslår att
det avsätts medel för att genomföra detta och andra förslag från utredningen.

Introduktionsprogrammen växer snabbast av gymnasieskolans program. För
många huvudmän utgör introduktionsprogrammen en allt större andel av
gymnasieskolan och många har behövt bygga upp nya verksamheter.
Samtidigt är det få elever som går vidare till nationellt program. Regeringen
avsätter 300 miljoner kronor årligen under 2018–2020 för att stärka och
utveckla introduktionsprogrammen. Satsningen är en förlängning av de 150
miljoner kronor som avsattes i vårändringsbudgeten 2017 och riktar sig till
huvudmännen som kan ansöka om medel hos Skolverket. Huvudmännen kan
använda medlen till såväl personalförstärkning som samverkan med
civilsamhället eller investeringar i lärmiljön.

Nationellt centrum för svenska som andraspråk vid Stockholms universitet är
i dag det enda nationella kompetens- och resurscentrumet i landet för
skolutveckling och pedagogisk utveckling när det gäller
andraspråksutveckling och lärande på andraspråket svenska. För att stärka
centrumets stödjande arbete till kommuner och skolor för nyanlända föreslår
regeringen att fem miljoner kronor avsätts för 2018. Motsvarande belopp
beräknas avsättas för centrumet årligen från och med 2019.

Regeringen har gett Skolverket i uppdrag att genomföra systematiska insatser
i syfte att stärka huvudmännens förmåga att på kort och lång sikt erbjuda
nyanlända barn och elever en utbildning av hög och likvärdig kvalitet.
Regeringen föreslår att detta uppdrag utvidgas till att även omfatta
vuxenutbildningen.

Yrkesprogram med högskolebehörighet

Yrkesprogrammen är basen för industrins och välfärdens



kompetensförsörjning. Utbildningsdepartementet har skickat ett förslag på
remiss som handlar om att utöka yrkesprogrammen från 2 500 poäng till 2
700 eller 2 800 poäng för att säkerställa elevernas möjlighet att läsa kurser
för grundläggande behörighet till högskolan utan att minska de viktiga
yrkeskurserna.

Förslaget innebär att undervisningstiden utökas i motsvarande omfattning.
Det skapar en kunskapsskola där elever ges möjlighet att läsa de kurser som
ger yrkesskickligheten samtidigt som det ger bättre förutsättningar för elever
att kunna läsa vidare efter gymnasieskolan.

Regeringen föreslår att 234 miljoner kronor per år tillförs från 2022 för
utökningen av yrkesprogrammen som ersättning för den utökade
undervisningstiden. Redan 2020 föreslås att 59 miljoner tillförs för
utökningen för de första eleverna som börjar på gymnasieskolans
yrkesprogram läsåret 2019/20.

I budgeten satsar regeringen även på andra insatser för yrkesutbildningarnas
attraktivitet, att införa försök med yrkesprov, utveckla det
arbetsplatsförlagda lärande och få fler behöriga yrkeslärare.

Estetiskt ämne på nationella program

Estetik, kreativitet och förmåga att uttrycka sig konstnärligt är en tillgång i
många yrken. Det är viktigt att alla ungdomar får komma i kontakt med
skapande. Det breddar den gemensamma kunskapsbasen, stärker
gymnasieskolans bildningsuppdrag och bidrar till att skapa aktiva
medborgare i ett demokratiskt samhälle.

I remissen Ökade möjligheter till grundläggande behörighet på yrkesprogram
och ett estetiskt ämne i alla nationella program föreslås även ett
återinförande av ett estetiskt ämne i alla nationella program i
gymnasieskolan. Det remitterade förslaget innebär att estetiskt ämne
omfattar 50 gymnasiepoäng, samt att gymnasiearbetet minskar till 50
gymnasiepoäng.

Kulturskoleklivet

Det är viktigt att barn och unga i hela landet, oavsett bakgrund och
uppväxtmiljö, kan få ökad tillgång till en inkluderande kulturskola. I dag
finns en stor brist på utbildade lärare för kulturskolan. I



Kulturskoleutredningens betänkande En inkluderande kulturskola på egen
grund finns bland annat flera förslag om stärkta utbildningsvägar för att bli
lärare i kulturskolan. För att förbättra förutsättningen att rekrytera lärare till
kulturskolan föreslår regeringen en permanent satsning på ett kulturskolekliv,
motsvarande 25 miljoner kronor för 2018, och därefter 40 miljoner kronor
årligen från 2019. Satsningen innebär bland annat bättre information om
befintliga utbildningsvägar och fler utbildningsplatser i fortbildningsinsatser.
Den handlar också om utvecklingsmedel till vissa lärosäten för att ta fram
utbildningar med relevans för kulturskolan.

Universitet och högskola

Utbyggnad av samhällsviktiga utbildningar i hela landet

Tillgången på relevant utbildning är en förutsättning för såväl en hållbar
tillväxt som för enskilda individers utveckling. För att fler ska kunna
genomföra en högskoleutbildning föreslår regeringen utökade resurser till
högskoleutbildning i hela landet. Regeringen föreslår att drygt 260 miljoner
kronor avsätts för 2018 och beräknar samma summa från och med 2019 och
framåt. Totalt motsvarar det drygt 3 200 utbildningsplatser.

Utöver denna satsning föreslår regeringen en utbyggnad av bland annat
Försvarshögskolans civila utbildningar, ingenjörsutbildningar och
utbildningar inom samhällsbyggnadssektorn, bland annat inom samhälls-
planering, lantmäteriområdet och byggteknik. Dessutom ska hälso- och
sjukvårdsutbildningar byggas ut genom fler platser på läkarutbildningarna.
Totalt satsar regeringen 53 miljoner kronor under 2018 på samhällsviktiga
utbildningar vilket motsvarar 570 utbildningsplatser. Fullt utbyggd beräknas
satsningen uppgå till ca 394 miljoner kronor, vilket motsvarar knappt 3 600
utbildningsplatser. Dessa satsningar inklusive satsningar på sommarkurser
ingår i kunskapslyftet som totalt uppgår till 353 miljoner kronor 2018.

Ingenjörssatsning

Bristen på ingenjörer begränsar Sveriges framtida tillväxt och attraktivitet.
Det finns ett stort behov av ingenjörer inom flera olika områden och
tillgången till kvalificerad arbetskraft är en avgörande fråga för såväl den
svenska tillväxten som förmågan att möta de stora samhällsutmaningarna.
Regeringen satsar därför på att bygga ut ingenjörsutbildningarna med
motsvarande 200 utbildningsplatser 2018, 600 platser 2019 och 1 000 platser
2020. Fullt utbyggd omfattar satsningen 160 miljoner kronor, vilket beräknas



motsvara cirka 1 600 utbildningsplatser.

Utbyggnad av Försvarshögskolans civila utbildningar

I totalförsvaret ingår både det militära och det civila försvaret. I dag finns en
stor tyngd mot den militära utbildningsverksamheten inom
Försvarshögskolan och för att i högre grad kunna möta kompetensbehovet
inom totalförsvaret föreslår regeringen en utbyggnad av Försvarshögskolans
civila utbildningar. Regeringen föreslår att fem miljoner kronor satsas för att
bygga ut Försvarshögskolans civila utbildningar 2018 och beräknar att
satsningen uppgår till totalt tio miljoner kronor årligen från 2019. Fullt
utbyggd motsvarar satsningen cirka 200 utbildningsplatser.

Utbyggnad av läkarutbildning

Tillgången till välutbildad personal, däribland läkare, är viktig för att nå
regeringens mål att alla ska erbjudas behovsanpassad, tillgänglig och effektiv
vård av god kvalitet. Regeringen föreslår därför att läkarutbildningen ska
byggas ut. Satsningen omfattar nio miljoner kronor 2018, vilket motsvarar
cirka 40 helårsstudenter. Fullt utbyggd 2023 beräknas satsningen omfatta 96
miljoner kronor vilket motsvarar cirka 440 utbildningsplatser.

Lärarsatsningar

I skolan läggs grunden för barns och ungas utveckling, och lärarna är
nyckeln till att höja kunskapsresultaten i skolan. Regeringens investering i ett
statligt stöd för stärkt likvärdighet kan exempelvis gå till fler lärare och
mindre klasser, vilket påverkar lärares arbetssituation och förutsättningarna
för mötet mellan lärare och elev. Därför föreslår regeringen en rad åtgärder
för att klara den framtida lärarförsörjningen.

Vilka förslag som regeringen också gör specifikt riktade till lärare beskrivs i
artikeln Lärarsatsningar i budgetpropositionen för 2018.

Artikel: Lärarsatsningar i budgetpropositionen för 2018

Studiemedel och körkortslån

Höjning av studiemedlen

Det svenska studiemedelssystemet gör det möjligt att söka sig vidare till



studier, eller att senare i livet återuppta studier. Genom utbildning stärker vi
samhällets kompetensförsörjning och bidrar till Sverige som kunskapsnation.
Regeringen höjer studiemedlens bidragsdel med ca 300 kronor per månad
från 1 juli 2018. Totalsumman vid heltidsstudier kommer efter höjningen
uppgå till ca 11 300 kronor vilket stärker de studerandes ekonomiska
situation.

Pressmeddelande: Höjning av studiemedlen med ca 300 kronor

Höjning av studiebidraget inom studiehjälpen

Hushåll med barn har i genomsnitt en lägre disponibel inkomst än hushåll
utan barn. För första gången på över 10 år höjs nu studiebidraget inom
studiehjälpen med 200 kronor i månaden. Att höja studiebidraget till 1 250
kronor per månad bidrar till att fortsatt minska ekonomiska, geografiska och
sociala hinder för gymnasiestudier. Det kan vara en hjälp på vägen att
slutföra sina gymnasiestudier.

Körkortslån

Flera jobb som kan vara en väg in på arbetsmarknaden kräver körkort. För
att förbättra möjligheten till etablering på arbetsmarknaden, och stimulera till
högre genomströmning i gymnasieskolan vill regeringen införa en möjlighet
att låna pengar till utbildning för B-körkort. Lånet är tänkt att finansiera
körkortsutbildning vid godkända trafikskolor, och ska i ett första steg riktas
till vissa arbetslösa personer i åldern 18–47 år. Under 2019 avser regeringen
att utvidga möjligheten även till unga i åldern 19–20 år som avslutat en
gymnasieutbildning.

Vuxenutbildning, yrkeshögskola, folkhögskola och
studieförbund

Regeringen satsar stort på yrkeshögskolan

Regeringens satsning på yrkeshögskolan i budgetpropositionen 2018 är den
största utbyggnaden sedan yrkeshögskolans införande 2009. Satsningen
innebär att antalet platser kommer att öka med cirka 45 procent till 2022.
Fullt utbyggd omfattar satsningen totalt 920 miljoner kronor, vilket
motsvarar 14 000 platser inom yrkeshögskolan 2022.



Artikel: Regeringen satsar stort på yrkeshögskolan

Kraftig utbyggnad av yrkesutbildning för vuxna

Regeringen vill att fler ska få chansen att skaffa sig en gymnasial
yrkesutbildning, komplettera sin gymnasieutbildning eller omskola sig till ett
nytt yrke. Regeringen satsar därför ytterligare drygt 400 miljoner kronor
2018 för 7 750 platser inom regionalt yrkesvux. Av dessa är 1 000 platser
vikta till yrkesförarutbildning.

Artikel: Kraftig utbyggnad av yrkesutbildning för vuxna

5 000 nya utbildningsplatser inom folkhögskolan

Regeringen genomför ett stort kunskapslyft för ett livslångt lärande och
högre sysselsättning. Kunskapslyftet ger människor chans att utbilda sig
bland annat för att kunna få ett jobb. Som ett led i kunskapslyftet föreslår
regeringen att medel tillförs till folkhögskolorna för allmän och särskild kurs
motsvarande 5 000 platser – en satsning på 641 miljoner kronor årligen.

Artikel: 5 000 nya utbildningsplatser inom folkhögskolan

Lärcentra för livslångt lärande i hela landet

Hela landet ska leva. Då krävs att infrastruktur för att lära och utbilda sig
också finns i hela landet. Därför satsar regeringen i budgetpropositionen för
2018 på lärcentra.

Artikel: Lärcentra för livslångt lärande i hela landet

Mer medel till Svenska från dag ett

Regeringen föreslår att mer medel tillförs till satsningen Svenska från dag ett
för asylsökande och vissa nyanlända. Satsningen har varit mycket
framgångsrik och innebär språkträning och samhällsinformation via
studieförbund och folkhögskolor och därför föreslår regeringen att 20
miljoner kronor tillförs för 2018.

Artikel: Mer medel till Svenska från dag ett

Uppsökande och motiverande studieförbundsinsatser



riktade till utrikes födda kvinnor

Regeringen föreslår att Studieförbunden tillförs 30 miljoner kronor för 2018
för att bedriva studiemotiverande och uppsökande verksamhet bland utrikes
födda kvinnor. Syftet ska vara att visa på möjliga vägar till studier inom
exempelvis folkhögskola eller kommunal vuxenutbildning.

Artikel: Uppsökande och motiverande studieförbundsinsatser riktade till
utrikes födda kvinnor



Artikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Flera uppdrag till
Polismyndigheten och enklare
regler för småföretagare vid
regeringens pressfika
Publicerad 21 juli 2017 Uppdaterad 21 juli 2017

Statsrådet Helene Hellmark ledde regeringens pressfika
torsdag den 20 juli där även statsråden Anna
Johansson, Anders Ygeman och Mikael Damberg
deltog. Vid regeringssammanträdet närvarade även
statsråden Anna Ekström och Gustav Fridolin. Många
hade frågor om de senaste dagarnas uppmärksamhet
kring Transportstyrelsen.
Specialistsjuksköterskeutbildningen ses över för att bättre möta behoven i
framtidens hälso- och sjukvård. Därför har regeringen beslutat att ge en
särskild utredare i uppdrag att se över utbildningen och även frågor som rör
barnmorskeutbildningen och vissa andra hälso- och sjukvårdsutbildningar.

Pressmeddelande: Specialistsjuksköterskeutbildningen ses över

Förändringar i Transportstyrelsens ledning

Infrastrukturminister Anna Johansson redogjorde för regeringens beslut om
förändringar i Transportstyrelsens ledning vilket innebär att frågan om
generaldirektören Maria Ågren ska avskedas från sin anställning som
generaldirektör i Regeringskansliet ska anmälas till Statens ansvarsnämnd.
Regeringen har även beslutat att entlediga Rolf Annerberg från uppdraget

https://www.regeringen.se/


som ordförande i styrelsen för Transportstyrelsen och att utse Anita
Johansson till ny ordförande.

Pressmeddelande: Regeringsbeslut om förändringar i Transportstyrelsens
ledning

Flera uppdrag till Polismyndigheten

Inrikesminister Anders Ygeman redogjorde för flera beslut som regeringen
fattade idag. Bland annat får Polismyndigheten i uppdrag att redovisa hur
och i vilken utsträckning informationsutbyte sker med kommuner och
relevanta myndigheter i syfte att motverka terrorism. Myndigheten ska även
analysera och redovisa vilka ytterligare åtgärder myndigheten kan vidta för
att utveckla informationsutbytet inom ramen för nu gällande lagstiftning.
Samma myndighet får även i uppdrag att redogöra för sina behov av
ytterligare möjligheter till samverkan med brottsbekämpande myndigheter i
Norge och Finland. 

Polismyndigheten får även i uppdrag att vidta åtgärder för att stärka
myndighetens kompetensförsörjning.
– Polismyndigheten står inför stora personalförstärkningar och behöver öka
rekryteringen, ta fram fler polisutbildningsplatser och förbereda utökade
möjligheter till distansutbildning, säger inrikesminister Anders Ygeman.

Pressmeddelande: Uppdrag till Polismyndigheten att utveckla
informationsutbytet vid samverkan mot terrorism

Pressmeddelande: Överenskommelse mellan Sverige, Finland och Norge om
operativt polissamarbete

Pressmeddelande: Regeringen ger Polismyndigheten i uppdrag att stärka
kompetensförsörjningen

Regeringen beslutade även om tilläggsdirektiv till 112-utredningen för en
ökad säkerhet för blåljuspersonal och för att säkerställa effektiva
hjälpinsatser. Enligt de nuvarande direktiven ska 112-utredningen analysera
och föreslå hur en nationell alarmeringsfunktion ska kunna inrättas för att
samhällets alarmeringstjänst ska kunna samordnas på ett bättre sätt.

Pressmeddelande: Tilläggsdirektiv till 112-utredningen för en ökad säkerhet
för blåljuspersonal och för att säkerställa effektiva hjälpinsatser



Enklare regler för småföretagare

Avslutningsvis, presenterade närings- och innovationsminister Mikael
Damberg ett förenklingspaket för företag för att göra det enklare för
småföretagare. Tillväxtverket får i uppdrag att titta på dels hur vi bättre kan
använda den nya digitala tekniken för att skapa bättre informationsutbyten
mellan olika myndigheter, dels hur olika handläggningstider kan kortas. 

Samma myndighet får i uppdrag att vara utvecklingsmyndighet för att skapa
enkla digitala lösningar som stimulerar samverkan mellan myndigheter.
Statskontoret får i uppdrag att undersöka om Regelrådet ska få utökat ansvar
att se hur EU-lagstiftning kan förenas i svensk lagstiftning på ett sätt som är
mindre betungade för företagen.

Pressmeddelande: Mikael Damberg lanserar förenklingspaket för företag



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Fortsatt satsning på
energieffektivisering och ökad
trygghet för studerande vid
sjukdom
Publicerad 06 juli 2017

Regeringen fortsätter att förverkliga och genomföra
Energiöverenskommelsen. Energimyndigheten får i
uppdrag att skapa en tidig dialog med olika branscher
och ta fram sektorsstrategier för energieffektivisering.
Det var en av nyheterna som presenterades på
regeringens sommarfika den 6 juli.
Sommarfikat var det första för i år och leddes av statsminister Stefan Löfven,
som redogjorde för de inrikes resor han gör denna vecka.
Han sa att de han träffat under sina resor ger uttryck för ett behov av
investeringar.

Han talade om de satsningar regeringen gör för att öka tryggheten och
välfärden, genom investeringar i bland annat jämlik skola, bra sjukvård i hela
landet, polisen och arbetet för att förebygga och motverka terrorism.

Satsningar på energieffektivisering

Regeringen fortsätter att genomföra Energiöverenskommelsen.
Energimyndigheten får i uppdrag att skapa en tidig dialog med olika
branscher och ta fram sektorsstrategier för energieffektivisering. Strategierna
ska bidra till att förverkliga nationella politiken om 50 procent effektivare
energianvändning till år 2030.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande: Regeringen satsar på energieffektivisering

Ökad trygghet för studerande vid sjukdom

Regeringen har i dag beslutat om ett paket för att öka studerandes trygghet
vid sjukdom. Från den 1 juli 2018 blir det möjligt för studerande att, vid
särskilda skäl, vara deltidssjukskrivna med heltidsersättning inom
studiemedelssystemet. Regeringen tillsätter också en utredning med uppdrag
att ta fram åtgärder för att öka tryggheten för studerande vid sjukdom och
främja effektivare studier.

Pressmeddelande: Ökad trygghet för studerande vid sjukdom

Kvalitetssäkring av forskning

Regeringen har beslutat att ge Universitetskanslersämbetet (UKÄ) flera nya
uppdrag som syftar till att förbättra uppföljningen och utvärderingen av den
offentligt finansierade forskningen. UKÄ får ett samlat ansvar för
kvalitetssäkring av hela högskolans verksamhet. Målet är att öka kvaliteten
på forskningen.

Pressmeddelande: Kvalitetssäkringen av forskningsmiljarder förstärks

Ny webbplats ska underlätta för utländska företag att
komma in på byggmarknaden

Många utländska aktörer väljer i dag att inte lämna anbud i Sverige för att
det är svårt att få fram relevant information om vilka byggregler som gäller.
Regeringen beslutade därför i dag att ge Boverket i uppdrag att inrätta en ny
webbplats för utländska byggherrar, där byggreglerna översatts till andra
språk. Till en början till engelska, men senare kan uppdraget utvidgas till fler
språk.

Pressmeddelande: Lättare för utländska företag att komma in på
byggmarknaden

Satsning på innovationsutveckling i livsmedelssektorn

Regeringen beslutade i dag om 1 miljon kronor till Region Skåne för att
genomföra insatser som stärker och kan utveckla innovationer och



innovativa företag i livsmedelskedjan. Syftet med stödet är att främja en
hållbar tillväxt och ökad konkurrenskraft i små- och medelstora
livsmedelsföretag i regionen.

Dagens beslut kompletterar de satsningar på 78 miljoner kronor för att stärka
forskning och innovation inom livsmedelssektorn, som regeringen fattade
beslut om i juni.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på innovationsutveckling i
livsmedelssektorn

 



Artikel från Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson talade
för kvinnliga rektorer
Publicerad 01 juni 2017

Situationen vid högskolor och universitet utmanar med
en låg en andel kvinnor i ledande positioner både i
Sverige och i Europa. Detta var temat när Helene
Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och
forskning, talade i Bryssel.
- Fortsatt hårt arbete krävs för att skapa en jämställd akademi där all
kompetens tas tillvara oavsett kön. Och det gäller både nationellt och
internationellt. För mig som minister i en feministisk regering är det arbetet
av högsta prioritet.

Det sa Helene Hellmark Knutsson när hon öppningstalade talade i Bryssel 29
maj vid en årlig sammankomst för kvinnliga rektorer vid universitet och
högskolor i Europa.

Helene Hellmark Knutsson påpekade bland annat att en undersökning från
2015 för hela Europa visar att för varje steg upp i den akademiska karriären
minskar andelen kvinnor. Andelen ledare för institutioner inom högre
utbildning är inte mer än 20 procent.

Helene Hellmark Knutsson tryckte särskilt på vikten av effektiva verktyg
som främjar jämställdhet och uppmärksammade att en undersökning,
European Research Area Survey, visar att fler än hälften av Europas
forskningsorganisationer saknar jämställdhetsplaner.

I Sverige är det sedan 1970-talet fler kvinnor än män som skaffar sig en
akademisk utbildning men andelen kvinnliga professorer är endast 27
procent.

https://www.regeringen.se/


- Trots en feministisk regering och en världsledande position när det gäller
kvinnors deltagande på arbetsmarknaden har Sverige fortfarande en bra bit
kvar för att nå jämställdhet inom högre utbildning och forskning. Regeringen
höjer därför ambitionsnivån. Senast 2030 ska universitet och högskolor
rekrytera lika många kvinnliga professorer som manliga, sa Helene Hellmark
Knutsson.

Den europeiska organisationen för kvinnliga rektorer, EWORA.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Fri rörlighet och forskning i fokus
på EU-möte
Publicerad 31 maj 2017

Rådet för konkurrenskraft nådde överenskommelser
som ska leda till ökad rörlighet i EU. Sverige
informerade dessutom EU:s forskningsministrar om
arbetet med European Spallation Source (ESS) i Lund
på rådsmötet i Bryssel 29-30 maj.
Ministrarna kom bland annat överens om nya regler för typgodkännande och
marknadskontroll av bilar. EU-kommissionen har arbetat fram förslaget efter
utsläppsfusket 2015.

Sverige anser att förslaget är viktigt för konsumenterna i EU. De ska känna
sig trygga med att bilar som säljs i EU lever upp till kraven på säkerhet och
miljö.

En annan överenskommelse som slöts handlar om att göra det lättare för
personer som arbetar inom reglerade yrken att arbeta i andra EU-länder.

- Fri rörlighet är en viktig rättighet att slå vakt om. Vi behöver få fart på
tjänstesektorn och jobbskapandet inom EU genom att fortsätta att riva hinder
för våra företag, säger EU- och handelsminister Ann Linde i en kommentar.

Överenskommelserna ska nu förhandlas mellan rådet och Europaparlamentet
inför ett slutligt beslut.

https://www.regeringen.se/


Världens största neutronkälla byggs i Lund

Under forskningsdelen av mötet rapporterade Sverige om hur arbetet
fortskrider med den stora forskningsanläggningen European Spallation
Source som är under uppbyggnad i Lund.

- Jag är glad att ESS-projektet går framåt enligt tidtabell och budget, sade
Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning, på
mötet.

ESS är ett EU-projekt och ska bli världens största neutronkälla för forskning
på material, life science, energi och miljö.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Rådet för konkurrenskraft möts i
Bryssel
Publicerad 24 maj 2017

Industriministrarna i EU ska komma överens om
förslaget om nya EU-regler för typgodkännande av bilar.
Det är inför kommande förhandlingar med
Europaparlamentet. Sverige ska också informera om
den sameuropeiska forskningsanläggningen ESS i
Lund. Rådsmötet hålls i Bryssel 29-30 maj.
Rådet för konkurrenskraft ska nå en överenskommelse om EU-
kommissionens förslag om nya regler för typgodkännande av motorfordon.
Kommissionen har arbetat fram förslaget till nytt regelverk i syfte att
förstärka kontrollen av fordon i spåren av fusket med avgasutsläpp.

Sverige vill skynda på det enhetliga patentsystemets
ikraftträdande

Sverige tillsammans med Belgien och Luxemburg kommer att presentera en
gemensam skrivelse i syfte att skynda på ett ikraftträdande av det enhetliga
patentsystemet.

Sverige informerar om ESS

Forskningsministrarna träffas på den andra mötesdagen. Då ska Sverige
informera om den stora forskningsanläggningen European Spallation Source,
ESS, som är under uppbyggnad. Materialforskningsanläggningen som är
baserad på världens mest kraftfulla neutronkälla ska vara i full drift 2015.

https://www.regeringen.se/


Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning och
statssekreterare Oscar Stenström representerar Sverige vid mötet.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Hearing om ESS
Publicerad 10 maj 2017

Den 26 april 2017 bjöd Utbildningsdepartementet och
Näringsdepartementet in till en hearing om ESS och
omgivande miljö. Cirka 80 deltagare från 50 olika
organisationer var representerade. Syftet med
hearingen var att inhämta synpunkter från en bred krets
av aktörer i arbetet med att bygga upp miljön kring ESS
och hur hela Sverige kan få del i denna satsning.
Deltagarna ombads att skicka in skriftliga inspel inför
mötet och de inspelen finns sammanställda i ett
dokument som nås via en länk här på sidan.
För att göra hearingen tillgänglig i hela landet webbsändes den också på
regeringen.se och går att se här i efterhand. Det finns också en länk till ett
mötesreferat som sammanfattar vad som sas vid hearingen.

Lena Ek, nationell samordnare för ESS, fortsätter nu sin kunskapsinhämtning
och sitt analysarbete. Lena Ek avslutar sitt uppdrag 31 december 2017 med
en slutrapportering, som kommer att utgöra underlag i regeringens fortsatta
beredning av nationella mål för ESS.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utbildningsdepartementet

Skolkommissionen har avslutat sitt
uppdrag
Publicerad 21 april 2017

Skolkommissionen tillsattes 2015 och har haft i uppdrag
att lämna förslag på hur höjda kunskapsresultat kan
uppnås, kvaliteten i undervisningen förbättras och
likvärdigheten öka i den svenska skolan.
Skolkommissionen har bland annat samlat företrädare
för lärare, rektorer och elever samt forskare.
Kommissionens förslag utgår bland annat från OECD:s
slutgiltiga rekommendationer från den granskning de
gjort av den svenska skolan.
Den 20 april 2017 lämnade Skolkommissionen sitt slutbetänkande "Samling
för skolan. Nationell strategi för kunskap och likvärdighet". Slutbetänkandet
innehöll förslag som bildar en samlad strategi. Strategin utgår från att
nyckeln till förbättrade kunskaper och stärkt likvärdighet är att stärka och
utjämna förutsättningarna för hög kvalitet i undervisningen i hela
skolsystemet. Ett viktigt inslag i strategin är ett stärkt statligt engagemang
genom ökat stöd och tydligare styrning av skolan.

Dessförinnan lämnade kommissionen sitt delbetänkande den 16 maj 2016
som också det bland annat innehöll förslag på nationella målsättningar för
skolan.

Kommissionens uppdrag var bland annat att:

analysera orsakerna till de fallande kunskapsresultaten och redovisa en
samlad problembild och utifrån denna föreslå nationella målsättningar,
lämna förslag till en långsiktig plan med utvecklingsområden som utgår
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från de nationella målsättningarna för ett sammanhållet skolsystem,
lämna samhällsekonomiskt och budgetmässigt effektiva förslag inom de
identifierade utvecklingsområdena och en tidsplan för genomförandet,
analysera och redovisa alternativa ambitionsnivåer för förslagen, och
föreslå nödvändiga författningsändringar.

Kommissionen har arbetat i dialog med en parlamentariskt sammansatt
referensgrupp. Kommissionen har också arbetat i dialog med skolpersonal,
elever, föräldrar, skolhuvudmän, företrädare för arbetsmarknadens parter
och andra relevanta nationella och internationella aktörer.

Kommissionen bestod av 14 ledamöter från olika verksamhetsområden och
leddes initialt av Anna Ekström, dåvarande generaldirektör på Skolverket.

Skolkommissionens ledamöter

Skolkommissionen hade följande ledamöter:

Ordförande, Jan-Eric Gustafsson, professor vid Institutionen för
pedagogik och specialpedagogik vid Göteborgs universitet
Lina Axelsson Kihlblom, central grundskolechef, Haninge kommun
Erik Blom, elev och projektledare för Sveriges Elevkårer
Lars Hallenberg, kanslichef Lärarnas Riksförbund *
Johanna Jaara Åstrand, förbundsordförande Lärarförbundet
Tobias Krantz, chef för utbildning, forskning och innovation, Svenskt
näringsliv
Marika Markovits, direktor Stockholms stadsmission och huvudman för
Grillska gymnasiet
Matz Nilsson, förbundsordförande Sveriges Skolledarförbund
Pasi Sahlberg, visiting professor of Practice Harvard University
Kerstin Sahlin, professor i företagsekonomi vid Uppsala universitet
Katrin Stjernfeldt Jammeh, kommunstyrelsens ordförande Malmö stad
Mara Westling Allodi, professor i specialpedagogik Stockholms
universitet
Björn Åstrand, doktor i historia och dekan för lärarutbildningen vid
Karlstad universitet

(* Bo Jansson, förbundsordförande Lärarnas Riksförbund, entledigades som
ledamot den 24 november 2015.)



Parlamentarisk referensgrupp

Referensgruppen hade följande ledamöter:

Ulrika Carlsson C
Annika Eclund KD
Lena Hallengren S
Stefan Jakobsson SD
Christer Nylander L
Karin Pleijel MP
Hans-Åke Scherp V
Maria Stockhaus M



Artikel från Utbildningsdepartementet

Skolkommissionens uppdrag
Publicerad 19 april 2017

Skolkommissionen tillsattes 2015 och har i uppdrag att
lämna förslag på hur höjda kunskapsresultat kan
uppnås, kvaliteten i undervisningen förbättras och
likvärdigheten öka i den svenska skolan.
Skolkommissionen samlar bland annat företrädare för
lärare, rektorer och elever samt forskare.
Kommissionens förslag utgår bland annat från OECD:s
slutgiltiga rekommendationer från den granskning de
gjort av den svenska skolan.
Den 16 maj 2016 lämnade kommissionen sitt delbetänkande som bland annat
innehöll förslag på nationella målsättningar för skolan. Den 20 april 2017
lämnar Skolkommissionen sitt slutbetänkande.

Kommissionens uppdrag är bland annat att:

analysera orsakerna till de fallande kunskapsresultaten och redovisa en
samlad problembild och utifrån denna föreslå nationella målsättningar,
lämna förslag till en långsiktig plan med utvecklingsområden som utgår
från de nationella målsättningarna för ett sammanhållet skolsystem,
lämna samhällsekonomiskt och budgetmässigt effektiva förslag inom de
identifierade utvecklingsområdena och en tidsplan för genomförandet,
analysera och redovisa alternativa ambitionsnivåer för förslagen, och
föreslå nödvändiga författningsändringar.

Kommissionen har arbetat i dialog med en parlamentariskt sammansatt
referensgrupp. Kommissionen har också arbetat i dialog med skolpersonal,
elever, föräldrar, skolhuvudmän, företrädare för arbetsmarknadens parter
och andra relevanta nationella och internationella aktörer.

https://www.regeringen.se/


Kommissionen består av 14 ledamöter från olika verksamhetsområden och
leddes initialt av Anna Ekström, dåvarande generaldirektör på Skolverket.

Skolkommissionens ledamöter

Skolkommissionen har följande ledamöter:

Ordförande, Jan-Eric Gustafsson, professor vid Institutionen för
pedagogik och specialpedagogik vid Göteborgs universitet
Lina Axelsson Kihlblom, central grundskolechef, Haninge kommun
Erik Blom, elev och projektledare för Sveriges Elevkårer
Lars Hallenberg, kanslichef Lärarnas Riksförbund *
Johanna Jaara Åstrand, förbundsordförande Lärarförbundet
Tobias Krantz, chef för utbildning, forskning och innovation, Svenskt
näringsliv
Marika Markovits, direktor Stockholms stadsmission och huvudman för
Grillska gymnasiet
Matz Nilsson, förbundsordförande Sveriges Skolledarförbund
Pasi Sahlberg, visiting professor of Practice Harvard University
Kerstin Sahlin, professor i företagsekonomi vid Uppsala universitet
Katrin Stjernfeldt Jammeh, kommunstyrelsens ordförande Malmö stad
Mara Westling Allodi, professor i specialpedagogik Stockholms
universitet
Björn Åstrand, doktor i historia och dekan för lärarutbildningen vid
Karlstad universitet

(* Bo Jansson, förbundsordförande Lärarnas Riksförbund, entledigades som
ledamot den 24 november 2015.)

Parlamentarisk referensgrupp

Referensgruppen har följande ledamöter:

Ulrika Carlsson C
Annika Eclund KD
Lena Hallengren S
Stefan Jakobsson SD
Christer Nylander FP
Karin Pleijel MP
Hans-Åke Scherp V



Maria Stockhaus M



Artikel från Utbildningsdepartementet

Skolverkets uppföljning av
Lärarlönelyftet
Publicerad 07 mars 2017

Skolverket har nu presenterat en uppföljning över hur
höstens pengar till Lärarlönelyftet har fördelats. Under
perioden 1 juli till den 31 december 2016 delade
Skolverket ut nästan 1,4 miljarder kronor vilket är 90
procent av höstens anslag. Genomsnittslönen för en
person som tagit del av lärarlönelyftet är i dag 35 554
kr.
- Tack vare Lärarlönelyftet har lärare och pedagoger fått en löneökning på
flera tusen kronor i plånboken varje månad. Det gläder mig att så många fått
ta del av den här satsningen, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Sverige sätter patentreformen på
EU-agendan
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

Sverige tar upp frågan om det enhetliga
patentsystemets ikraftträdande på rådsmötet i Bryssel
den 28-29 november. Det är i nuläget oklart om
Storbritannien kan ratificera patentsystemet i närtid och
Sverige vill skynda på ikraftträdandet. Rådet för
konkurrenskraft och inre marknad diskuterar även
gränsöverskridande e-handel och europeisk
rymdverksamhet
Tillsammans med Belgien, Luxemburg och Nederländerna kommer Sverige
att föreslå hur ikraftträdandet av det enhetliga patentsystemet kan snabbas
på. För att det ska kunna träda ikraft måste Storbritannien ratificera, det vill
säga godkänna, patentsystemet och det är i dagsläget oklart om det kan ske i
närtid.

Patentreformen är efterfrågad av både svensk och europeisk industri och av
stort svenskt intresse.

Förbättrad gränsöverskridande e-handel

Rådet ska dessutom nå enighet om så kallad omotiverad geoblockering.
Åtgärder mot geoblockering ska förhindra att konsumenter diskrimineras
beroende på nationalitet och bosättningsort vid köp av varor och tjänster på
nätet inom EU.

Syftet är att stimulera gränsöverskridande e-handel och öka utbudet av varor
och tjänster för EU:s konsumenter. Europaparlamentet och rådet måste vara

https://www.regeringen.se/


överens innan ett slutligt beslut kan fattas. Frågan är viktig för regeringen.

Forskning och rymd på agendan

Forskningsministrarna diskuterar bland annat kommissionens förslag till
rymdstrategi för Europa. Den internationella rymdverksamheten genomgår
en snabb utveckling och samhället är beroende av tjänster som
rymdverksamheten möjliggör. Strategin pekar ut inriktning och mål för EU
på rymdområdet.

Kommissionen vill bland annat främja och öka användningen av data och
tjänster såsom till exempel jordobservationsdata från Copernicus och
navigerings- och positionsinformation från Galileo, som är Europas
motsvarighet till GPS.

EU- och handelsminister Ann Linde och statssekreterare Karin Röding
representerar Sverige vid mötet.



Artikel från Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

”Rymdverksamheten kan och bör
bidra till ett väl fungerande
samhälle”
Publicerad 23 november 2016 Uppdaterad 23 november 2016

Vid Innovationsrådets möte den 24 november 2016 står
rymden i fokus. Statsrådet Helene Hellmark Knutsson
ger en uppdatering om regeringens arbete inom
rymdområdet. Rymdverksamheten kan och bör bidra till
ett väl fungerande samhälle. Det bör också vara ett
verktyg för utveckling och innovation som leder till
tillväxt. Det här föreslogs i Rymdutredningens
betänkande som lämnades till Hellmark Knutsson,
minister för högre utbildning och forskning, i september
2015.

Vad är det viktigaste som händer just nu inom
regeringens arbete på rymdområdet?

Forskningspropositionen är nu färdig för regeringsbeslut och kommer att
presenteras nästa måndag den 28 november. Ett viktigt avsnitt i
propositionen kommer behandla rymdområdets betydelse för miljö- och
klimatarbetet och hur satellitdata ger oss bättre förutsättningar att hantera
klimathotet. Sprunget ur förra årets rymdutredning har vi uppdragit åt Jan
Nygren att göra en kunskapsinhämtning om marknadsbehovet och
förutsättningarna för att utveckla den svenska rymdbasen Esrange till att
kunna sända upp små satelliter i omloppsbana. För mindre än en månad
sedan fick jag hans interna rapport i handen, vilken vi nu kommer att
analysera och också diskutera på Innovationsrådet.
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Det är flera spännande och viktiga saker på gång inom rymdområdet, både i
Sverige och i Europa, där det pågår några processer som kommer ha stor
betydelse för svensk och europeisk rymdverksamhet framöver.
Kommissionen har lagt fram sin europeiska rymdstrategi för några veckor
sedan, och vid Konkurrenskraftsrådets möte nästa vecka kommer den att
diskuteras för att sedan behandlas i rådet under våren. Sverige kommer där
att ta en aktiv roll för att genomförandet av den blir effektiv, inom budget
och verkningsfull. Parallellt med detta pågår ett intensivt arbete i den
europeiska rymdstyrelsen ESA, där det första ministermötet sedan två år
äger rum i början av december och då program och budgetprioriteringar för
flera år framåt ska bestämmas.

Rymdutredningen föreslår att rymdverksamheten
ska vara "ett verktyg för utveckling och innovation
som leder till tillväxt". Kan du utveckla detta och ge
konkret, praktiskt exempel?

Det finns många exempel på när rymdverksamhet bidrar till utveckling och
innovationer som är av intresse för många andra sektorer. Utveckling och
innovationer från rymdsektorn är ofta verktyg eller hävstång för andra
samhälleliga funktioner. Redan idag har vi, ibland utan att tänka på det, nytta
av många rymdrelaterade tjänster i vardagslivet. Låt mig ta den kanske
tydligaste tillväxtmöjligheten nämligen nya tjänster och företag som kan
växa genom att skapa mervärde från de enorma mängderna av satellitdata
som genereras och laddas ner till jorden dygnet runt. Företag med
avancerade tjänster för jordbruk, bank, detaljhandel, krishantering,
navigering med mera har vuxit upp de senaste åren. I takt med att fler typer
av data kan hämtas kommer nya innovativa och banbrytande tjänster att
skapas. Ett annat exempel är den forskning som möjliggörs i rymdens
tyngdlöshet som kan leda till nya upptäckter inom till exempel materialfysik
eller medicinsk forskning, vilket i sin tur ger tillväxtpotential. Den
avancerade tekniska och industriella utvecklingen som behövs för att designa
och tillverka rymdteknik gynnar också på sikt andra samhällssektorer. Till
sist, kan det intresse för teknik och naturvetenskap som rymden väcker hos
unga göra att fler på sikt väljer att läsa till ingenjörer eller forskar.

Hur kan Innovationsrådet bidra till att
rymdverksamheten kan göra större nytta för
samhället?



Innovationsrådets ledamöter har stor erfarenhet och kompetens. De kommer
från olika bakgrunder och verksamhetsområden, och har bra möjlighet att se
hur möjligheter som skapas på ett område, i det här fallet
rymdverksamheten, kan generera tillväxt, innovationsmöjligheter och
arbetstillfällen i andra näringslivssektorer. Att Innovationsrådet har en så
tung politiskt backning med statsministern och fyra statsråd borgar för att bra
idéer som uppstår på mötena kan genomföras snabbare och bidra till Sveriges
utveckling och nyindustrialisering. Innovationsrådet får också medial
uppmärksamhet som kan fästas på särskilt intressanta möjligheter vilket kan
ge ringar på vattnet och oväntade idéutbyten och i förlängningen
synergieffekter.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Framtidens lärarförsörjning
Publicerad 09 november 2016 Uppdaterad 10 november 2016

Regeringen arbetar sedan dag ett med att vända
utvecklingen i svensk skola och nyckeln för att klara det
är att ha behöriga och kompetenta lärare. Sverige har i
dag en stor lärarbrist och det är en högt prioriterad fråga
för regeringen att förändra detta. För att klara
utmaningen som lärarbristen skapar i skolan i dag, men
också för att klara lärarförsörjningen i framtiden, behövs
ett väl fungerande samarbete mellan lärarutbildare,
kommuner och friskolor och stat. Regeringen gör därför
ett antal åtgärder för att få fler att vilja bli och förbli
lärare.

Lärarlönelyftet

En nyckelfaktor är att läraryrkets attraktivitet måste öka. Skolan står idag
inför stora utmaningar, där behöriga och kompetenta lärare är en nyckel för
att förbättra kunskapsresultaten. OECD visar på att lärare i Sverige har för
dålig löneutveckling under sin karriär. Därför investerar regeringen 3
miljarder på årsbasis i ett lärarlönelyft. Regeringens lönesatsning ligger helt i
linje med OECD:s rekommendationer och syftar till att stärka läraryrkets
attraktivitet och möjligheterna till en löneutveckling i yrket.

Syftet är att öka läraryrkets attraktionskraft och därigenom resultaten i
skolan och ska premiera lärares skicklighet och utveckling i yrket och kan ge
runt 60 000 lärare en lönehöjning. Lärarlönelyftet kan fungera som en
katalysator för en bättre lokal lönebildning.

Modellen för satsningen har tagits fram i dialog med de centrala
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arbetsgivarorganisationerna inom skolan och lärarnas fackliga organisationer:
Sveriges Kommuner och Landsting, Friskolornas riksförbund, Almega,
Lärarnas Riksförbund och Lärarförbundet.

Lärarlönelyftet

Lärarutbildningarna förstärks

Antalet sökande till lärarutbildningarna har ökat det senaste året.

Under 2015 och 2016 tillförs universitet och högskolor i hela landet medel
för att kunna genomföra en utbyggnad av lärar- och förskollärarutbildningar
om totalt 6 800 utbildningsplatser. Därtill föreslog regeringen i höstens
budget att investera i 3 600 nya utbildningsplatser på lärar- och
förskollärarutbildningarna som ska vara fullt utbyggt 2021. Det medför totalt
över 10 000 nya utbildningsplatser på lärar- och förskollärarutbildningarna.

Utbyggnaden av utbildningarna kombineras även med kvalitetssatsningar.
Regeringen satsar redan nära 900 miljoner totalt under mandatperioden på
att stärka kvaliteten inom humaniora-samhällsvetenskap där
lärarutbildningarna ingår, och regeringen har även lagt förslag på
forskarskolor för att ytterligare stärka kvaliteten genom förbättrad
forskningsanknytning. Riksdagen har även beslutat att införa regeringens
förslag på system för att säkra och främja kvaliteten på
högskoleutbildningarna och först ut för granskning blir lärarutbildningarna.

Ny satsning på lärarutbildningen

Bättre förutsättningar för lärare att utföra sina uppdrag

Regeringen tillsatte i september 2016 utredningen "Bättre skola genom mer
attraktiva skolprofessioner" som bland annat ska titta på vilka förutsättningar
lärare, förskollärare och rektorer behöver för att bättre kunna utföra sina
uppdrag. Utredaren ska bland annat se över och vid behov lämna förslag på
justeringar av legitimations- och behörighetsreglerna samt se över hur lärare
och förskollärare kan stärkas i sin profession.

Bättre skola genom mer attraktiva skolprofessioner

Vägen tillbaka till läraryrket



Regeringen föreslog i budgetpropositionen för 2017 ett flertal investeringar
för att möta lärarbristen, bland annat genom att skapa fler vägar till
läraryrket och få lärare att återvända.

Fler vägar tillbaks till och tillbaka till läraryrket

Fler vägar in i läraryrket

Regeringen öppnar upp fler vägar in i läraryrket och satsar på
kompletterande pedagogisk utbildning för dem som har annan akademisk
examen och vill bli lärare.

Möjlighet till läraranställning under kompletterande pedagogisk utbildning

Prognosverktyg för att säkra behovet av lärare i framtiden

För att nyanlända snabbare ska kunna etablera sig och komma in på
arbetsmarknaden har regeringen fört samtal med arbetsmarknadens parter
om snabbare vägar, så kallade snabbspår, in på arbetsmarknaden för
nyanlända som har utbildning eller yrkeserfarenhet som efterfrågas i Sverige.
Nu ges möjligheten för lärare och förskollärare att snabbare komma i arbete.
Till stor del baserad på just kompletterande utbildning för lärare. Att
snabbspåren utformas kring den kompletterande lärarutbildningen
säkerställer också att deltagarna får de kunskaper som krävs för att verka i
den svenska skolan.

Uppdrag om prognos över behovet av olika lärarkategorier

Insatser för att nyanlända med lärarerfarenhet ska kunna bli
lärare

För att nyanlända snabbare ska kunna etablera sig och komma in på
arbetsmarknaden har regeringen fört samtal med arbetsmarknadens parter
om snabbare vägar, så kallade snabbspår, in på arbetsmarknaden för
nyanlända som har utbildning eller yrkeserfarenhet som efterfrågas i Sverige.
Nu ges möjligheten för lärare och förskollärare att snabbare komma i arbete.
Till stor del baserad på just kompletterande utbildning för lärare. Att
snabbspåren utformas kring den kompletterande lärarutbildningen
säkerställer också att deltagarna får de kunskaper som krävs för att verka i
den svenska skolan.



Nytt snabbspår för lärare och förskollärare

Arbetet framåt

Mycket har redan påbörjats och genomförs redan och mer kommer
framöver. Exempelvis arbetar nu regeringen på ett förslag för att göra
ämneslärarutbildningen mer attraktiv och förslag på möjligheter att avlasta
lärarna genom att anställa lärarassistenter.



Artikel från Kulturdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Lässatsning för att stimulera fler
barn och unga att läsa mer
Publicerad 31 oktober 2016 Uppdaterad 31 oktober 2016

I Sverige är läsvanorna stabila för den svenska
befolkningen som helhet. Men det finns oroande
tendenser som att andelen unga som läser regelbundet
minskar och att god läsförmåga i hög grad bestäms av
till exempel föräldrars utbildningsnivå. Regeringen vill
förbättra läsförmågan och öka läsningen bland barn
och ungdomar i hela landet och genomför därför en
särskild lässatsning, Hela Sverige läser med barnen.
En god läsförmåga är grundläggande för att barn ska klara kunskapskraven i
skolan. I regeringens särskilda lässatsning samlas skola, kultur, idrott och
föreningsliv för läsfrämjande insatser under paraplyet "Hela Sverige läser
med barnen". Inom ramen för satsningen kommer höstlovet stärkas som ett
läslov, en läsdelegation har tillsatts och regeringen utvidgar de pågående
satsningarna Bokstart och Läslyftet.

- Det brukar sägas att det krävs 5000 timmar för att träna upp sin
läskondition, gå från att staka sig genom en text till att läsa med flyt och lust.
Alla de timmarna ryms inte i skolans schema. Vi ska läsa mer i skolan, men
vi måste också läsa mer hemma och alla barn – oavsett hur många böcker
man har i bokhyllan hemma – måste oftare hamna i situationer där man kan
upptäcka läsning, säger utbildningsminister Gustav Fridolin.

Läslovet

För att uppmärksamma läsning görs en rad aktiviteter och som ett led i det
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arbetet har regeringen beslutat att hädanefter kalla för, och stärka höstlovet
som, ett läslov. Under läslovet kan samhället utanför skolan samlas för att
stärka barns läsning. Det blir ett tillfälle då kulturinstitutioner får jobba mer
för att nå fler barn, då fotbollsklubben kanske tar med barnen till biblioteket
i slutet av en träning, då skolbibliotekarien jobbar lite extra med lärarna på
fritidshemmet och folkbiblioteket tänker ut ett nytt sätt att nå föräldrar och
barn som vanligen inte går dit.

För att stimulera läslovet kommer Regeringen att satsa 5 miljoner kronor
årligen 2017–2020 så att kulturinstitutioner runt om i landet ges möjlighet att
få stöd att genomföra läsfrämjande aktiviteter under skollov.

Redan i år har många kulturinstitutioner och bibliotek tagit initiativ till just
sådana aktiviteter. Kulturrådet fördelar redan sedan flera år tillbaka bidrag
till läsfrämjande insatser. Stödet uppgår till ca 20 miljoner kronor årligen.

- Nu i novembermörkret hoppas jag verkligen att alla får möjlighet att
förgylla vardagen med en god bok. Låt lovet bli ett riktigt läslov där du får
upptäcka nya perspektiv eller äventyr. Jag kommer ta tillfället i akt att läsa
mycket och det hoppas jag att du också får möjlighet att göra. Med din familj
och dina vänner eller på egen hand, säger Helene Hellmark Knutsson,
minister för högre utbildning och forskning.

Läsdelegationen

Läsdelegationen – under ledning av stadsbibliotekarie Katti Hoflin – har i
uppdrag att samordna läsfrämjande insatser inom och utanför skolan. Det
finns idag en rad bra initiativ och insatser inom skola, kulturliv, föreningsliv
och idrott, och syftet med en samordning är att öka effekten av dem.
Satsningen ska bidra till att ge alla barn och unga mer likvärdiga
förutsättningar för en fullgod läsförmåga och lustfyllda läsupplevelser.
Uppdraget ska slutredovisas i mitten av 2018.

- Läsning är nyckeln till att kunna utvecklas, och att kunna ta del av hela
vårt demokratiska samhälle. Läsning och böcker har betytt allt för mig. Om
det inte vore för att bokbussen kom varannan vecka till min by mitt i skogen
i Småland så hade jag inte varit den människa jag är, säger kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Bokstart – läsinspiration till småbarnsföräldrar i
socioekonomiskt utsatta områden



Regeringen kommer att utvidga Kulturrådets pågående satsning Bokstart,
som syftar till att tidigt stimulera små barns språk- och läsutveckling.
Satsningen riktar sig till föräldrar med små barn och innebär att framför allt
barnhälsovård och folkbibliotek samverkar för att nå dem med inspiration
och information kring läsning. Delar av Bokstart riktas i dag till
socioekonomiskt utsatta områden, och regeringen vill utvidga satsningen till
fler kommuner och regioner.

Utvidga Läslyftet till förskola och skolbibliotek

Läslyftet är en fortbildningsinsats i språk-, läs- och skrivutveckling för lärare
i förskoleklass, grund- och gymnasieskolan och motsvarande skolformer.

- Det blir allt viktigare att förstå texter, också komplexa texter. Därför är det
avgörande att både killar och tjejer läser mycket och kan förstå och använda
det de läser, säger barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Fortbildningen syftar till att utveckla kvaliteten i undervisningen genom att
ge lärare fler verktyg och perspektiv för att arbeta med elevernas läs- och
skrivutveckling. Regeringen avser utöka Läslyftet till att även omfatta
förskollärare och skolbibliotekarier.

- Läsning är så mycket mer än bara text i en bok. Genom att läsa kan du
färdas i länder du aldrig kan komma till och uppleva svunna och kommande
tidsåldrar. Du kan inse samband du inte hade tänkt dig och förstå människor
du annars inte begripit dig på. Utan läsning hade världen varit oändligt
mycket fattigare, säger gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström.

Ytterligare reformer för att förstärka läsningen

Regeringen gör utöver insatserna inom Hela Sverige läser med barnen ett
flertal ytterligare reformer för att förstärka läsningen inom såväl
Utbildningsdepartementets som Kulturdepartementets ansvarsområden. Det
handlar bland annat om en läsa-skriva-räkna-garanti i lågstadiet, förstärkt
specialpedagogisk kompetens i skolan, personalförstärkningar i skolbibliotek
och en nationell biblioteksstrategi.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Högskolans jämställdhet i fokus
vid seminarium
Publicerad 18 oktober 2016 Uppdaterad 18 oktober 2016

Fredagen den 14 oktober presenterade
Universitetskanslersämbetet sin rapport Kvinnor och
män i högskolan vid ett frukostseminarium. Rapporten
visar att jämställdheten i högskolan har förbättrats
något under de sista tio åren men att könsmönstren i
stort består. Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning inledningstalade och
berättade om hur hon och regeringen ser på den här
frågan.
Regeringen är en feministisk regering och jämställdhet står högt på
dagordningen inom alla politikområden. Helene Hellmark Knutsson
poängterar att för henne och regeringen är det viktigt att högskolan blir mer
jämställd. Regeringen har därför gett universitet och högskolor i uppdrag att
jämnställdhetsintegrera sin verksamhet. Det innebär att all verksamhet ska
bedrivas med utgångspunkt från kunskap om kvinnors och mäns villkor och
behov.

Helene Hellmark Knutsson tillsatte 2015 en nationell expertgrupp för ökad
jämställdhet i högskolan. Gruppens arbete är ett viktigt verktyg i utformandet
av kommande reformer för att stärka jämställdheten i högskolan under
mandatperioden.

Högskolan är en av Sveriges största statliga verksamheter med cirka 400 000
studenter på heltid eller deltid. Den forskning som bedrivs på våra högskolor
är även centralt viktig för att lösa de stora samhällsutmaningar som vi står
inför. Utifrån detta är det av stor vikt för hela samhället att högskolesektorn
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är i framkant när det gäller jämställdhet.

- Vi har alla att vinna på en ökad jämställdhet, och vi alla har ett ansvar att
arbeta för det. Men mycket arbete återstår som måste göras på många olika
nivåer, poängterade Helene Hellmark Knutsson.

Trots att Sverige är världsledande när det gäller andelen kvinnor på
arbetsmarknaden i Sverige, och att 60 % av studenterna länge varit kvinnor,
så är endast var fjärde professor kvinna. En ökning av andelen professorer
som är kvinnor går att se, men Helene Hellmark Knutsson påpekar att den
går för långsamt. Riksdagen bestämde 1997 att det skulle finnas mål för
könsfördelningen bland nyrekryterade professorer på universitet och
högskolor. För att höja ambitionsnivån sätter regeringen för första gången ett
samlat nationellt mål om att 50 % av alla nyrekryterade professorer ska vara
kvinnor år 2030.

I dag får fler män än kvinnor forskningsanslag. I den kommande
forskningspropositionen är en mer jämställd fördelning av forskningsmedel
en tydlig målsättning. Och även bättre karriärvägar för forskare. Utan
attraktiva karriärvägar där forskare bedöms utifrån sina meriter kommer
universitet och högskolor riskera att förlora den kompetens som behövs.
Rekryteringarna som sker till högre befattningar måste även utlysas och
antalet internrekryteringar minskas.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson
anordnade regional dialog om
lärarförsörjningen i Uppsala
Publicerad 17 oktober 2016 Uppdaterad 17 oktober 2016

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning, höll i veckan det fjärde
regionala dialogseminariet om hur Sverige ska möta
behoven av lärare både nu och framöver. Seminariet
hölls i Uppsala och samlade ett 50-tal företrädare för
kommuner, studentkårer, fackförbund och
lärarutbildare. Framöver kommer fler seminarier att
anordnas men redan nu har Helene börjat få en bild
över hur det ser ut i kommunerna.
- Regeringen har sedan den tillträdde arbetat med en rad insatser för att möta
behovet av fler lärare och förbättra kunskapsresultaten i den svenska skolan.
Vid dialogmötena framkommer en tydlig bild av att vi måste fortsätta det
arbetet och även stärka läraryrkets attraktivitet och status, säger Helene
Hellmark Knutsson.

Under de seminarier som hållits hittills har många goda exempel som görs ute
i kommunerna och hos de enskilda huvudmännen lyfts fram. En
genomgående framgångsfaktor som tagits upp är att kommunen, enskilda
huvudmän, lärarutbildare och fackförbund måste samarbeta för att hitta de
bästa lösningarna för respektive kommun. Nu arbetas det för fullt runt om i
landet med att omsätta regeringens olika satsningar, som till exempel höjda
lärarlöner och fler utbildningsplatser, i praktiken.

Det finns många goda och fungerande exempel på alternativa sätt att lösa
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lärarbristen och genom att vara innovativ hitta fungerande vägar framåt.
Vissa kommuner har till exempel tagit in mer personal i skolan som avlastar
lärarna så de kan vara lärare och fokusera på det pedagogiska uppdraget.

- En viktig väg framåt är att avlasta lärare från arbetsuppgifter som inte har
med undervisning att göra så de kan fokusera på sin kärnuppgift, säger
Helene Hellmark Knutsson.

Andra kommuner har startat övningsskolor för att attrahera lärarstudenter att
stanna i kommunen eller ger personer som är intresserade möjlighet att verka
i skolor innan de söker till en lärarutbildning.

Det finns också många behov i kommunerna. Många personer som kan tänka
sig att skola om sig har inte möjlighet att flytta till annan ort för studier. Det
kan bero på familjesituationer eller att man helt enkelt inte vill flytta från sin
hemkommun. Flera ser också behovet av fortbildning av lärare eller
kompletterande utbildning av andra yrkeskategorier som vill skola om sig till
lärare.

- Vi ser ett stort behov av utbildning i hela landet och utökar därför platserna
på lärarutbildningarna med över 10 000 platser till 2021 och vi skapar fler
vägar till läraryrket, säger Helene Hellmark Knutsson.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Toppmöte i Vita huset om arktisk
forskning
Publicerad 10 oktober 2016 Uppdaterad 10 oktober 2016

Klimatfrågan är vår tids ödesfråga och
klimatförändringarna märks allra tydligast i Arktis.
Under ledning av Barack Obamas vetenskapliga
rådgivare John Holdren har initiativ tagits till ett
toppmöte för forskningsministrarna från länder som
bedriver arktisk forskning, där Helene Hellmark
Knutsson deltog för Sveriges räkning.
Sverige var ett av de 25 inbjudna länderna som var på plats i Vita huset för
att diskutera forskning och klimatpåverkan i Arktis. Vid mötet uttalade
ministrarna ambitionen att öka sina insatser och att arbeta för att koordinera
de expeditioner som ska utföras under de kommande åren. Sverige har
erbjudit sig att bidra till ökad samordning genom att ta initiativ till
gemensamma expeditioner med andra länder med isbrytaren Oden som bas.
De deltagande länderna har nu förbundit sig till ökade insatser och ökad
samordning av klimatforskningen och forskningen om Arktis. Ett nytt
ministermöte kommer att hållas 2018 med EU-kommissionen som värd.

Sverige har mycket framstående forskning om Arktis. Inte minst genom vår
forskningsisbrytare Oden och våra forskningsstationer i bland annat Abisko
och Tarfaladalen vid Kebnekaise. Kungl. Vetenskapsakademien har drivit en
forskningsstation i Abisko sedan 1912. Stationen, som nu drivs av
Polarforskningssekretariatet, ger oss mycket data och information om hur
klimatet i norra Sverige varierat under 1900-talet. Världens längsta mätserie
för glaciärers utveckling finns i Tarfaladalen. Där finns data sedan 1910 och
detaljerade mätningar sedan 1946 på den största glaciären.

Alla våra expeditioner, och detsamma gäller för de flesta andra länder, görs
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huvudsakligen på sommaren då väderförhållandena är något mera
gynnsamma. Vad som händer på vintern när klimatpåverkan är som störst är
fortfarande till stor del okänt och därför behövs mer forskning på vintern för
att förstå orsaken till klimatförändringarna.

Senare i höst presenterar regeringen sin forskningsproposition där
prioriteringarna inom forskningen läggs fram. En av de samhällsfrågor som
prioriteras är klimatutmaningen och hur våra insatser inom klimatområdet
kommer att fördelas. Satsningarna innebär att Sverige kommer att ha mer
resurser att satsa på polarforskning under de kommande åren. De samarbeten
som inletts med USA och andra länder gör att våra investeringar kommer att
räcka ännu längre.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Lärosäten ska starta
kompletterande utbildningar för
personer med utländsk examen
Publicerad 06 oktober 2016 Uppdaterad 06 oktober 2016

Regeringen har gett flera universitet och högskolor i
uppdrag att bygga upp nya kompletterande utbildningar
för personer med utländsk examen till apotekare,
arkitekt, barnmorska, biomedicinsk analytiker, ekonom,
fysioterapeut, ingenjör, psykolog, sjuksköterska,
socionom och systemvetare.
Utbildningarna riktar sig till personer med utländsk examen och de ska
motsvara högst två års heltidsstudier. En av förutsättningarna att få bygga
upp kompletterande utbildningar är att lärosätena ska kunna ge
högkvalitativa utbildningar. En annan är att de ska kunna trygga
kompetensförsörjningen inom områden där det i dag råder brist på utbildad
arbetskraft.

Det här är ytterligare ett steg i regeringens satsning på att bygga ut de
kompletterande utbildningarna för dessa personer. Regeringen har tidigare i
år gett Lunds universitet och Umeå universitet i uppdrag att planera och
bygga upp kompletterande utbildning för läkare, Uppsala universitet för
apotekare och receptarier och Malmö högskola för tandläkare.

– Många människor med utländsk utbildning har sökt sig till Sverige. Vårt
samhälle måste bli ännu bättre på att ta tillvara på den utbildning och
kunskap de tar med sig. Regeringens satsningar på kompletterande
utbildningar för personer med utländsk högskoleutbildning är viktiga steg i
den riktningen, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning.
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I höstens budgetproposition för 2017 tillförs de kompletterande
utbildningarna 75 miljoner kronor och 2018 ytterligare 220 miljoner kronor.
Utbildningsdepartementet kommer att föra en dialog med lärosätena i fråga
om utbildningarnas dimensionering, när det gäller de utbildningar som finns i
dag rör det sig om alltifrån 30 till 500 platser per utbildning.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Sverige undertecknar avtal med
USA om cancerforskning
Publicerad 03 oktober 2016 Uppdaterad 03 oktober 2016

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning, besökte tisdagen den 27:e
september USA för att underteckna ett avtal om
samarbete inom cancerforskning. Avtalet är en del av
president Barack Obamas projekt Cancer Moonshot där
han tillsammans med vicepresident Joe Biden driver att
USA ska öka sina insatser för cancerforskning. Vid
Bidens besök i Stockholm i augusti 2016 meddelades
det att USA och Sverige har börjat diskutera
möjligheterna om ett avtal för att öka samverkan inom
cancerforskning.
För att bättre förstå och kunna behandla cancer behöver vi ökar våra insatser
för forskning på området. Det görs mycket men resurserna behöver användas
bättre. Den amerikanska regeringen har identifierat några länder som är
särskilt intressanta att samarbeta med och ett av dessa är Sverige. Svensk
medicinsk forskning tillhör världens främsta och flera världsledande
forskningsmiljöer inom cancerområdet finns i Sverige. Genom ett avtal kan
USA få fler samarbeten med våra bästa forskningsmiljöer. Sverige som ett
litet land får i gengäld fler och närmare kontakter med USA inom detta
område. Svenska forskare har redan mycket samverkan med amerikanska
partners. Ett avtal med deras hälsodepartement kommer att öppna fler dörrar
för svenska forskare och lärosäten.

- Avtalet innebär att cancerforskningssamarbetet mellan USA och Sverige
kommer fördjupas. Det är mycket positivt för svensk forskning och bidrar till
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den globala kampen mot cancer, säger Helene Hellmark Knutsson i en
kommentar.

I höstens forskningsproposition kommer regeringen att presentera en satsning
på livsvetenskap som innebär 115 miljoner kronor i höjda årliga anslag.
Regeringen ökar också basanslagen till universitet och högskolor med 1,3
miljarder kronor, varav mer än 400 miljoner kronor bedöms tillföras medicin.
Sverige har gjort flera riktade satsningar på medicin och mot cancerområdet
och utvärderingar visar på mycket goda omdömen för medicinsk forskning
inklusive flera miljöer inom cancer.

Avtalet med USA sätter fokus på behoven av ökade satsningar och bättre
samordning av forskning inom cancerområdet. Detta är ytterligare ett sätt att
även i Sverige att bidra i arbetet för att hitta nya behandlingar mot de över
400 olika cancersjukdomar vi idag känner till.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Satsningar inom
utbildningsområdet
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Regeringen har sedan dag ett arbetat för att vända
utvecklingen i skolan genom fler anställda så att elever
får stöd i tid, höjda lärarlöner och stöd till de skolor och
elever som har det svårast. I budgetpropositionen för
2017 fortsätter investeringarna i skolan. Regeringen
tillför tio välfärdsmiljarder till Sveriges kommuner och
landsting för ökad kvalitet och fler anställda i skolan och
andra välfärdssektorer. Regeringen investerar i fler
platser på lärarutbildningarna, stöd till förskolor och
skolor som har svåra förutsättningar och ett stärkt
kunskapslyft. Sammantaget har regeringen, inklusive
årets budget, gjort skolsatsningar på över 10 miljarder
för 2017, detta utöver välfärdsmiljarderna. För 2017
utökas dessutom satsningarna på vuxenutbildningen
genom att 519 miljoner tillförs yrkesvux och lärlingsvux
samt satsningen på rätt till komvux som innebär att 530
miljoner tillförs kommunerna via det generella
statsbidraget. Nedan presenteras några av de
satsningar på utbildning som regeringen avser att göra
utifrån budgetpropositionen för 2017.

Ytterligare utbyggnad av lärarutbildningarna och investering
i fler vägar till läraryrket samt återvändande lärare
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Sverige står inför en omfattande lärar- och förskollärarbrist och det kan
behövas upp till 60 000 fler lärare 2019 än vad som beräknas examineras. I
budgetpropositionen för 2017 föreslår regeringen ett flertal investeringar för
att möta lärarbristen, och bland annat föreslås resurser för ytterligare 3 600
nya utbildningsplatser på lärar- och förskollärarutbildningarna.

I utbyggnaden ska utbildningar med inriktning mot svenska som andraspråk
prioriteras. Regeringen anser även att antalet lärare i svenska som
andraspråk behöver öka för att möta det behov som uppstått på grund av
flyktingsituationen och föreslår därför att ytterligare medel avsätts för att
förbättra möjligheterna till fortbildning i ämnet.

I förslaget till utbyggnad har hänsyn främst tagits till skolans behov, söktryck
till utbildningarna och till den redan pågående utbyggnaden av lärar- och
förskollärarutbildningarna som regeringen redan beslutat om (via
vårändringsbudgeten för 2015). Utbyggnaden kommer att omfatta
förskollärarutbildning, ämneslärarutbildning, grundlärarutbildning samt
kompletterande pedagogisk utbildning.

Regeringen föreslår även insatser för att stärka forskningsanknytningen och
kvaliteten i lärarutbildningarna.

En webbutbildning införs för att ge de lärare och förskollärare som vill
återvända till yrket en bra återintroduktion, genom till exempel en
uppdatering om gällande styrdokument.

Pressmeddelande: Fler vägar till och tillbaka till läraryrket

Utökning av Samverkan för bästa skola

Regeringen har lanserat ett långsiktigt reformprogram för minskad
segregation. Samverkan för bästa skola innebär bland annat att Statens
skolverk och huvudmän kommer överens om riktade insatser till skolor med
låga studieresultat och svåra förutsättningar. Som en del av
reformprogrammet föreslår regeringen nu en utbyggnad av denna satsning.
Utsatta bostadsområden ska särskilt uppmärksammas.

En förskola med hög kvalitet är av stor vikt och därför bör Samverkan för
bästa skola utökas till att även omfatta förskoleklassen och förskolan.

Efter den stora ökningen av nyanlända elever i gymnasieåldern under hösten
2015 ser regeringen ett behov av att vidga målgruppen för Skolverkets



insatser för nyanlända. Regeringen vill därför bredda insatserna genom att i
helhet inkludera gymnasie- och gymnasiesärskolan.

Regeringsuppdrag: Uppdrag om samverkan för bästa skola

Kompetensutveckling för förskolepersonal

En rad kompetensutvecklingsinsatser för olika skolformer samlas under de
nationella skolutvecklingsprogrammen. En bra förskola lägger grunden för
barns fortsatta lärande, och forskning visar att barn som har gått i förskolan
lyckas bättre i skolan, än de som inte deltagit. Regeringen breddar därför nu
de nationella skolutvecklingsprogrammen till att också omfatta
förskolepersonal. Regeringen avsätter 15 miljoner kronor för ändamålet
årligen från 2017.

Pressmeddelande: Stärkt kompetensutveckling för förskolepersonal

Särskild satsning för att öka läsandet bland barn

Läsandet genomsyrar alla ämnen och därför lanserar regeringen också en
särskild lässatsning. Nu samlas skola, kultur, idrott och föreningsliv för
läsfrämjande insatser under paraplyet "Hela Sverige läser med barnen". Inom
ramen för denna satsning kommer regeringen att benämna och stärka det
befintliga initiativet för att göra höstlovet till ett läslov, tillsätta en
läsdelegation och bredda Läslyftet.

Pressmeddelande: Fler utbildningsplatser och lässatsning för barn

En skyldighet för huvudmännen att erbjuda lovskola

Erfarenheter visar att lovskolan kan utgöra ett viktigt komplement till
elevens ordinarie utbildning och ge ökade förutsättningar för att nå
kunskapskraven och därmed behörighet till gymnasieskolan. I dag erbjuder
inte alla huvudmän lovskola och därmed ges eleverna inte samma
möjligheter att nå kunskapskraven. Regeringen avser därför att föreslå att
det ska införas en skyldighet för huvudmän att erbjuda lovskola till de elever
i grundskolans årskurs 8 och 9 som riskerar att inte uppnå kunskapskraven
för betyget E i ett eller flera ämnen och riskerar att inte nå behörighet till ett
nationellt program i gymnasieskolan. Lovskola ska även erbjudas de elever
som har avslutat årskurs 9 utan att ha blivit behöriga till ett nationellt
program i gymnasieskolan. Vidare avser regeringen att se över lovskolans



omfattning och inriktning.

Pressmeddelande: Fler utbildningsplatser och lässatsning för barn

Läxhjälp inom gymnasieskolan och gymnasiesärskolan

Stödet till läxhjälp via ideella föreningar föreslås ändras till att även omfatta
gymnasieskolan och gymnasiesärskolan från och med 2017. Syftet är att höja
kunskapsresultaten, och genom förändringen av satsningen skapas också
bättre förutsättningar för en jämlik skolgång. Regeringen avser att göra en
omfördelning inom den befintliga satsningen genom att avsätta mer medel till
den del som avser statsbidrag till ideella föreningar.

Rätt till komvux

Utbildning på grundläggande eller gymnasial nivå är en viktig del för
möjligheter att få jobb. För att öppna dörrar i utbildningssystemet och
möjliggöra en omställning och livslångt lärande avser regeringen att i
anslutning till budgetpropositionen för 2017 lämna en proposition till
riksdagen om en rätt till behörighetsgivande kurser inom kommunal
vuxenutbildning. Rätten till komvux innebär att vuxna ges rätt att studera
inom komvux i syfte att uppnå grundläggande och särskild behörighet och
särskilda kunskaper när det gäller högskoleutbildning och
yrkeshögskoleutbildning. Satsningen på rätt till komvux innebär att
kommunerna tillförs 530 miljoner kronor från och med 2017 via det
generella statsbidraget, och satsningen är tänkt att införas från och med
2017.

Pressmeddelande: Utökad rätt till behörighetsgivande utbildning inom
komvux

Fler platser inom yrkesvux och lärlingsvux

Investeringar i kunskap och kompetens ger jobb och stärker samhällsbygget.
Satsningen på yrkesvux och lärlingsvux syftar till att motverka brist på
yrkesutbildad arbetskraft, ge människor möjlighet att omskola sig till ett nytt
yrke och nå de grupper som saknar gymnasieutbildning eller har en
gymnasial yrkesutbildning som behöver kompletteras. Under 2016 omfattar
Kunskapslyftet cirka 44 000 statligt finansierade utbildningsplatser, och
regeringen föreslår en kraftig utbyggnad till drygt 68 000 platser till 2019.
Det innebär bland annat motsvarande cirka 27 750 platser 2019 inom



yrkesvux och cirka 3 150 platser 2019 inom lärlingsvux. För 2017 tillförs
yrkesvux och lärlingsvux sammanlagt 519 miljoner kronor.

Pressmeddelande: Förbättrat mottagande och kortare vägar till arbete

Yrkeshögskolan byggs ut och kvaliteten förstärks

Kunskapslyftet innehåller även en utbyggnad av yrkeshögskolan och den
första större utbyggnaden med permanenta utbildningsplatser på universitet
och högskolor på över tio år. Utbyggnaden av yrkeshögskolan fortsätter
såsom tidigare aviserats om motsvarande cirka 6 000 platser permanent från
2017.

Regeringen har i propositionen En stärkt yrkeshögskola – ett lyft för kunskap
(prop. 2015/16:198) bedömt att ett beslut om att en utbildning ska ingå i
yrkeshögskolan i regel bör omfatta fler än två utbildningsomgångar. Denna
nya inriktning betyder att utbildningsanordnare mer långsiktigt kan arbeta
med kvaliteten och våga satsa på investeringstunga utbildningar.

Pressmeddelande: Yrkeshögskolans kvalitet förstärks

Satsning på rekryterande studiestartsstöd

Att införa ett nytt rekryterande studiestartsstöd är en viktig del i regeringens
fortsatta satsning på Kunskapslyftet. Stödet är avsett att öka rekryteringen
till studier bland arbetslösa som är minst 25 år och som har ett stort behov av
utbildning på grundläggande eller gymnasial nivå för att kunna etablera sig
på arbetsmarknaden. Stödet föreslås uppgå till cirka 9 100 kronor per
studiemånad. Den som har barn bör även kunna få tilläggsbidrag. Stödet
beräknas omfatta cirka 15 000-20 000 personer och är tänkt att införas den 1
juli 2017. Ett nytt anslag för studiestartsstödet föreslås i budgetpropositionen
för 2017. Förslaget har presenterats i den remitterade promemorian
Studiestartsstöd – ett nytt rekryterande studiestöd (U2016/02685/SF).
Regeringen avser att återkomma till riksdagen med förslag om att införa ett
studiestartsstöd och hur ett sådant stöd närmare ska utformas.

Pressmeddelande: Studiestartsstöd för arbetslösa med kort utbildning

Tekniksprånget förlängs och vidgas till att omfatta
nyanlända akademiker



Tekniksprånget syftar till att genom praktik bredda intresset bland unga
kvinnor och män med slutförd gymnasieutbildning från teknikprogrammet
och naturvetenskapsprogrammet för att söka ingenjörsutbildningar vid
högskolan. Satsningen förlängs till och med 2019, och regeringen beräknar
att omfördela 11 miljoner kronor årligen 2018 och 2019 för detta. Medlen
bör även kunna omfatta insatser för att finansiera försöksverksamhet med
praktik för nyanlända ingenjörer för att underlätta etablering på den svenska
arbetsmarknaden.

Pressmeddelande: Förbättrat mottagande och kortare vägar till arbete

Svenska från dag ett byggs ut för snabbare etablering

Språket är nyckeln för att nyanlända snabbt ska etablera sig i samhället,
komma i jobb och bidra till att utveckla Sverige. Regeringen vill att
människor som kommer till Sverige så tidigt som möjligt ska lära sig svenska
för att öka möjligheten för att nyanlända snabbare etablerar sig i samhället
och på arbetsmarknaden. Svenska från dag ett är en särskild
folkbildningsinsats i svenska och om det svenska samhället och innebär att
studieförbund och folkhögskolor får särskilda medel för att asylsökande och
personer som fått uppehållstillstånd och som fortfarande bor kvar på
anläggningsboende ska få möjlighet att läsa svenska och stärka sina
kunskaper om det svenska samhället. Satsningen hittills har fungerat bra, och
fler bör få ta del av den så fort som möjligt. Regeringen satsar nu 65 miljoner
kronor i höständringsbudgeten för 2016 och 135 miljoner kronor i
budgetpropositionen för 2017 på att bygga ut Svenska från dag ett.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Lärarförsörjningen i fokus på
dialogseminarium
Publicerad 12 september 2016 Uppdaterad 12 september 2016

Den 5 september hölls det tredje dialogseminariet om
den utmaning som lärarbristen skapar i skolan i dag och
hur man kan klara lärarförsörjningen i framtiden.
Seminariet hölls i Göteborg dit berörda lärarutbildare
och skolhuvudmän, lärarfackförbund, studentkårer med
flera i regionen var inbjudna för att diskutera dessa
frågor.
Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning,
påbörjade i våras regionala dialogseminarier i landet för att fånga upp och
sprida goda exempel på hur lärarförsörjningen och samverkan långsiktigt kan
stärkas.

- Vi behöver arbeta tillsammans för att skapa en jämlik kunskapsskola där
ingen ska lämnas efter och ingen hållas tillbaka. En sådan skola stärker hela
vårt samhällsbygge – för det är i barn och elevers möten med behöriga och
kompetenta lärare vi lägger grunden för Sveriges framtid, säger Helene
Hellmark Knutsson

På dessa seminarier har det kommit fram att många bra åtgärder redan görs
ute i landet. Något som särskilt lyftes fram denna gång var bland annat hur
man kan få pensionerade lärare att stanna kvar eller komma tillbaks till yrket
under några år, hur man kan bli lärare mitt i livet – att växla från ett annat
jobb till läraryrket samt hur man strategisk kan fortbilda lärarkåren.

Dialogseminarierna fortsätter under hösten runt om i landet.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utbildningsdepartementet

Möjlighet till CSN-lån för körkort
ska utredas
Publicerad 07 september 2016 Uppdaterad 07 september 2016

Många arbetsgivare ställer i dag upp B-körkort som ett
krav för anställning. Men bristande ekonomi kan i
många fall vara en anledning för personer att inte ta
körkort.
Regeringen har därför slutit en överenskommelse med Vänsterpartiet om att
utreda frågan om att möjliggöra lån från CSN för B-körkort för att förbättra
personers etablering på arbetsmarknaden i syfte att genomföra förslaget
under mandatperioden.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utbildningsdepartementet

Dialog om lärarförsörjning och
samverkan
Publicerad 18 augusti 2016 Uppdaterad 18 augusti 2016

Regeringen har sedan dag ett arbetat för att vända
utvecklingen i svensk skola. Nyckeln för att klara detta
är skickliga och engagerade lärare, men Sverige står
inför en stor lärarbrist. För att klara den utmaning som
lärarbristen skapar i skolan i dag men också för att klara
lärarförsörjningen i framtiden behövs ett väl fungerande
samarbete mellan lärarutbildare, skolhuvudmän och
stat.
Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning,
påbörjade i våras regionala dialogseminarier i landet för att fånga upp och
sprida goda exempel på hur lärarförsörjningen och samverkan långsiktigt kan
stärkas.

Den 15 augusti, den för många första dagen efter sommarledigheterna,
träffades berörda lärarutbildare och skolhuvudmän, lärarfackförbund,
studentkårer med flera i Stockholmsregionen tillsammans med Helene
Hellmark Knutsson för att diskutera dessa frågor. Mötet samlade dryga 40-
talet deltagare, alla mycket engagerade i frågan.

- Nu måste vi jobba tillsammans. Vi har inte råd att skylla lärarbristen på
varandra eller på enskilda reformer. Vi behöver samling för läraryrket på alla
nivåer för att stärka läraryrkets attraktivitet och för att få fler att vilja bli och
förbli lärare, sa Helene Hellmark Knutsson under seminariet. Vi måste
fortsätta att vända på varje sten för att klara utmaningen.

Under seminariet kom det också fram ett stort antal åtgärder som redan görs
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för att lösa lärarbristen lokalt och nationellt. Helene Hellmark Knutsson lyfte
bland annat fram de insatser regeringen har gjort för fler platser på lärar- och
förskollärarutbildningarna, för högre lärarlöner och för att kunna ta tillvara
nyanlända lärares kompetens. Flera skolhuvudmän berättade också hur de
arbetar för att på bästa sätt kunna omsätta regeringens satsningar i praktiken
liksom hur satsningarna kompletteras med lokala initiativ för att bidra till en
bättre arbetssituation för lärarna och förbättrade kunskapsresultat bland
eleverna.

Under hösten kommer flera regionala dialogseminarier att hållas runt om i
landet.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson deltog i
forskningsexpedition med
isbrytaren Oden
Publicerad 11 augusti 2016 Uppdaterad 11 augusti 2016

Måndag 8 augusti reste Helene Hellmark Knutsson,
minister för högre utbildning och forskning, till norska
Svalbard för att vara med när den 18:e
forskningsexpeditionen med isbrytaren Oden skulle
inledas i Arktis.
I och med de sista förberedelserna inför expeditionen fick
forskningsministern på nära håll inblick i svensk arktisk forskning och i det
internationella forskningssamarbetet i Arktis. Sverige har genom åren
etablerat sig som en viktig aktör bland annat inom klimat- och
miljöforskningen i Arktis.

- Det har varit mycket värdefullt att få ta del av förberedelserna inför
forskningsexpeditionen upp mot Nordpolen. Det är viktigt att Sverige som en
ledande forskningsnation i Arktis fortsätter bidra, inte minst till klimat- och
miljöforskningen, sa Helene Hellmark Knutsson.

Sammansättningen av deltagare från olika länder på isbrytaren utgör ett
tydligt tecken på det internationella forskningssamarbetet i Arktis.
Forskargruppen på Oden består av 12 kvinnor och 33 män från 14 nationer.
Isbrytaren kommer under expeditionen att möta den kanadensiska isbrytaren
Louis S. St-Laurent för att arbeta tillsammans i Amundsen- och
Makarovbassängerna.

Under resan besökte Helene Hellmark Knutsson också Longyearbyen och
The University Centre in Svalbard (UNIS) som är världens nordligaste
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universitet.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Snabbare myndighetskontakter för
nyanlända
Publicerad 28 juli 2016 Uppdaterad 28 juli 2016

Regeringen har beslutat om ett arbete som ska
effektivisera nyanländas kontakter med myndigheter
och i förlängningen snabba på etableringen i Sverige.
Det var en av nyheterna från pressfikat efter dagens
regeringssammanträde.
Arbetet med att effektivisera myndighetskontakter och korta väntetider har
funnits som försöksverksamhet på några platser i landet. Målet har varit att
hitta en process som låter nyanlända snabbt etablera sig och komma ut i
arbete eller börja studera. Nu utökas verksamheten till att beröra många fler
personer och till att finnas på fler platser i landet.

– Det här hjälper oss att korta väntetiderna när det gäller de kontakter som
nyanlända måste ha med svenska myndigheter när de kommer hit, från tre-
fyra veckor till bara fyra timmar, sade arbetsmarknads- och etablerings‐
minister Ylva Johansson.

Pressmeddelande: Korta väntetider och effektiva myndighetskontakter för
nyanlända

Fler äldreboenden ska byggas

Under sommarfikat presenterades också nyheten om ett nytt statligt stöd som
ska leda till att fler äldre- och trygghetsboenden byggs. Stödet, som har stöd
från Vänsterpartiet, kommer gälla ny- eller ombyggnation av så kallade
klassiska äldreboenden, men också av hyresrätter på den vanliga
bostadsmarknaden, exempelvis i trygghetsboenden.

https://www.regeringen.se/


– Vi fortsätter våra historiska satsningar på äldreomsorgen med ett
efterlängtat stöd. I dag uppger 109 kommuner att de har brist på
äldreboenden, sade barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Pressmeddelande: Nytt investeringsstöd för fler äldreboenden

Arbetskraftskapaciteten inom byggbranschen ses
över

I Sverige råder i dag bostadsbrist överlag, och regeringen har därför utsett en
samordnare med uppdraget att se över om det finns tillräckligt med
arbetskraft i byggbranschen för att klara av det stora antal bostäder som
planeras byggas.

– Det måste finnas tillräckligt med folk inom byggbranschen, och gärna fler
kvinnor. Vi måste också ta bättre vara på nyanlända svenskars kompetenser,
sade bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

För att motsvara behoven behöver cirka 700 000 bostäder byggas till 2025,
bedömer Boverket.

Pressmeddelande: Uppdrag att se över arbetskraftskapaciteten inom
byggbranschen

Ett steg närmare förnyad läkarutbildning

– Vi vill titta på möjligheterna att snabbare kunna gå från läkarutbildning och
in i yrket, sade hälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström.

Regeringen inför därför en översyn av läkares specialiseringstjänstgöring.
Översynen ska utgå från de förslag om en ny läkarutbildning som redan har
lämnats i betänkandet För framtidens hälsa.

– Det här är en efterfrågad förändring som kommer att göras i samarbete
med parterna, sade Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning
och forskning.

Pressmeddelande: Ytterligare steg mot förnyad läkarutbildning

Gräsrotsfinansieringen ska ses över



Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund redogjorde för en
utredning som ska kartlägga och analysera Sveriges marknad för
gräsrotsfinansiering, på engelska kallat crowdfunding. Genom
gräsrotsfinansiering har privatpersoner möjlighet att investera i sådant som
företag, organisationer eller individer kan ha svårt att hitta finansiering till.

Det är viktigt att utvecklingen av den här typen av finansiering går i en
riktning som upprätthåller förtroendet för branschen, samtidigt som det finns
ett högt konsumentskydd för den som investerar.

Uppdrag: Förbättrade möjligheter för gräsrotsfinansiering ska utredas



Artikel från Utbildningsdepartementet

Lärare utan legitimation kan
arbeta under viss kompletterande
utbildning
Publicerad 27 juli 2016 Uppdaterad 27 juli 2016

Den 1 juli 2016 trädde en förordning i kraft som innebär
att en lärare utan legitimation kan, med vissa undantag,
anställas i skolväsendet för högst två år.
Detta är en försöksverksamhet som omfattar personer som ska undervisa i
ämnen där det råder brist på legitimerade lärare. För att en skola ska kunna
anställa personen i två år ska personen ha ämneskunskaper som motsvarar
det som krävs för en behörighetsgivande lärarexamen. Personen ska också,
samtidigt som personen är anställd, genomföra en kompletterande
pedagogisk utbildning som syftar till att personen ska uppnå en
behörighetsgivande lärarexamen.
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Artikel från Finansdepartementet, Kulturdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Program Pride 2016
Publicerad 26 juli 2016 Uppdaterad 26 juli 2016

Regeringskansliet deltar i Stockholm Pride med en
monter i Pride Park den 27-30 juli. I montern kan
festivaldeltagarna diskutera regeringens hbtq-politik,
ställa frågor om Regeringskansliet som arbetsgivare
samt träffa statsråd och de strategiska myndigheter som
arbetar med hbtq-frågor.

Onsdagen 27 juli

17.00-18.00 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Åsa Regnér,
barn-, äldre- och jämställdhetsminister.

17.00–19.30 Vad gör Folkhälsomyndigheten för att hbtq-personer ska ha lika
förutsättningar och möjligheter för att uppnå en god hälsa?

19.30–22.00 Prata med Diskrimineringsombudsmannen om hur de arbetar
med att främja allas lika rättigheter och möjligheter.

Torsdagen 28 juli

15.00 Samtala om hbtq-frågor Per Bolund, finansmarknads- och
konsumentminister samt biträdande finansminister.

16.00 Diskutera hbtq-frågor med Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning.

16.30–19.00 Vad gör Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor
kring hbtq och normer?
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18.00 Samtala om hbtq-frågor med Ylva Johansson, arbetsmarknads- och
etableringsminister.

Fredagen 29 juli

14.00–17.00 Vad gör Socialstyrelsen för en mer jämlik vård?

Lördagen 30 juli

14.00–17.00 Prata med Kulturrådet om kulturens möjligheter att synliggöra
och utmana begränsande normer.

Träffa statsminister Stefan Löfven i Regeringskansliets monter.

17.30 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Alice Bah Kuhnke,
kultur- och demokratiminister.



Artikel från Kulturdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen på Pride 2016
Publicerad 25 juli 2016 Uppdaterad 26 juli 2016

För tolfte gången deltar Regeringskansliet i Stockholm
Pride. Arbetet för lika rättigheter och möjligheter för
hbtq-personer är en viktig fråga för regeringen, och ett
sätt att sprida kunskap om regeringens strategi är att
medverka i Pride.
– Pride handlar om friheten att få vara precis den man är. Hbtq-personers
mänskliga rättigheter står i fokus och manifesteras under Prideveckan, säger
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Festivaldeltagarna har möjlighet att träffa flera statsråd samt funktionärer i
Regeringskansliets tält i Pride park. Syftet är att berätta om regeringens
politik när det gäller hbtq-personer, och att informera om Regeringskansliet
som arbetsgivare.

– Regeringen har i veckan presenterat att transpersoner ska inkluderas i
lagen om hets mot folkgrupp. Det är ett viktigt steg för ett samhälle där hbtq-
personer kan leva sina liv, fria! Men arbetet måste konstant ta nya steg,
mycket återstår! Det är regeringens viktigaste budskap, säger kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.
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Artikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet,
Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Utökad rätt att delta i kommunal
vuxenutbildning
Publicerad 21 juli 2016 Uppdaterad 21 juli 2016

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss som
innebär ytterligare ett steg mot att alla vuxna ska ha rätt
till kommunal vuxenutbildning (komvux). Det var en av
nyheterna som presenterades vid regeringens
sommarfika i dag.
Pressträffen leddes av samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan, som
är äldst i tjänst av de statsråd som deltog. Gymnasie- och
kunskapslyftsminister Aida Hadzialic berättade om lagrådsremissen som är
ytterligare ett steg mot allas rätt till komvux, och den största satsningen på
vuxenutbildning på över ett decennium.

– Förslaget leder till att vi stärker Sveriges förmåga att ställa om, vilket är bra
för landets ekonomi. Samtidigt ger vi många människor en framtidstro, sade
Aida Hadzialic.

Pressmeddelande: Utökad rätt till behörighetsgivande utbildning inom
komvux

Företag ska kunna lämna årsredovisningar digitalt

Regeringen ger Bolagsverket uppdraget att införa en digital tjänst som gör
det möjligt för företag att lämna in sina årsredovisningar digitalt.
Förändringen kommer att underlätta för företagen att lämna in sina uppgifter
samtidigt som myndigheters och näringslivets hantering av
årsredovisningarna blir effektivare.
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– Kortsiktigt handlar det om att erbjuda företagen en möjlighet att lämna in
sin årsredovisning digitalt, men långsiktigt tänker vi oss detta som ett krav,
berättade Mikael Damberg.

Pressmeddelande: Bolagsverket får i uppdrag att införa digital hantering av
årsredovisningar

Avtal mot vapensmuggling

Inrikesminister Anders Ygeman berättade om två avtal som går ut på att
svensk, moldavisk och serbisk tull och polis ska samarbeta. Syftet är att
bekämpa grov brottslighet.

– Tanken är att genom bättre informationsutbyte hindra införsel av vapen
och slå hårt mot organiserad brottslighet i Sverige, sade Anders Ygeman.

Avtalen betyder också att berörda myndigheter i de tre länderna ska kunna
samarbeta exempelvis genom utbyte av erfarenheter eller genom att hålla
gemensamma utbildningar och seminarier.

Pressmeddelande: Avtal mot vapensmuggling

Skärpta konsekvenser för fusk på högskoleprovet

Det är viktigt att fusk får ordentliga konsekvenser, förklarade Helene
Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.
Högskoleförordningen ska därför ändras så att den som ertappas med att
fuska på högskoleprovet stängs av från möjligheten att göra provet under två
år. Därtill ska Universitets- och högskolerådet ges befogenhet att till exempel
kunna ställa krav på att provsvar lämnas på heder och samvete. Ett sådant
krav skulle öka möjligheten att bedöma fusk som ett brott.

Pressmeddelande: Fusk på högskoleprovet ska få allvarliga konsekvenser

Expertgruppen för biståndsanalys får nya direktiv

Regeringen har i dag beslutat om nya direktiv för Expertgruppen för
biståndsanalys (EBA). Genom de nya direktiven ska EBA få bättre
förutsättningar att bidra till ny kunskap, att stärka utvecklingssamarbetet och
att säkerställa att svenska biståndsmedel kommer till nytta.

Pressmeddelande: Regeringen skärper uppdraget för Expertgruppen för



biståndsanalys



Artikel från Utbildningsdepartementet

Personer med forskarexamen kan
gå en särskild kompletterande
pedagogisk utbildning
Publicerad 15 juli 2016 Uppdaterad 15 juli 2016

Den 15 juli 2016 träder en förordning i kraft som ger
personer som har en examen på forskarnivå möjlighet
att gå en särskild kompletterande pedagogisk utbildning
som leder till ämneslärarexamen.
Samma datum träder en förordning om utbildningsbidrag för den
kompletterande pedagogiska utbildningen i kraft som innebär att den
studerande också har möjlighet att få ett skattepliktigt utbildningsbidrag på
25 000 kronor per månad.

Stockholms universitet och Kungl. Tekniska högskolan, Umeå universitet
och Karlstads universitet har i uppdrag att anordna utbildningarna.
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Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Beslut om uppdrag för bättre
upphandling av livsmedel
Publicerad 07 juli 2016 Uppdaterad 07 juli 2016

Regeringen höll den 7 juli regeringssammanträde på
landshövdingens residens i Visby under
Almedalsveckan. Regeringen beslutade bland annat om
uppdrag för bättre upphandling av livsmedel för att
främja en bättre och mer konkurrenskraftig hållbar
svensk livsmedelsproduktion.
Regeringen beslutade också att ge Karolinska institutet (KI) tillstånd att
under perioden 7 juli 2016 – 31 december 2020 i begränsad omfattning ingå
hyresavtal för bostadslägenheter i Södertälje och hyra ut dem i andra hand
till personal som är verksam vid Svenskt centrum för toxikologiska
vetenskaper (Swetox). Swetox är ett unikt samarbete i Södertälje mellan elva
svenska universitet för samverkan om forskning, utbildning och
kommunikation inom området kemikalier, hälsa och miljö.

Pressmeddelande: KI får hyra ut bostäder till personal vid forskningscentret
Swetox

Regeringen fattade även beslut om att ge Upphandlingsmyndigheten i
uppdrag att förstärka kompetensen när det gäller upphandling av livsmedel
och måltidstjänster inom offentlig sektor. Uppdraget, som ska slutredovisas i
februari 2019, syftar till att stärka kompetensen hos upphandlande
myndigheter, enheter och leverantörer gällande strategisk upphandling av
livsmedel och måltidstjänster. Bland annat för att främja en bättre och mer
konkurrenskraftig hållbar svensk livsmedelsproduktion.

- Det är viktigt att den offentliga sektorn kan ställa krav och välja livsmedel
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som motsvarar samhällets ambitioner vad gäller till exempel miljö och
djurskydd. Det ger också bättre möjligheter för våra svenska bönder att
kunna konkurrera i upphandlingar och samtidigt öka den svenska
livsmedelsproduktionen, säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

Pressmeddelande: Regeringen beslutar om uppdrag för bättre upphandling av
livsmedel

Vid dagens regeringssammanträde beslutade regeringen också om att
förslaget om hälsoväxling ska skickas till Lagrådet. Förslaget har delvis
justerats efter synpunkter från remissinstanserna på den promemoria som
remitterades i april 2016. Förslaget föreslås träda i kraft den 1 juni år 2017.

Pressmeddelande: Förslag om hälsoväxling till lagrådet



Artikel från Utbildningsdepartementet

Forskningsanläggningen MAX IV i
Lund invigd
Publicerad 21 juni 2016 Uppdaterad 21 juni 2016

Den 21 juni invigde statsminister Stefan Löfven
tillsammans med H.M. Konungen synkrotronljuskällan
MAX IV i Lund.
 

MAX IV är ett slags mikroskop för undersökning av olika materials
uppbyggnad, egenskaper och funktion med hjälp av intensiv röntgenstrålning
(synkrotronljus). Ljuset som används har en energi och intensitet som är
högre än vid någon annan liknande anläggning i världen. Laboratoriet är
världens hittills modernaste anläggning för synkrotronljus. Till MAX IV
förväntas det komma 2 000 internationella forskare om året för att göra
experiment inom material- och livsvetenskaper vilket kommer gynna
internationell forskning. I laboratoriet kan man studera atomer och molekyler
som bara är några tiondels nanometer i diameter och det ger oss helt ny
kunskap om hur vår värld ser ut och fungerar. Anläggningen är tänkt att
användas som ett kraftfullt verktyg för forskning inom biologi, kemi, fysik,
medicin med mera. Forskningen kan sedan användas för att ta fram till
exempel nya läkemedel och nya smarta material.

– Forskningssatsningar som MAX IV är mycket viktiga för Sverige och för
regeringens ambition att Sverige ska vara ett av världens främsta
forskningsländer och en ledande kunskapsnation. Blickar vi framåt kommer
MAX IV utgöra en unik forskningsmiljö av absolut toppklass som kan
attrahera internationella forskare och samtidigt gynna svensk forskning och
innovation, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning
och forskning.
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Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Förebygga radikalisering bland
unga
Publicerad 01 juni 2016 Uppdaterad 01 juni 2016

Förebygga och bekämpa radikalisering som leder till
våldsbejakande extremism bland ungdomar. Det var
genomgående temat på rådsmötet den 30-31 maj.
Rådet diskuterade även modernisering av direktivet om
audiovisuella medietjänster och bättre styrning inom
idrotten vid stora idrottsevenemang.
Sverige och övriga EU-länder antog enhälligt slutsatser om behovet av att
förebygga och motverka marginalisering och våldsbejakande radikalisering
bland ungdomar. Frågan är aktuell mot bakgrund av den senaste tidens
terroristattentat i Bryssel, Paris och Köpenhamn.

Det är viktigt med samverkan mellan myndigheter och organisationer för att
på ett tidigt stadium identifiera personer som är i riskzonen att dras till
våldsbejakande extremistiska miljöer. Det är också viktigt att stödja personer
som är aktiva inom sådana miljöer att hoppa av samt för att motverka att
våldsbejakande extremistiska miljöer uppkommer, etablerar eller breder ut
sig, anser Sverige.

Bättre koppling mellan utbildning och arbetsmarknad

I en policydebatt diskuterades en modernisering av den högre utbildningen.
Diskussionen kretsade kring kopplingen till arbetsmarknaden.
Medlemsländerna prioriterar bland annat vikten av prognoser för framtida
behov på arbetsmarknaden och lärosätens samverkan med företag.

AV-direktivet ska uppdateras
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Kommissionens nya förslag om en modernisering av det så kallade AV-
direktivet var huvudfrågan på den kulturpolitiska delen av mötet.

- De traditionella medieföretagen står just nu inför stora utmaningar. Därför
att det bra att direktivet uppdateras. Förändringar i direktivet behöver
balansera olika intressen, men utgångspunkten måste vara ett starkt förslag
för yttrande- och informationsfrihet, sade statssekreterare Per Olsson Fridh
på mötet.

Bättre styrning av idrotten

Mötet avslutades med idrottsfrågor. I fokus stod en policydebatt om
förbättrad styrning av idrotten. Diskussionen handlade om förstärkt
integritet, transparens och god styrning i samband med större
idrottsevenemang.

Statssekreterarna Roger Mörtvik, Per Olsson Fridh och Agneta Karlsson
representerade Sverige vid mötet.



Artikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Bättre möjlighet använda
nättjänster vid resa
Publicerad 27 maj 2016 Uppdaterad 27 maj 2016

Bättre möjligheter för EU:s konsumenter att använda sitt
abonnemang på nättjänster såsom sport och film vid
resa utanför hemlandet. Det är innebörden av
överenskommelsen som slöts på rådsmöte om
konkurrenskraft i Bryssel den 26 maj. Förslaget ska nu
behandlas i Europaparlamentet. Andra frågor som
behandlades var forskning och innovation.
Konkurrenskraftsrådet överenskommelse är det första steget i den
modernisering av upphovsrätten som behövs för anpassningen till den EU:s
digitala inre marknad.

Förslaget till förordning innebär att konsumenter som skaffar ett
abonnemang på licensierat innehåll kommer att kunna ta del av samma
innehåll under tiden de är på tillfälligt besök i ett annat medlemsland. Nu ska
Europaparlamentet behandla förslaget innan ett slutligt beslut kan fattas.

– Det är en bra överenskommelse. Det finns ett stort värde för konsumenter
som köpt eller abonnerar på nättjänster för till exempel sport, film och musik
eftersom de nu får bättre möjlighet än idag att använda tjänsterna även
utanför sitt hemland, sade statssekreterare Eva Lindström till media i
samband med mötet.

Avstämning av konkurrenskraftsläget

På agendan stod också en presentation och debatt om läget i ekonomin där
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kommissionen bland annat uppmärksammade att Sverige tillsammans med
Tjeckien är de två medlemsländer i EU som investerar mer i ICT,
informations- och kommunikationsteknologi, än USA.

Öppen vetenskap i fokus

Forskningsministrarna antog slutsatser om övergången till ett öppet
vetenskapssystem i EU. Rådets diskussion handlade om förutsättningarna för
hur forskning bedrivs mot bakgrund av ett kraftigt ökat utbud av
forskningsdata, nya digitala tekniker och högpresterande datorer med
mycket hög analysförmåga. Öppen vetenskap ska leda till ökad kvalitet och
bidra till ökad tillväxt och konkurrenskraft.

Statssekreterarna Eva Lindström och Karin Röding representerade Sverige
vid rådsmötet i Bryssel den 26-27 maj.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Förslag om bättre tillgång till
online-tjänster vid resa
Publicerad 24 maj 2016 Uppdaterad 24 maj 2016

Rådet ska enas om förslaget om att säkerställa EU-
konsumenters tillgång till online-tjänster vid
utlandsvistelse. Det gäller till exempel abonnemang på
film, sport och musik. Rådet möts i Bryssel den 26-27
maj och behandlar konkurrenskraft, EU:s inre marknad,
innovation och forskning. Statssekreterarna Eva
Lindström och Karin Röding representerar Sverige.
Förslaget om bättre tillgång till online-tjänster vid utlandsresa är det första på
upphovsrättsområdet inom strategin för en inre digital marknad i Europa.
Syftet med förordningen är att säkerställa att konsumenter kan få tillgång till
de tjänster för digitalt innehåll som de köper eller abonnerar på i sitt
hemland, när de tillfälligt vistas i ett annat EU-land. Det handlar om att
kunna använda nättjänster för t.ex. sport, film och musik även utanför sitt
hemland.

Regeringen förväntas ställa sig bakom överenskommelsen som ska
förhandlas med Europaparlamentet innan ett slutligt förslag antas.

Bättre EU-regler ska gynna innovation

Rådet ska anta slutsatser som syftar till en bättre EU-lagstiftning som främjar
innovation och forskning och tar hänsyn till den digitala dimensionen.
Regeringen välkomnar bättre lagstiftning och förväntas ställa sig bakom
slutsatserna.

Övergång till öppen vetenskap
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Forskningsministrarna ska anta slutsatser om övergången till ett öppet
vetenskapssystem i EU. En diskussion förväntas om förutsättningarna för hur
forskning bedrivs mot bakgrund av ett kraftigt ökat utbud av forskningsdata,
nya digitala tekniker och högpresterande datorer med mycket hög
analysförmåga.

En viktig komponent i slutsatserna är ambitionerna om öppen och gratis
tillgång till publikationer och data. Det finns en målsättning om att öppen
tillgång för vetenskapliga publikationer ska gälla fr.o.m. 2020. En
grundläggande tanke är att forskningsresultat som kommer från offentligt
finansierad forskning ska vara offentligt tillgängligt för alla medborgare.

Öppen vetenskap ska leda till ökad kvalitet och nytta av den forskning som
bedrivs och i förlängningen därmed bidra till ökad tillväxt och
konkurrenskraft.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Dialogseminarium om lärarbristen
Publicerad 23 maj 2016 Uppdaterad 23 maj 2016

Nyckeln för att vända utvecklingen i den svenska skolan
är skickliga och engagerade lärare, men Sverige står
inför en stor lärarbrist. Sedan dag ett har regeringen
därför arbetat för att stärka läraryrkets attraktivitet och
för att få fler att vilja bli och förbli lärare. Samtidigt finns
det ett behov av ett gemensamt arbete för att möta den
stora samhällsutmaning som lärarbristen innebär.
Det behövs ett välfungerande samarbete mellan lärarutbildare, skolhuvud‐
män och staten. För att diskutera vad som krävs för att möta den akuta
lärarbristen och klara lärarförsörjningen i framtiden kommer Helene
Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning, hålla
regionala dialogseminarier runt om i landet. Ett av syftena med seminarierna
är att fånga upp och sprida goda exempel på hur lärarförsörjningen och
samverkan långsiktigt kan stärkas.

- Vi har inte råd att skylla lärarbristen på varandra eller på enskilda reformer.
Tiden för "blame game" är över. Nu måste vi jobba tillsammans. Vi behöver
samling för läraryrket på alla nivåer, säger Helene Hellmark Knutsson.

Först ut var Malmö där statsrådet bjöd in till regionalt dialogseminarium den
18 maj. På mötet samlades ett 70-tal företrädare för skånska kommuner,
friskolor, högskolor, fackförbund med flera för att diskutera hur lärarbristen
kan mötas och en jämlik skola främjas. Under diskussionerna kom det fram
ett stort antal åtgärder som redan görs för att lösa lärarbristen lokalt och
nationellt.

Till hösten kommer flera regionala dialogseminarier hållas runt om i landet.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Samling för skolan -
Skolkommissionens
delbetänkande
Publicerad 16 maj 2016 Uppdaterad 16 maj 2016

Skolkommissionens ordförande Anna Ekström har idag
lämnat över delbetänkandet ”Samling för skolan -
nationella målsättningar och utvecklingsområden för
kunskap och likvärdighet” till utbildningsminister Gustav
Fridolin, gymnasie- och kunskapslyftsminister Aida
Hadzialic och Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning.
I delbetänkandet redovisas nationella målsättningar och en långsiktig plan
med utvecklingsområden. Delbetänkandet redogör för kommissionens
överväganden inför sitt kommande arbete med slutbetänkandet. Det
innehåller därmed inte några konkreta förslag för regeringen att ta ställning
till.

- I de länder som lyckats vända utvecklingen i skolan har de centrala
aktörerna jobbat tillsammans. Skolkommissionens delbetänkande är därför
ett stort och viktigt steg mot en skola som ger alla elever en ärlig chans att
lyckas. Delbetänkandet behandlar frågor som under årtionden varit
nedgrävda i låsta positioner. Skolkommissionens arbete ger nu
förutsättningar att göra förändringar som stärker systemet och i slutändan ger
lärare och rektorer bättre förutsättningar att ge varje elev de kunskaper man
behöver för livet, säger Gustav Fridolin.

I Skolkommissionens uppdrag ligger att lämna förslag som syftar till att höja
kunskapsresultaten, förbättra kvaliteten i undervisningen och öka
likvärdigheten i den svenska skolan. I uppdraget ligger även att se över
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orsakerna bakom de fallande kunskapsresultaten.

- Skolkommissionen visar, precis som andra centrala aktörer, på behovet av
reformer för stärkt likvärdighet och högre kunskapsresultat. Regeringen ska
nu titta på kommissionens alla överväganden och gå vidare i arbetet att
skapa en jämlik skola i världsklass, säger Aida Hadzialic.

- Vi vet att gemensamt ansvarstagande behövs för att bryta ojämlikheten i
skolan, klara lärarförsörjningen och vända kunskapsresultaten. Vi behöver
alla ta vårt ansvar för att skapa en jämlik skola som ger alla barn och unga en
bra start i livet oavsett bakgrund. En skola där inte en enda elev lämnas efter
eller hålls tillbaka, säger Helene Hellmark Knutsson.

Skolkommissionens arbete fortgår fram till den 13 januari 2017 då
slutbetänkandet ska presenteras. Slutbetänkandet kommer sedan att
remitteras.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson invigde
bygge av nya studentbostäder på
KTH
Publicerad 12 maj 2016 Uppdaterad 12 maj 2016

Den 11 maj invigde Helene Hellmark Knutsson, minister
för högre utbildning och forskning, bygget av 305 nya
studentbostäder på KTH Campus. Studentbostäderna,
som är ett resultat av ett samarbete mellan KTH,
Akademiska Hus, Statens Fastighetsverk och
Stockholms stad, ska vara inflyttningsklara till
höstterminen 2017.
- Vi behöver få till fler samarbeten mellan akademi och näringsliv, men
också mellan de olika vetenskaperna. Projektet är ett strålande exempel på
samverkan för att hitta lösningar på en av våra gemensamma
samhällsutmaningar, sa Helene Hellmark Knutsson.

Det nya kvarteret, som får namnet Forskningen, är ett projekt där de nya
studentlägenheterna byggs i samarbete med verksamheten vid
forskningslaboratoriet KTH Live-in Lab. Syftet med laboratoriet är att öka
innovationstakten inom boende- och byggsektorn genom att förkorta tiden
mellan forskningsresultat och implementering.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Fem punkter för att stärka
läraryrket presenterades
Publicerad 10 maj 2016 Uppdaterad 10 maj 2016

Tisdagen den 10 maj bjöds det in till pressfika om de
fortsatta satsningarna på läraryrket uppe på
Utbildningsdepartementets terrass.
De som bjöd in var utbildningsminister Gustav Fridolin, gymnasie- och
kunskapslyftsminister Aida Hadzialic och Helene Hellmark Knutsson,
minister för högre utbildning och forskning, tillsammans med parterna inom
nationell samling för läraryrket, lärarfacken, SKL och idéburna skolor.

På pressfikat kommenterades de fem punkter för att stärka läraryrket som
presenterats tidigare samma dag:

Karriärtjänster på vetenskaplig grund
Vårda behörighetsreformen
Frigör lärartid
Ge skolledare bättre förutsättningar
Ge nya lärare en bra introduktion

Målet med den nationella samlingen för läraryrket är att skapa
förutsättningar för att attrahera, behålla och utveckla en högkvalitativ
lärarkår. Statsråden betonade vikten av det breda samarbetet.

Utbildningsminister Gustav Fridolin inledde med att betona att bra lärare är
en förutsättning för en god skolgång.

- Avgörande för varje elev är att lärarna har rätt förutsättningar för att kunna
göra ett bra jobb. Den nationella samlingen för läraryrket är en mycket
betydelsefull del i de reformer som regeringen nu tar fram för att stärka
läraryrket, sa Gustav Fridolin.
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- Det finns ett stort behov av att förstärka karriärvägarna för lärarna,
fortsatte Helene Hellmark Knutsson och pekade på att legitimations- och
behörighetsreformen ska vårdas och att skolledarna behöver få bättre
förutsättningar för sitt pedagogiska ledarskap.

- Vi vill också passa på att tacka alla parter som deltar i den nationella
samlingen, både för allt det arbete som har gjorts hittills och för det arbete
som ligger framför oss. Fler lärare måste vilja fortsätta vara lärare och fler av
dem som slutat ska vilja komma tillbaka, sa Aida Hadzialic.

Regeringen aviserade vidare att det nu öppnas fler möjligheter för den som
har annan akademisk utbildning att bli lärare genom att läsa in en
kompletterande utbildning under den tid man arbetar i skolan.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Behovet av mindre satelliter i
omloppsbana
Publicerad 06 maj 2016 Uppdaterad 06 maj 2016

På Esrange bedrivs idag två operationella
verksamheter, dels uppsändning av stratosfärballonger
och sondraketer för forskningsändamål, dels
avancerade tjänster kopplade till styrning respektive
nedtagning av data från satelliter.
Rymdverksamhet är i dag en väsentlig del av samhällsinfrastrukturen.
Samhället är beroende av rymdtekniken för till exempel navigation, logistik,
exakt tid, väderprognoser och telekommunikation.

Användningen av satellitdata har bidragit till säkrare väderprognoser som
gagnat flera näringar som till exempel lantbrukets effektivisering, flygets
tillväxt och bättre beredskap mot extremt väder. Satellitbaserade
relästationer har bland annat gjort det möjligt att direktsända evenemang från
hela världen och att underlätta räddningsarbetet under och efter
naturkatastrofer.

Observationer av jorden från satelliter har ökat kunskapen om livet på jorden
vilket ger oss möjligheter att effektivare bryta is, avverka skog eller optimera
odling och avkastning i jordbruket. I Sverige och omvärlden bedrivs också
rymdforskning som ger oss ny och unik kunskap om livsbetingelserna på
jorden och i universum. Forskning baserad på satellitdata om tillståndet på
jorden, i haven och i atmosfären är helt avgörande för att förstå och hantera
den globala klimat- och miljöutmaningen.

På satellitsidan märks idag en ökad aktivitet inom segmentet mindre
satelliter, där både etablerade och nya aktörer utvecklar eller planerar små
och kostnadseffektiva enheter för både forskning och kommersiella
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tillämpningar. De är avsedda att fungera självständigt eller i grupp med
många andra i så kallade klusterformationer. Dessa mindre satelliter sänds
idag upp tillsammans med större satelliter i mån av plats.

Olika branschaktörer menar dock att det finns ett behov av dedikerade
uppskjutningar för dessa, något som statliga Rymdbolaget som driver
Esrange har studerat sedan några år och de underlagen kommer att ingå i den
bedömning som Jan Nygren ansvarar för.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Utvecklingsmöjligheter för
Esrange
Publicerad 06 maj 2016 Uppdaterad 06 maj 2016

I september 2015 lämnade Rymdutredningen sitt
betänkande till Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning. I betänkandet föreslogs
bland annat att pröva möjligheten att sända upp mindre
satelliter i omloppsbana från Esrange.
Utbildningsdepartementet och Näringsdepartementet delar uppfattningen att
en kunskapsinhämtning kring Esranges utvecklingsmöjligheter bör utföras.
Jan Nygren har därför fått uppdraget att bistå Regeringskansliet med att:

undersöka vilka förutsättningar som finns för att sända upp mindre
satelliter i omloppsbana från Esrange vad gäller marknadsefterfrågan,
möjliga samarbetspartners, samt
finansieringsbehov.

I uppdraget ingår också att föreslå samarbetsformer inom Sverige och
Europa för utveckling och framtida drift av tjänsten. Han ska även analysera
hur en kapacitet att sända upp mindre satelliter i omloppsbana från Esrange
kan bidra till EU:s ambition om ett europeiskt oberoende tillträde till rymden.
Arbetet ska pågå under perioden februari-oktober 2016 och ge en
rekommendation om uppdraget bör drivas vidare till implementeringsfas eller
inte.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Utbildningsdepartementets
regeringsärenden och remitterade
promemorior under
mandatperioden
Publicerad 29 april 2016 Uppdaterad 22 juni 2017

Tabellen visar vad departementet producerat från 4
oktober 2014 till 24 maj 2018.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudget 2016
Publicerad 11 april 2016 Uppdaterad 11 april 2016

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera vårbudget 2016 på en presskonferens
klockan 09.00 den 13 april i Rosenbad i Stockholm.
Flera andra statsråd kommer också att presentera
vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårdbudgeten (den 13
april):

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Stockholm

Kontaktperson: Miriam Abu Eid, 072-216 95 65

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister

Uppsala

Kontaktperson: Martin Kling, 072-249 4 68

Ardalan Shekarabi, civilminister
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Umeå

Kontaktperson: Peter Skeppström, 072-556 06 40

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Karlskrona

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, 072-238 77 44

Justitiedepartementet

Anders Ygeman, inrikesminister

Västmanland

Kontaktperson: Victor Harju, tel 072-504 36 70

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Visby

Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, 072-542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson, klimat- och miljöminister, vice statsminister

Stockholm

Kontaktperson: Jesper Liveröd, 073-052 92 32

Ibrahim Baylan, energiminister

Huddinge

Kontaktperson: Kristian Brangenfeldt, 072-543 95 89



Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister

Västernorrland

Kontaktperson: Ann Wolgers, tel 072-543 87 07

Mehmet Kaplan, bostads-, it- och stadsutvecklingsminister

Malmö

Kontaktperson: Hakim Belarbi, tel 072-543 74 56

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister

Sundsvall

Kontaktperson: Tora Heckscher, tel 072-212 62 64

Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, 072-209 45 20

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Halmstad

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, 072-543 84 89

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Göteborg och Borås

Kontaktperson: Gösta Brunnander, 072-544 28 66

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning



Kalmar

Kontaktperson: Maria Soläng, 072-206 19 47



Artikel från Utbildningsdepartementet

Utbildning för bättre etablering
Publicerad 12 januari 2016 Uppdaterad 12 januari 2016

Vid ett presseminarium den 11 januari 2016 gav
statsråden vid Utbildningsdepartementet Gustav
Fridolin, Helene Hellmark Knutsson och Aida Hadzialic
en samlad bild av regeringens insatser och åtgärder
inom utbildningsområdet med fokus på nyanlända.
För att möta det ökade antalet nyanlända elever genomför regeringen flera
insatser för att skapa ett likvärdigt mottagande i hela landet. Betydande
tillskott till landets kommuner, kartläggning av nyanländas kunskaper,
investeringar för att säkra lärarförsörjningen och åtgärder för att ge möjlighet
att lära sig svenska från dag ett, för att nämna några.

Likvärdigt mottagande

För att möta det ökade antalet nyanlända barn i skolan genomför regeringen
flera insatser. För att skapa ett likvärdigt mottagande i hela landet för
nyanlända i skolan har det, sedan årsskiftet, införts obligatorisk kartläggning
av nyanlända elevers kunskaper. Statens skolverk kommer också att ge stöd
till skolhuvudmännen, både i form av generella insatser för exempelvis
kompetensutveckling samt riktade insatser till huvudmän som har särskilt
behov av stöd. En snabbutredning, klar i januari, om nyanlända elevers
utbildning har tillsatts och kommer bland annat lämna förslag om ökade
möjligheter för friskolor att ta emot nyanlända elever.

För att skapa ett likvärdigt mottagande av nyanlända barn tillförs också ett
betydande ekonomiskt tillskott till landets kommuner. Det ges 9.8 miljarder
kronor till kommuner och landsting för bättre mottagande av asylsökande
och nyanlända, 200 miljoner kronor tilldelas de kommuner som under förra
året har tagit emot en stor andel asylsökande barn samtidigt höjer regeringen
skolschablonen till kommunerna för asylsökande barn med 50 procent vilket
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är en satsning på totalt 393 miljoner.

Säkra lärarförsörjningen

En stor utmaning de kommande åren är lärarbristen. Den kommande
femårsperioden väntas, enligt SCB, antalet barn och unga i skolålder, både
inrikes och utrikes födda, att öka, vilket påverkar behovet av lärare
kommande år. Regeringen har presenterat flera stora investeringar i
läraryrket så som investeringar i lärarnas löner, satsningar på fler platser i en
lärarutbildning med höjd kvalitet, på bättre fortbildningsmöjligheter och en
bättre arbetsmiljö samt på fler vägar in i läraryrket. Arbetet fortsätter
exempelvis genom den nationella samlingen för läraryrket där regeringen
tillsammans med arbetsmarknadens parter löpande arbetar för att stärka
läraryrket och säkra lärarförsörjningen.

Svenska från dag ett

Studieförbunden genomför i dag särskilda utbildningsinsatser till asylsökande
och personer som beviljats uppehållstillstånd och bor kvar i
anläggningsboende. Insatserna ska ge en meningsfull sysselsättning under
asyltiden och underlätta för etablering i arbets- och samhällslivet för dem
som beviljas uppehållstillstånd. Regeringen har avsatt 125 miljoner kronor
under 2016.

Individanpassad sfi

I syfte att göra utbildningen i svenska för invandrare (sfi) mer
individanpassad och få en mer effektiv vuxenutbildning har regeringen lagt
fram en proposition som blev antagen förra året. Sfi kommer därmed att bli
en del av kommunernas vuxenutbildning (komvux) och det ska bli lättare att
kombinera sfi med annan utbildning, jobb eller praktik. Regeringen
öronmärker även platser på yrkesvux för bland annat sfi-elever för att
ytterligare stärka möjligheten att läsa språk och yrkesutbildning parallellt.
Från och med 2016 avsätter regeringen även 100 miljoner kronor per år för
ett sfi-paket som bland annat innehåller behörighetsgivande utbildning i
svenska som andraspråk och insatser för att fler ska vilja bli sfi-lärare.

Fler åtgärder och insatser inom utbildningsområdet

Fler åtgärder och mer detaljerad beskrivning av regeringens insatser och
åtgärder inom utbildningsområdet finns bifogat i presentationsmaterial och



promemoria på denna webbsida.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Avtal med konsortiet för europeisk
forskningsinfrastruktur European
Spallation Source Eric
Publicerad 22 december 2015 Uppdaterad 22 december 2015

Den Europeiska Kommissionen beslutade tidigare i år
att inrätta European Spallation Source, ESS AB, som ett
konsortium för europeisk forskningsinfrastruktur (ERIC).
I propositionen föreslås att riksdagen godkänner ett
undertecknat avtal mellan Sveriges regering och
konsortiet för europeisk forskningsinfrastruktur
European Spallation Source Eric.
ESS kommer att bli den nya generationens neutronkälla. Anläggningen byggs
för närvarande utanför Lund och ska vara färdigbyggd 2019. De första
neutronerna ska skapas senast 2019, användarprogrammet för forskare
planeras sätta igång 2023 och anläggningen ska vara i full drift 2025.
Projektet är ett av de största och mest högprioriterade
forskningsinfrastrukturprojekten i Europa.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Regeringen vill ta tillvara
kompetensen hos asylsökande
Publicerad 10 december 2015 Uppdaterad 10 december 2015

Regeringen är angelägen om att ta till vara kunskapen
och kompetensen hos asylsökande och personer som
omfattas av lagen om etableringsinsatser. Dessa
personer kan bli en värdefull tillgång som berikar det
svenska skolväsendet. Med hänsyn till det stora antalet
asylsökande har behovet av undervisning i modersmål
och studiehandledning på modersmål ökat ytterligare.
Regeringen har idag beslutat ge utredningen Vissa frågor om nyanlända
elevers utbildning ett utökat uppdrag där den ska undersöka frågor om hur
kunskap och kompetens bland asylsökande och nyanlända snabbt ska kunna
tas tillvara.

Syftet är att ta till vara kunskap och kompetens hos asylsökande och
personer som omfattas av lagen om etableringsinsatser som är utbildade
lärare, förskollärare eller barnskötare, har en yrkesbakgrund som lärare,
förskollärare eller barnskötare eller som har ämneskunskaper på
motsvarande högskolenivå eller yrkeskunskaper i sådana ämnen där det
råder brist på utbildade lärare eller förskollärare i Sverige.

Bland annat med hänsyn till det ökade elevantalet behöver även lärare i
andra ämnen rekryteras. Det stora barn- och elevantalet medför dessutom ett
behov av ökad vuxennärvaro i skolväsendet.
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Artikel från Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Forskning, innovation och högre
utbildning i fokus på
Innovationsrådets möte
Publicerad 07 december 2015 Uppdaterad 07 december 2015

Onsdag den 2 december höll Innovationsrådet sitt sista
möte för i år. Två frågor dominerade diskussionen,
nämligen den kommande propositionen för forskning-,
innovation och högre utbildning samt den nationella
politiken för digitalisering.
Hösten 2016 kommer regeringen att presentera en proposition om forskning,
innovation och högre utbildning. Propositionen kommer att ha ett tioårigt
perspektiv. En stor del av innovationsrådets möte ägnades åt denna
proposition. Statsråden Helene Hellmark Knutsson och Mikael Damberg
presenterade gemensamt regeringens ambitioner med den kommande
propositionen.

Digitalisering tillhör ett av regeringens strategiska områden för
innovationspolitikens utveckling. Regeringens arbete med att utveckla
politiken löper på och under mötet talade statsråden Mehmet Kaplan och
Mikael Damberg om regeringens planer för en samlad innovationspolitik.
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Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Jämställdhet inom forskning ämne
på EU-möte
Publicerad 02 december 2015 Uppdaterad 02 december 2015

Forskningsministrarna i EU antog slutsatser om
jämställdhet på forskningsområdet. Industriministrarna
behandlade en ny EU-strategi som ska få fart på
handeln med varor och tjänster inom EU. Rådsmötet
hölls i Bryssel den 30 november-1 december. Sverige
representerades av Helene Hellmark Knutsson, minister
för högre utbildning och forskning, och Eva Lindström,
statssekreterare.
På rådsmötet behandlade rådet frågor om EU:s inre marknad, industri och
forskning.

Forskningsministrarna antog slutsatser om att förbättra jämställdheten inom
det europeiska forskningsområdet. Sverige välkomnar slutsatserna och att
det luxemburgska ordförandeskapet prioriterar jämställdhetsfrågor.

- Ett jämställt europeiskt forskningsområde gör det möjlighet för både män
och kvinnor att förverkliga sin fulla potential och det utgör därför en grund
för framstående forskningsländer, sade ministern för högre utbildning och
forskning Helene Hellmark Knutsson

Inre marknadsstrategi för varor och tjänster

Industriministrarna diskuterade bland annat EU-kommissionens nyligen
presenterade strategi för varor och tjänster. Målsättningen är att få små och
medelstora företag och nystartade företag att växa och expandera. För
Sverige är åtgärder på tjänsteområdet och den digitala inre marknaden av
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högsta prioritet, särskilt i de sektorer som har högst potential för tillväxt och
gränsöverskridande handel inom EU.

EU-lagstiftningen ska bli bättre

En bättre och enklare lagstiftning i EU var ett annat diskussionsämne.
Kommissionen vill avlägsna onödiga handelshinder på inre marknaden, något
som Sverige tycker är viktigt för att få fart på tillväxt och jobbskapande.



Artikel från Statsrådsberedningen

Program för Innovationsrådets
möte 2 december
Publicerad 27 november 2015 Uppdaterad 27 november 2015

Mötet kommer fokusera på regeringens
nyindustrialiseringsstrategi, digitalisering, forskning och
innovationer.

Programpunkter under eftermiddagen

Nationell politik för digitalisering, ur ett innovationsperspektiv

Digitalisering tillhör ett av regeringens strategiska områden för
innovationspolitikens utveckling. Innovationsrådets möte i maj hade
digitalisering som ett huvudtema. Regeringens arbete med att utveckla
politiken har sedan dess fortskridit.

Till mötet kommer bostads-, stadsutvecklings- och it-minister Mehmet
Kaplan tillsammans med näringsminister Mikael Damberg inleda
diskussionen med en beskrivning av regeringens planer för en samlad
innovationspolitik.

Propositionen för forskning- innovation och högre utbildning

En proposition om forskning, innovation och högre utbildning presenteras
hösten 2016. Propositionen kommer att ha ett tioårigt perspektiv.

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning och
Mikael Damberg inleder diskussionen med en presentation om regeringens
ambitioner med den kommande propositionen.

Pam Fredman, ledamot i Innovationsrådet och rektor vid Göteborgs
universitet, gör en presentation med fokus på högskolornas och
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universitetens roll i innovationssystemet.

Nyindustrialiseringsstrategi

Regeringen arbetar med en strategi för nyindustrialisering. Strategin och dess
genomförande handlar om de tillverkande företagens och industrinära
tjänsteföretagens utveckling. Starka innovationsmiljöer, digitalisering och
hållbar produktion är exempel på frågor av betydelse för industrins
utveckling. Näringsminister Mikael Damberg presenterar regeringens
ambitioner med strategin och dess genomförande.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

EU-strategi för små och
medelstora företag
Publicerad 27 november 2015 Uppdaterad 27 november 2015

En förbättrad inre marknad i EU för varor och tjänster.
Det står på dagordningen för rådsmötet om
konkurrenskraft i Bryssel 30 november – 1 december.
Jämställdhet inom forskningen är en annan fråga.
Statssekreterare Eva Lindström och ministern för högre
utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson
deltar.
Konkurrenskraftsrådet ska behandla kommissionens nya strategi för EU:s
inre marknad för varor och tjänster.  Målet med strategin är hjälpa små och
medelstora företag och nystartade företag att växa och expandera.
Kommissionen förväntas lägga fram konkreta åtgärder för kommande år i
syfte att riva kvarvarande hinder på inre marknaden.

Regeringen välkomnar åtgärder som stärker EU:s inre marknad och leder till
fungerande gränsöverskridande handel med varor och tjänster för företag
och konsumenter.

Förbättrad jämställdhet inom forskningen

Forskning behandlas på den andra mötesdagen. Ministrarna ska anta
slutsatser om  jämställdhet  inom det europeiska forskningsområdet.
Medlemsländerna uppmanas att arbeta med ambitiösa mål och ta fram
konkreta åtgärder på jämställdhetsområdet.

Regeringen har drivit och fått gehör för ett antal frågor om jämställdhet i
slutsatserna. Det gäller bland annat betydelsen av ett jämställdhetsperspektiv
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i internationella samarbeten.

Utöver det ska forskningsministrarna i en policydebatt diskutera den
europeiska fonden för strategiska investeringar för att stimulera forskning
och innovation i Europa.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Möte inom kommittén för
forskning, teknologi och innovation
mellan Sverige och Sydafrika
Publicerad 21 oktober 2015 Uppdaterad 21 oktober 2015

Den 19 oktober genomfördes ett möte inom kommittén
för forskning, teknologi och innovation mellan Sverige
och Sydafrika. Mötet leddes på svensk sida av
enhetschefen vid Utbildningsdepartementet Jonas
Björck och på sydafrikansk sida, enhetschefen vid
Department of Science and Technology Khaya Sishuba
och bedömdes som mycket lyckat av båda parter. Mötet
var en del av den så kallade Bi-nationella kommissionen
som Sverige har med Sydafrika på vice-
statsministernivå.
Bland resultaten av samarbetet kan avtalet, och efterföljande utlysning om
forskningssamarbete inom alla discipliner, mellan STINT, Vetenskapsrådet,
Forte och Formas å ena sidan och South African National Research
Foundation å andra sidan nämnas där över 100 ansökningar om samarbete
kommit in. Samarbetet mellan Forte och South African Medical Research
Councilhar också formaliserats genom ett avtal där detaljerna om en
utlysning under 2016 just nu finslipas på plats i Kapstaden. Vidare reser
Vinnova till Pretoria i veckan för en workshop inom innovationsområdet.
Parterna enades också om att utforska möjligheterna till samarbete inom
jämställdhet i forskningen. Utöver detta kommer en rektorsdelegation från
svenska lärosäten att bege sig till Sydafrika och Botswana i mars nästa år
under ledning av universitetskanslern Harriet Wallberg.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson besök
vid Science and Technology in
Society forum i Japan
Publicerad 12 oktober 2015 Uppdaterad 12 oktober 2015

Den 3-6 oktober medverkade Helene Hellmark
Knutsson vid Science and Technology in Society Forum
(STS-Forum) i Kyoto, Japan. STS-forum anordnas
årligen sedan 2004 och syftar till att diskutera
forskningens och teknologins roll i samhället utifrån ett
internationellt perspektiv.
Den svenska representationen vid årets STS-forum var den högsta någonsin
med över 30 medverkande rektorer, forskare och myndighetsrepresentanter.
Hellmark Knutsson höll bland annat ett anförande vid den session som
handlade om universitetens roll där hon främst fokuserade på jämställdhet i
högskolan, något som även Japans premiärminister Shinzo Abe också lyfte
fram i sitt inledningsanförande. Helene Hellmark Knutsson genomförde
också ett flertal bilaterala möten, bland annat med Yuko Harayama,
rådgivare till den japanska regeringen i forskningsfrågor, Rysslands vice-
premiärminister Arkady Dvorkovich, Irans forskningsminister Dr
Mohammad Farhadi, Tunisiens forskningsminister Chiheb Bouden och Dr
John P. Holdren, rådgivare till USA:s president Obama.

I besöket ingick även studiebesök vid universitetet i Kyoto där Hellmark
Knutsson bland annat träffade Nobelpristagaren Shinya Yamanaka samt
samtal med Japanska forskningsfinansiärer.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Astronauter på skolbesök
inspirerar elever
Publicerad 24 september 2015 Uppdaterad 24 september 2015

I onsdags besökte Helene Hellmark Knutsson, minister
för högre utbildning och forskning, Blackebergs
gymnasium tillsammans med astronauten Mike Fincke
och kosmonauten Anton Shkaplerov.
Just nu pågår en konferens i Stockholm där ett hundratal astronauter deltar,
och besöket på Blackebergs gymnasium var en del av programmet. Under
onsdagen fick elever på omkring 35 skolor möjlighet att träffa astronauter för
att inspireras av deras berättelser och erfarenheter, men för att också få
chans att lära sig mer om rymdverksamheten.

- Utan rymden och satelliter skulle vi inte kunna använda oss av gps, mobiler
eller internet. Rymden är också väldigt viktig för att vi ska kunna möta de
klimatutmaningar som vi står inför. Och sedan är det viktigt att inte glömma
rymden som inspiration – att den kan få upp intresset för naturvetenskap,
matematik och teknik, sa Helene Hellmark Knutsson till eleverna i den
fullsatta aulan.

Mike Fincke och Anton Shkaplerov uppmanade eleverna att kämpa hårt för
att nå sina mål och att det är bra att drömma stort. De lyfte också vikten av
gemenskap - att i rymden spelar det ingen roll vem du är eller varifrån du
kommer.

- När du tittar ner på jorden ser du inga gränser, sa Mike Fincke.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Hundra astronauter på besök i
Stockholm
Publicerad 22 september 2015 Uppdaterad 22 september 2015

Just nu är ett hundratal astronauter på besök i
Stockholm för sin årliga konferens med Association of
Space Explorers (ASE) där rymdminister Helene
Hellmark Knutsson invigningstalade.
Sveriges hittills enda astronaut, Christer Fuglesang, välkomnade på
måndagsmorgonen de besökande astronauterna till en konferens i
Konserthuset i Stockholm. Konferensen är ett årligt event där en av de nu
levande rymdfararna bjuder in kollegorna till sitt hemland. Astronauterna
besöker Sverige under en veckas tid då de bland annat kommer att åka ut till
hundratalet skolor runt Stockholm och i Småland för att inspirera elever och
studenter, i enlighet med årets tema ”Inspired by Space”.

Rymdminister Helene Hellmark Knutsson lovordade astronauternas besök
ute i skolorna, det är viktigt att få studenter intresserade av forskning och
den mediala uppmärksamheten kring Fuglesangs rymdfärder 2006 och 2009
visar att rymden fascinerar och inspirerar. Ministern berättade också om den
nyss avslutade rymdutredningens betänkande och att regeringen bland annat
ska beakta förslaget om att utveckla Esrange så att små satelliter eventuellt
ska kunna sändas upp därifrån. Till sist berörde ministern också vikten av
rymdtillämpningar för oss på jorden, inte minst för miljöövervakning och
hantering av naturkatastrofer, och betydelsen för kontinuerlig innovation och
teknikutveckling.

Under resten av veckan har astronauterna ett intensivt program, med flera
seminarier öppna för allmänheten.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Investeringar i högre utbildning
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

För att fler behöriga sökande ska kunna genomgå
högskoleutbildning föreslår regeringen en utökning av
resurserna i hela landet. Under 2015 inleddes en
utbyggnad som beräknas innebära att ytterligare
resurser motsvarande ungefär 14 600 helårsstudenter
har tillförts högskolan 2019. För 2016 innebär
utbyggnaden att resurserna till universitet och högskolor
föreslås öka med medel motsvarande 2 900
helårsstudenter.
Under 2015 inleddes också en kvalitetsförstärkning i form av höjda
ersättningsbelopp för humaniora, samhällsvetenskap, juridik och teologi samt
undervisning och verksamhetsförlagd utbildning. Denna kvalitetsförstärkning
omfattar 250 miljoner kronor per år resten av mandatperioden i enlighet med
vad som aviserades i 2015 års ekonomiska vårproposition.   

Lärosätena själva har ett stort ansvar för att arbeta aktivt med jämställdhet.
Regeringen anser att det är av stor vikt att universitet och högskolors aktiva
jämställdhetsarbete bedrivs med ett jämställdhetsintegrerat arbetssätt.
Regeringen avsätter därför medel för att stödja universitet och högskolor i
deras jämställdhetsintegreringsarbete. Göteborgs universitet, där Nationella
sekretariatet för genusforskning finns, får i uppdrag att fungera som
stödfunktion för lärosätena i arbetet.

Hela samhället och de enskilda individerna tjänar på att nyanländas
kompetens tillvaratas. Möjligheterna att få tidigare utbildning bedömd, sin
kompetens validerad samt att kunna ta del av ytterligare utbildning är
avgörande för att snabbt kunna få ett jobb. Regeringen föreslår en satsning
på kompletterande utbildning för personer med avslutad utländsk utbildning
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som motsvarar en svensk högskoleutbildning. Satsningen beräknas uppgå till
340 miljoner år 2019.

Belastningen på bedömningsverksamheten för utländska utbildning har de
senaste åren varit hög med långa handläggningstider. Regeringen förslår
därför en ökning av anslaget till verksamheten med 8 miljoner år 2016 och
från och med 2017 beräknas satsningen uppgå till 12,5 miljoner. Regeringen
föreslår dessutom en satsning på validering genom att 30 miljoner per år
avsätts under 2016-2018 till stöd för att utveckla lärosätenas effektivare
bedömningar av reell kompetens.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Investeringar i forskning och
innovation
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

I propositionen Forskning och innovation gjordes
bedömningen att anslagen för forskning och
forskarutbildning till universitet och högskolor bör öka
med totalt 300 miljoner kronor 2016. Regeringen anser
att det är angeläget att alla universitet och högskolor för
2016 får del av de nya resurser som tilldelas
forskningsanslagen. Regeringen föreslår att medlen
fördelas baserat på de principer som redovisades i
propositionen, men för att stärka forskningen vid alla
lärosäten föreslår regeringen att alla lärosäten som
ingår i resursfördelningsmodellen garanteras minst 5
miljoner kronor i ökade anslag till forskning och
forskarutbildning när resultatet av omfördelning och
fördelning av nya medel slås samman.
Regeringen har i sitt förslag även delat in de berörda lärosätena i tre grupper
för att särskilt stärka högskolorna och de nya universiteten (Linné- och
Mittuniversitetet samt Karlstads och Örebro universitet). Inom respektive
grupp har fördelningen gjorts med de indikatorer som redovisades i
propositionen Forskning och innovation. Detta kommer att skapa en bättre
balans mellan forskning och utbildning.

Det behövs ökad kunskap och metoder som är vetenskapligt förankrade för
att motverka rasismen. Därför skapar regeringen nu förutsättningar för
inrättandet av ett brett, tvärvetenskapligt nationellt forskningsprogram mot
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rasism. Regeringen avser att ge Vetenskapsrådet i uppdrag att i samråd med
Forskningsrådet för hälsa, arbetsliv och välfärd (Forte) utlysa medel för att
stärka forskning inom området rasism.

För att överbrygga gapet mellan grundforskning och kommersialisering av
forskningsresultat inom life science, investerar regeringen i fördjupad
vetenskaplig eller teknisk verifiering samt fördjupad kommersiell verifiering
inom området. Regeringen föreslår att 30 miljoner kronor satsas 2016 för
dessa områden.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Investeringar för ett attraktivt
läraryrke
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Skickliga och engagerade lärare är en nyckel för att
höja kunskapsresultaten i skolan. Regeringen ser
mycket allvarligt på att läraryrket under en lång tid har
tappat i status och attraktionskraft.
Regeringen vill att fler ska vilja bli lärare och att fler ska vilja fortsätta vara
lärare. För att stärka yrkets attraktivitet har regeringen tidigare tagit initiativ
till en nationell samling för läraryrket. I budgetpropositionen för 2016 går
regeringen vidare med fler investeringar för att skapa framtidstro, stabilitet
och rätt förutsättningar för Sveriges lärare.

Lärarlönelyftet

Enligt den internationella studien TALIS 2013 anser endast fem procent av
Sveriges lärare att läraryrket har hög status. Lärarförbundet och Statistiska
centralbyrån bedömer därtill att det riskerar saknas 65 000 lärare fram till
2025. Även om intresset för lärar- och förskollärarutbildningarna har ökat
något är också söktrycket fortsatt relativt lågt, med endast 1,3 behöriga
förstahandssökande per antagen höstterminen 2014.

Regeringen föreslår att en investering i höjda lärarlöner genomförs –
Lärarlönelyftet. Höjda lärarlöner är en nödvändig åtgärd för att öka
läraryrkets attraktivitet och därigenom förbättra resultaten i skolan. En
investering i högre löner för lärare rekommenderas även av OECD som en
åtgärd för att vända utvecklingen i den svenska skolan. Genom
lärarlönelyftet investerar regeringen i höjda lärarlöner med syfte att premiera
skicklighet och utveckling i yrket.

Reformen aviserades i budgetpropositionen för 2015 (prop. 2014/15:1) och i
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2015 års ekonomiska vårproposition och utgör en central del av den
nationella samlingen för läraryrket som regeringen tagit initiativ till. Genom
lärarlönelyftet föreslår regeringen att det investeras 3 miljarder kronor på
årsbasis i höjda lärarlöner med syfte att öka läraryrkets attraktionskraft och
därigenom resultaten i skolan. Utifrån detta föreslår regeringen att det i
budgetpropositionen för 2016 avsätts 1,5 miljarder kronor för höstterminen
2016 och från och med 2017 beräknas 3 miljarder kronor per år avsättas för
detta ändamål.

Modellen för detta lärarlönelyft har under våren 2015 tagits fram i dialog
med de centrala arbetsgivarorganisationerna inom skolan och lärarnas
fackliga organisationer: Sveriges Kommuner och Landsting, Friskolornas
Riksförbund, Almega, Lärarnas Riksförbund och Lärarförbundet.
Lärarlönelyftet ska bidra till en långsiktig löneförhöjning till de lärare som
kommer i fråga, utöver den ordinarie lönerevisionen.  Det genomsnittliga
lönepåslaget uppgår till 3 000 kronor per månad och lärare. Reformen
beräknas fullt utbyggd omfatta ca 60 000 lärare på årsbasis, vilket kan
jämföras med karriärtjänstreformen som fullt utbyggd fr.o.m. 2017 omfattar
ca 17 000 förstelärare.

Inom den nationella samlingen för läraryrket fortsätter nu regeringen träffa
arbetsmarknadens parter för att diskutera hur lärares arbetsmiljö kan
förbättras, hur den administrativa arbetsbördan kan minska, hur fler vägar in
i yrket och utvecklingsvägar för lärare kan skapas och hur systemet för
karriärtjänster ska kvalitetssäkras. Samtalen kommer också att
uppmärksamma hur positiva exempel på regionalt samarbete mellan
lärosäten och huvudmännen, för att säkerställa att utbildningar matchas mot
rekryteringsbehov av lärare, kan spridas. Samtalen kommer också att ta upp
hur nya lärares introduktion i yrket kan förbättras.

Lärarutbildning för fler lärare och förskollärare

För att fler ska ges möjlighet att bli lärare gör regeringen ett flertal
investeringar.

För att fler ska ges möjlighet att bli lärare inleddes 2015 en utökning av
antalet platser på flera av lärar- och förskollärarutbildningarna liksom på
speciallärar- och specialpedagogutbildningarna genom att universitet och
högskolor tillförs mer resurser. Därtill inleddes också en kvalitetssatsning på
lärar- och förskollärarutbildningarna.

I dag pågår försöksverksamheter med särskild kompletterande pedagogisk



utbildning (KPU) med syfte att bland annat öka rekryteringen av
ämneslärare i matematik, naturorienterande ämnen och teknik. KPU kan
attrahera fler personer med annan yrkeserfarenhet eller utbildning till
läraryrket. Idag finns KPU bland annat vid Göteborgs universitet och vid
några lärosäten som samarbetar med organisationen Teach for Sweden. I
Teach for Swedens projekt ges studenter med en examen, och som har
genomfört sin utbildning med goda studieresultat, möjlighet att läsa en KPU
för att nå en ämneslärarexamen samtidigt som de arbetar i en skola med låg
måluppfyllelse. Regeringen ser positivt på försöksverksamheterna och avser
att fortsatt stödja dessa. Därför föreslår regeringen att totalt 18 miljoner
kronor avsätts för 2016. Regeringen beräknar totalt 18,8 miljoner kronor för
verksamheten 2017 och 14,3  miljoner kronor 2018.

Regeringen aviserar även en satsning på en särskild KPU för personer med
examen på forskarnivå, vilken ska leda till en ämneslärarexamen. Den bör
riktas mot personer med ämneskunskaper relevanta för undervisning i
matematik, biologi, fysik, kemi eller teknik. För att KPU ska bli attraktiv
avser regeringen också att införa ett tillfälligt utbildningsbidrag till studenter
som genomgår utbildningen. Regeringen föreslår att det inom ramen för
avsatta medel för karriärtjänstreformen avsätts 7,6 miljoner kronor 2016 för
satsningen. För 2017, 2018 och 2019 beräknas 15,1 miljoner kronor avsättas
årligen.

En stark arbetslivsanknytning är viktig inom lärar- och
förskollärarutbildningar. De verksamhetsförlagda utbildningsdelarna (VFU) i
lärar- och förskollärarutbildningarna ger studenterna möjlighet att på plats i
förskola och skola tillämpa sina teoretiska kunskaper och utveckla sitt
praktiska yrkeskunnande. Universitetskanslersämbetet (UKÄ) har fått
regeringens uppdrag att genomföra en särskild uppföljning av VFU inom
lärar- och förskollärarutbildningarna. Under perioden 2014–2019 pågår även
en försöksverksamhet med övningsskolor och övningsförskolor vid femton
lärosäten i landet. Syftet är att bidra till att höja kvaliteten i VFU. UKÄ har
getts i uppdrag att följa upp och utvärdera försöksverksamheten. Regeringen
följer noga utvecklingen av kvaliteten i VFU:n och avser att vid behov vidta
fler åtgärder för att stärka kvaliteten i VFU:n, bl.a. utifrån vad som
framkommer i dessa uppföljningar.

Därutöver vill regeringen bättre ta till vara pedagogisk kompetens hos
nyanlända. Regeringen har gett ett uppdrag till Skolverket att senast den 15
oktober 2015 inkomma med en plan för genomförande av insatser som syftar
till att fler lärare ska få kompetens att undervisa alla barn och elever, oavsett
deras språkliga bakgrund. Särskilda insatser ska riktas till modersmålslärare



och studiehandledare på modersmål.

Snabbare hantering av lärarlegitimationer

För att elever och barn ska mötas av lärare och förskollärare med utbildning
för den undervisning de bedriver har lärar- och förskollärarlegitimation och
behörighetsregler införts. Att få sin lärarlegitimation har dock tagit lång tid
för många lärare, det har uppmärksammats inte minst vid starten av
höstterminen 2015.

Regeringen bedömer att Skolverkets arbete med att meddela legitimationer
och bedöma behörigheter kommer att vara omfattande även under 2016.
Regeringen föreslår därför i budgetpropositionen att Skolverket tillförs 75
miljoner kronor för detta ändamål för 2016 och beräknar 15 miljoner kronor
för 2017.

Fler behöriga lärare

Knappt 78 procent av lärarna i grundskolan och ungefär lika stor andel i
gymnasieskolan var behöriga i minst ett av sina undervisningsämnen i mitten
av augusti 2015 enligt statistik från Skolverket. Det innebär en ökning med
drygt nio procentenheter sedan februari i år då behörigheten var 69 procent i
gymnasieskolan och 68 procent i grundskolan. Orsaken till förbättringen är
att fler har fått lärarlegitimation. Trots en positiv utveckling finns fortfarande
ett stort behov av att bredda eller fördjupa pågående satsningar på
behörighetsgivande utbildning för lärare och förskollärare.

Regeringen gör därför flera investeringar för att fler lärare ska bli behöriga:

Lärarlyftet II

Lärarlyftet II vänder sig till anställda lärare med lärarexamen som undervisar
i ämnen de saknar behörighet i, lärare i särskolan utan rätt behörighet och
fritidspedagoger som vill kunna undervisa i praktiskt- estetiska ämnen.
Lärarlyftet är viktigt då det ger möjlighet för lärare att få eller bredda
behörighet. I vårbudgetpropositionen aviserade regeringen en permanent
satsning på  200 miljoner kronor per år  för kompetensutvecklingsinsatser för
Sveriges lärare. I budgetpropositionen 2016 avsätts 100 miljoner kronor av
dessa medel till fortsatta satsningar på Lärarlyftet II 2016. År 2017 beräknas 
150 miljoner kronor och för 2018 beräknas 100 miljoner kronor . Det
behöver tas ett mer långsiktigt och samlat grepp kring bland annat
rekryteringen av fler lärare och förskollärare. För detta anser regeringen att
en nationell samling för läraryrket behöver komma till stånd.



Förstärkning Matematiklyftet och Läslyftet

För att stärka kompetensutvecklingen för lärare och förskollärare föreslår
regeringen  i budgetpropositionen för 2016 förstärkningar av såväl
Matematiklyftet som Läslyftet utöver vad som aviserades i
vårbudgetpropositionen:

Matematiklyftet

Regeringen avsätter i budgetpropositionen  13 miljoner kronor  för  2017
respektive 2018 för riktade insatser för att nå de lärare som ännu inte deltagit
i satsningen Matematiklyftet samt för att stödja de huvudmän vars lärare
redan deltagit. Från och med 2019 beräknas 5 miljoner kronor årligen
permanent för att ge huvudmännen möjlighet att fortsätta med
Matematiklyftet även på längre sikt inom ramen för de medel som beräknas
för de av regeringen initierade nationella skolutvecklingsprogrammen.

Läslyftet

Regeringen förstärker i budgetpropositionen 2016 Läslyftet för att
möjliggöra att lärare inom andra ämnen kan ta del av Läslyftet i större
utsträckning, till exempel lärare inom de samhällsorienterande och
naturorienterande ämnena. För förstärkning av Läslyftet avsätts 25 miljoner
kronor 2016, samt beräknas 50 miljoner kronor för 2017, 25 miljoner kronor
2018 och 20 miljoner kronor 2019.  Av dessa medel föreslås 15 miljoner
kronor för 2016 och beräknas 30 miljoner kronor 2017 och 5 miljoner kronor
för 2018  finansieras inom ramen för de medel som aviserades för de
nationella skolutvecklingsprogrammen i vårpropositionen.  För nya medel till
läslyftet föreslår regeringen således att 10 miljoner kronor 2016 och beräknar
därefter 20 miljoner kronor/år 2017-2019.

Regeringen investerar även i  i en ny fortbildningssatsning  i
budgetpropositionen 2016, för att stärka den specialpedagogiska
kompetensen generellt hos lärare  i grundskolan framförallt i åk 7-9.
Regeringen föreslår därför en ny fortbildningsinsats för att stärka den
specialpedagogiska kompetensen generellt hos lärare i grundskolan, framför
allt  i högstadiet. Insatsen ska ge lärare grundläggande specialpedagogisk
kompetens.

För 2016-2019 beräknas i budgetpropositionen totalt 540 miljoner kronor för
investeringen i grundläggande specialpedagogisk kompetens i grundskolan.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Investeringar i skolan
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

I budgetpropositionen för 2016 föreslår regeringen
investeringar på 2,4 miljarder kronor i skolan.
Tillsammans med satsningarna på samma områden
som aviserades i vårbudgeten 2015 innebär det
investeringar på närmare 5 miljarder kronor 2016
Budgetpropositionen för 2016 bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet. 

Regeringens investeringar i skolan syftar till att vända utvecklingen med de
fallande kunskapsresultaten. Regeringen fokuserar på att göra läraryrket mer
attraktivt genom bland annat ett lärarlönelyft, en mer jämlik skola, tidiga
insatser och utbildning för jobb. 

Investeringar för en jämlik skola

Ojämlikheten och resultatskillnaderna i den svenska skolan har ökat. Förra
sommaren lämnade 13,1 procent av eleverna grundskolan utan
gymnasiebehörighet, totalt 12 700 elever. Bland elever vars föräldrar endast
har förgymnasial utbildning var det 43,8 procent som inte fick behörighet till
gymnasiets nationella program. Regeringens svar på de ökade klyftorna i den
svenska skolan är åtgärder för en jämlik skolgång. 

I budgetpropositionen för 2016 investerar regeringen i höjd personaltäthet
och stärkt kvalitet i fritidshem, personalförstärkningar i Sveriges
skolbibliotek, höjd ersättning till kommuner för asylsökande barns skolgång
och upprustning av utemiljöer för förskolor, skolor och fritidshem. 

Regeringen genomför i budgetpropositionen för 2016 även de i
vårbudgetpropositionen aviserade satsningarna på samverkan för bästa skola
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som innebär att staten tar ett tydligare ansvar i stödet till skolhuvudmännen
för att höja resultaten i skolor med låga studieresultat och tuffa
förutsättningar. Regeringen förstärker även stödet till elevhälsan och utökar
till mer undervisningstid för att nå kunskapskraven som aviserat i
vårbudgetpropositionen. 

Totalt investerar regeringen närmare 660 miljoner kronor i en jämlik skola
2016. Tillsammans med investeringarna på jämlik skola som aviserades i
vårbudgeten innebär det satsningar på totalt cirka 1,8 miljarder kronor 2016.

Investeringar för ett attraktivt läraryrke

Lärarna är nyckeln för att höja kunskapsresultaten i skolan. Regeringen ser
mycket allvarligt på att läraryrket under lång tid har tappat i status och
attraktionskraft. Enligt den internationella studien TALIS 2013 anser endast
fem procent av Sveriges lärare att läraryrket har hög status. Lärarförbundet
och Statistiska centralbyrån bedömer att risken är stor att det kommer att
saknas 65 000 lärare fram till 2025. 

I budgetpropositionen för 2016 gör regeringen ett flertal investeringar för att
skapa framtidstro, stabilitet och rätt förutsättningar för Sveriges lärare.
Regeringen föreslår att en investering i höjda lärarlöner genomförs –
Lärarlönelyftet. Regeringen föreslår även insatser för fler vägar in i
läraryrket, förbättrar möjligheten att ge fler lärare behörighet och förstärker
pågående kompetensutvecklingsinsatser såsom Läslyftet och
Matematiklyftet. 

Samtidigt fortsätter den nationella samlingen för läraryrket med samtal med
berörda aktörer om vad som gemensamt, på såväl nationell som lokal nivå,
kan göras för att stärka och öka attraktiviteten för läraryrket. Från
regeringens sida finns ett tydligt fokus i det arbetet: attraktiviteten i
läraryrket ska ökas genom statliga insatser för en höjning av lärares löner,
kvalitetssatsningar på lärar- och förskollärarutbildningen,
kompetensutveckling för lärare, investeringar i mer personal i skolan och
andra åtgärder som ger läraren bättre möjligheter att ge varje elev en
undervisning av god kvalitet. 

Totalt investerar regeringen nästan 1,6 miljarder kronor för ett attraktivt
läraryrke år 2016. Tillsammans med investeringarna på ett attraktivt
läraryrke som aviserades i vårbudgeten innebär det 1,9 miljarder 2016 och
därefter nästan 3,4 miljarder kronor årligen mellan 2017-2019. 



Investeringar i tidiga insatser

Tidiga insatser lägger en stabil grund för framtiden. Att varje elev får med sig
grunderna tidigt är viktigt även för senare ämnen, vilket i sin tur dessutom är
viktigt för arbetsron i skolan. 

Regeringen har redan initierat en rad investeringar som säkerställer en
utveckling mot tidigare insatser. Regeringens lågstadielöfte innehåller
investeringar i förskolan, i förstärkt specialpedagogik, fler anställda lärare i
lågstadiet så att lärare får mer tid för sitt arbete och att klasserna kan bli
mindre i lågstadiet. Regeringen utreder även en läsa-skriva-räkna-garanti
som ska säkerställa att det stöd eller särskilda stöd som eleven behöver sätts
in i tid. 

Att varje elev ska får det stöd de behöver innebär dock inte enbart att
insatserna ska komma i tidig skolålder – det innebär också att de ska komma
tidigt efter att behov identifierats. Regeringen föreslår i budgetpropositionen
för 2016 en ny fortbildningsinsats för att stärka den specialpedagogiska
kompetensen generellt hos lärare i grundskolan, framför allt i högstadiet.
Insatsen ska ge lärare grundläggande specialpedagogisk kompetens.
Satsningen ska bygga vidare på den kompetensutvecklingsmodell som idag
finns etablerad i skolan genom Läslyftet och Matematiklyftet, vars fokus på
kollegialt lärande är en starkt bidragande faktor till dess avtryck på skolorna.
I budgetpropositionen för 2016 genomförs samtidigt övriga investeringar i
specialpedagogik som aviserades i vårbudgetpropositionen. 

Tillsammans med investeringarna i vårbudgeten innebär det 500 miljoner
2016 och därefter 570 miljoner kronor årligen 2017 respektive2018 och 500
miljoner kronor 2019. 

Investeringar i utbildning för jobb och vidare studier

Arbetsmarknadens efterfrågan på människor med gymnasial och
eftergymnasial utbildning ökar, samtidigt som efterfrågan på människor med
kort utbildning minskar. En dryg femtedel av unga mellan 20 - 24 saknar
treårig gymnasial utbildning, i den gruppen är arbetslösheten dubbelt så hög
som bland unga med gymnasial utbildning.  

Satsningar på yrkesprogrammen

En yrkesutbildning innebär ofta att en ung person får ett jobb som motsvarar



utbildningens innehåll, men trots detta har ungas intresse att läsa sådana
utbildningar sjunkit under flera år. I höstens budgetproposition föreslår
regeringen ett paket med investeringar för att stärka den gymnasiala
yrkesutbildningens kvalitet och attraktionskraft. Paketet innehåller bland
annat en förlängning och förstärkning av satsningen på att få fler verksamma
yrkeslärare att få behörighet. Regeringens avsikt är också att yrkeslärarna på
sikt ska omfattas av kravet på legitimation i samma omfattning som lärare i
övrigt och kommer att återkomma om detta.    

Dessutom innehåller paketet fortsatta satsningar för att stärka samverkan
mellan skola och arbetsliv, bland annat för att ta om hand de förslag som
yrkesprogramsutredningen väntas lämna senare i höst. Paketet innehåller
även satsningar för att förstärka det arbetsplatsförlagda lärandet där
regeringens avsikt är att anordnarbidraget för lärlingsutbildning görs om så
att det stärker incitamenten att ha utbildade handledare på arbetsplatserna. I
paketet ingår även insatser som direkt syftar till att stärka intresset för
yrkesprogrammen. Här finns bland annat en förlängning av uppdraget att
kompetensutveckla studie- och yrkesvägledare och en förlängning av
Tekniksprånget. Regeringen föreslår att 67 miljoner kronor avsätts i
budgetpropositionen för yrkesprogramspaketet 2016. 

Rätt till komvux

Regeringen aviserar i budgetpropositionen att rätt till komvux på gymnasial
nivå införs. Det innebär en rätt för vuxna till utbildning som leder till
grundläggande behörighet till högskolestudier och motsvarande behörighet
till yrkeshögskolan samt särskild behörighet till högskolestudier. 

Det blir den största reformen av vuxenutbildningen de senaste tio åren och
kommer att ha stor betydelse för att fler människor ska kunna få den
utbildning och de kompetenser som krävs för att ta de jobb som finns.
Trygghet på arbetsmarknaden är inte det jobb man har utan de jobb man
kommer att kunna ta. Därför är det viktigt med tillgång till utbildning genom
hela livet. Tyvärr vet vi idag att möjligheten att komplettera sina tidigare
studier varierar mellan olika kommuner. Ett införande av en rätt till komvux
kommer att stärka jämlikheten i utbildningssystemet. Vuxna som har
ambitioner att utbilda sig på gymnasial nivå för att kunna läsa vidare eller få
större möjlighet till jobb kommer genom rätten till komvux att få det oavsett
var de bor. 

Rätten till komvux planeras att träda i kraft under 2017 och regeringen
kommer så snart som möjligt att skicka ut förslaget på remiss. Kostnaden för



rätten till komvux beräknas till 537 miljoner kronor från och med 2017.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson träffar
Bangladeshs utbildningsminister
Publicerad 10 september 2015 Uppdaterad 10 september 2015

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning, träffar idag Bangladeshs
utbildningsminister, Nurul Islam Nahid, för ett möte på
Utbildningsdepartementet.
Ministrarna kommer bland annat diskutera frågor som rör utbildningspolitik,
svenska-bangladeshiska relationer och utbildningsbistånd.

Minister Nurul Islam Nahid kommer vid sitt besök i Sverige också att delta i
en paneldebatt på Stockholms Universitet, besöka Sida samt Karlstads
Universitet.
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Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Innovationers betydelse för miljö-
och klimatpolitiken
Publicerad 08 september 2015 Uppdaterad 08 september 2015

Innovationers roll för miljö- och klimatpolitiken var temat
när regeringens innovationsråd höll sitt tredje möte i
Rosenbad den 2 september. Mötet inleddes med en
gemensam presentation av klimat- och miljöminister
Åsa Romson och närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.
Johan Rockström, professor i miljövetenskap och chef för Stockholm
Resilience Centre vid Stockholms universitet samt ledamot i
innovationsrådet, talade om en omställning till en hållbar välfärd. En
omställning som är både nödvändig, möjlig och önskvärd enligt Rockström.

Enligt Rockström, pekar vetenskapen entydigt på att alla länder i världen
måste snabbt genomföra en omställning till en hållbar utveckling, som (mest
akut) inkluderar en övergång till en fossilfri samhällsutveckling och att
stoppa all förlust av biologisk mångfald.

Rockström menar att Sverige har en stor möjlighet att ligga i framkant i
världen, vilket skulle ge stora fördelar för Sverige (i attraktionskraft och
konkurrenskraft) och göra Sverige till ett viktigt föredöme i världen.

Flera externa gäster var inbjudna till mötet för att ge olika perspektiv kring
huvudtemat däribland Reinhard Hüttl, Scientific Executive Director of the
German Research Centre for Geosciences. Han gav en inblick i Tysklands
erfarenheter av miljöteknik. Verksamhetsansvarige vid Cleantech Inn,
Richard Englund, beskrev innovatörernas roll inom miljö- och
klimatområdet. LRF:s viceordförande Åsa Odell var inbjuden för att dela
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med sig kring innovationer och bioekonomi.



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Program för Innovationsrådets
möte den 2 september
Publicerad 28 augusti 2015 Uppdaterad 28 augusti 2015

Huvudtemat för innovationsrådets möte är innovationers
roll för miljö- och klimatpolitiken. Temat kommer att
öppnas med en gemensam presentation av klimat- och
miljöminister Åsa Romson och närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
Johan Rockström, professor i miljövetenskap och chef för Stockholm
Resilience Centre vid Stockholms universitet samt ledamot i
innovationsrådet, kommer därefter att fördjupa diskussionen kring
innovationers roll för klimat- och miljöpolitiken. 

Med anledning av dagens tema är ett antal externa gäster inbjudna till mötet
för att ge olika perspektiv kring huvudtemat: Scientific Executive Director of
the German Research Centre for Geosciences Reinhardt Hüttl ger mötet
inblick i Tysklands erfarenheter av miljöteknik. Verksamhetsansvarige vid
Cleantech Inn Richard Englund beskriver innovatörernas roll inom miljö-
och klimatområdet. LRF:s viceordförande Åsa Odell beskriver tankar kring
innovationer och bioekonomi. 

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning, tar
under dagen emot en statlig utredning om nationell rymdstrategi, ett ämne
med tydlig koppling till klimatområdet. Hon kommer också att ta
diskussionen vidare till innovationsrådets möte.  

Innovationsrådet kommer också att följa upp teman från tidigare möten.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg kommer utifrån resultatet
av utredningen "Statliga finansieringsinsatser" som presenterades i juni att
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följa upp diskussionen om utvecklingen av statlig riskkapitalförsörjning. 

Hållpunkter för mötet 

Kl. 13.00. Innovationsrådets ordförande, statsminister Stefan Löfven, öppnar
mötet. 

Programpunkter under eftermiddagen  

Statsrådet Mikael Damberg presentar tankar kring utvecklingen av den
statlig riskkapitalförsörjning. 
Statsråden Åsa Romson och Mikael Damberg introducerar huvudtemat
för mötet: Miljö- och klimat med fokus på innovationspolitikens roll. 
Johan Rockström, professor i miljövetenskap och chef för Stockholm
Resilience Centre vid Stockholms universitet samt ledamot i
innovationsrådet, ger perspektiv på innovationers roll för klimat- och
miljöfrågor. 
Reinhardt Hüttl, Scientific Executive Director of the German Research
Centre for Geosciences, ger perspektiv utifrån Tysklands arbete med
främjandet av miljöteknik. 
Richard Englund, verksamhetsansvarig vid Cleantech Inn, håller en
presentation på temat Innovatörer inom miljöteknikområdet. 
Åsa Odell, viceordförande vid LRF, håller en presentation på temat
bioekonomi. 
Statsrådet Helene Hellmark Knutsson, presenterar delar av utredningen
om en nationell rymdstrategi.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Internationaliseringen ska öka
Publicerad 25 juni 2015 Uppdaterad 25 juni 2015

Internationalisering av universitet och högskolor är en
prioriterad fråga för regeringen. Onsdagen den 17 juni
samlades deltagare från universitet, högskolor,
myndigheter och organisationer i Stockholm för en
hearing som leddes av Helene Hellmark Knutsson,
minister för högre utbildning och forskning.
Syftet med hearingen var att identifiera hur verksamheten vid universitet och
högskolor kan bli mer internationellt präglad och hur det internationella
utbytet kan stärkas. Några av de områden som diskuterades var vilka
styrkeområden universitet och högskolor har, vilka utmaningar som finns och
vilken roll regeringen bör ha.

Deltagarna diskuterade många olika frågor, däribland student- och
lärarmobilitet, internationalisering för studenter som inte reser utomlands och
universitets och högskolors roll i politiken för en global utveckling. Helene
Hellmark Knutsson framhöll vikten av internationalisering för ett globalt
samarbete och vikten av att Sverige kan locka unga människor och talanger
från andra länder. En stor utmaning kommer i framtiden att vara att
rekrytera medarbetare och matcha tillgång och efterfrågan på
arbetsmarknaden. Hellmark Knutsson underströk regeringens vilja att
åstadkomma förändringar och undanröja hinder för en ökad
internationalisering.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Första mötet med expertgrupp för
ökad jämställdhet i högskolan
Publicerad 09 juni 2015 Uppdaterad 09 juni 2015

Minister för högre utbildning och forskning Helene
Hellmark Knutssons expertgrupp för ökad jämställdhet i
högskolan har idag haft sitt första möte. Gruppen består
av personer med olika bakgrund och erfarenheter och
de har gett sina perspektiv på vilka strukturer som styr
tillträdet till- och arbetssätt i högskolan.
På kommande möten kommer gruppen att diskutera styrning och ledarskap,
forskningsfinansiering och karriärvägar, och könsbundna studieval. Nästa
möte kommer att behandla normer och värderingar.
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Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Indiska statsbesöket avslutat
Publicerad 03 juni 2015 Uppdaterad 03 juni 2015

På kvällen den 2 juni lämnade Indiens president Shri
Pranab Mukherjee Sverige efter sitt tre dagar långa
statsbesök. Presidenten var i Sverige på inbjudan av
H.M. Konungen. Regeringen deltog i programmet med
flertalet ministrar. Huvudteman för besöket var
innovation och hållbar utveckling med fokus på urban
stadsutveckling, samt vetenskap och forskning.
Indien är ett av Asiens mest tongivande länder, världens fjärde största
ekonomi och en framväxande global aktör. Statsbesöket från Indiens
president, det första någonsin, var därför en viktig milstolpe i våra bilaterala
relationer.

Statsbesöket inleddes på söndagen med en sedvanlig välkomstceremoni på
Kungl. slottets inre borggård. Kungen och presidenten inspekterade en
hedersvakt från Livgardet och stora delar av regeringen var, tillsammans
med andra representanter för officiella Sverige, på plats för att välkomna
presidenten.  

Måndagen inleddes med besök i riksdagen där han togs emot av talmannen
och träffade riksdagsledamöter.

Indiens president på besök i riksdagen

På förmiddagen tog även statsminister Stefan Löfven emot presidenten för
samtal på Rosenbad. Presidenten och statsministern diskuterade bland annat
den växande handeln mellan Sverige och Indien och det breda bilaterala
samarbetet som omfattar exempelvis miljö, förnybar energi och hälsa.
Klimat- och miljöminister Åsa Romson, utrikesminister Margot Wallström,
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näringsminister Mikael Damberg, försvarsminister Peter Hultqvist och
bostads- och stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan deltog också i
samtalen.  

I samband med mötet på Rosenbad tecknades ett flertal avtal mellan Indien
och Sverige, bland annat ett samförståndsavtal om hållbar stadsutveckling.
Syftet med samförståndsavtalet är att främja samarbete i frågor om hållbar
och integrerad stadsplanering och markanvändning, avfallshantering,
hållbara transportsystem, vatten och sanitet.

Bostad- och stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan deltog senare på
eftermiddagen när presidenten och kungen besökte Hammarby sjöstad med
båt. I samband med båtresan hölls ett rundabordssamtal
med näringslivsrepresentanter om hur städer kan byggas mer hållbara 
miljövänliga.

Hållbara städer i fokus under indiska statsbesöket

På Utrikesdepartementet deltog Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning, när flertalet samarbetsavtal skrevs under
mellan indiska och svenska universitet och högskolor.

På måndagkvällen gav kungaparet en galamiddag för presidenten.

Statsbesök från Indien, dag 2

Besök på Karolinska institutet och Uppsala
universitet

På tisdagen, besökets sista dag, gick en stor del i forskningens och
vetenskapens tecken. Statsrådet Helene Hellmark Knutsson deltog när
presidenten och kungaparet besökte Karolinska institutet. Fokus låg på
vetenskapligt samarbete med besök på Nobel Forum och Aula Medica.
Presidenten fick också en presentation av Nya Karolinska och Hagastaden.

Innan lunch deltog näringsminister Mikael Damberg i ett rundabordssamtal
mellan svenskt och indiskt näringsliv. Presidenten och kungen deltog
tillsammans med näringsministern.

Under rubriken India-Sweden Partnership - Co-creating a Brighter Future
höll Mikael Damberg ett tal.   



I samband med näringslivsforumet annonserade presidenten att svenska
passinnehavare nu kommer att beviljas så kallat e-turistvisum vid besök till
Indien, vilket innebär snabbare viseringshantering för svenska medborgare.

På eftermiddagen besökte presidenten Uppsala universitet tillsammans med
kronprinsessparet och utrikesminister Margot Wallström. Utrikesministern
inledningstalade och presidenten höll en föreläsning på temat "Tagore and
Gandhi: Do they have contemporary relevance for Global Peace".

På tisdagkvällen deltog utrikesminister Margot Wallström när
kronprinsessparet tog farväl av presidenten på Arlanda flygplats.



Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Historiskt statsbesök från Indien
Publicerad 27 maj 2015 Uppdaterad 27 maj 2015

Indiens president Shri Pranab Mukherjee avlägger
statsbesök i Sverige 31 maj - 2 juni 2015 på inbjudan
av H.M. Konungen. Regeringen deltar med flertalet
ministrar. Huvudteman för besöket är innovation och
hållbar utveckling med fokus på urban stadsutveckling,
samt vetenskap och forskning.
Indien är ett av Asiens mest tongivande länder, världens fjärde största
ekonomi och en framväxande global aktör. Statsbesöket från Indiens
president, det första någonsin, är en viktig milstolpe i våra bilaterala
relationer.

Statsbesökets fokus

Fokus under statsbesöket kommer att vara att skapa förutsättningar för att
öka utbytet inom handel och vetenskap samt att stärka den svenska närvaron
på den indiska marknaden.

Det finns en växande efterfrågan från indisk sida kring frågor rörande
innovation, stadsutveckling och hållbar utveckling. Statsbesöket ger tillfälle
främja potentiella affärsmöjligheter på dessa områden i båda riktningar.

Sverige har redan ett brett samarbete med Indien på en rad områden: miljö,
förnybar energi, forskning, hälsa med mera. Dessa samarbeten kommer att
fördjupas ytterligare i samband med besöket och en rad samarbetsavtal
kommer att ingås.

Ur programmet

Indiens president landar i Stockholm på söndag eftermiddag och möts på
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Arlanda av kronprinsessan och prins Daniel. Kungaparet tar emot
presidenten på Hovstallet för beriden kortege till Stockholms slott där
sedvanlig välkomstceremoni äger rum. Representanter för riksdag och
regering deltar.

Måndagens program inleds med besök på riksdagen och möte med talman
Urban Ahlin. Därefter tar statsminister Stefan Löfven emot i Rosenbad.
Stockholms stad står värd för en lunch i stadshuset, under vilken hållbar
stadsutveckling ska diskuteras. Eftermiddagens program fortsätter på samma
tema genom en tur till Hammarby Sjöstad. Bostads- och
stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan deltar. På kvällen ger kungaparet
bankett på slottet.

Tisdagen går i forskningens och vetenskapens tecken med ett besök på
Karolinska institutet där forskningsminister Helene Hellmark Knutsson
deltar. Därefter följer seminarier och möten med svenskt och indiskt
näringsliv. Näringsminister Mikael Damberg deltar i programmet.

På eftermiddagen fortsätter programmet i Uppsala där presidenten håller ett
anförande på Uppsala universitet. Kronprinsessparet och utrikesminister
Margot Wallström deltar. 

Statsbesöket avslutas sent tisdag eftermiddag.

För att följa besöket i sociala medier använd #sweindia2015



Artikel från Utbildningsdepartementet

Nytt forskningsavtal mellan
Sverige och USA
Publicerad 21 maj 2015 Uppdaterad 21 maj 2015

Idag signerar Sverige, via Polarforskningssekretariatet,
ett nytt forskningsavtal med USA. Avtalet kommer
resultera i två stora gemensamma
forskningsexpeditioner till Arktis och positiva
synergieffekter för svensk polar- och klimatforskning.
- Genom att samarbeta kommer vi få ut mer forskning för pengarna. Den
svenska isbrytaren Oden kan genom att användas av flera länder göra
polarexpeditioner med tätare mellanrum, fler mätningar kan utföras och
forskarna kan bilda nya samarbeten. Det kommer gynna forskningen,
klimaten och skapa jobb, säger Helene Hellmark Knutsson.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Expertgrupp för ökad jämställdhet
i högskolan utsedd
Publicerad 19 maj 2015 Uppdaterad 19 maj 2015

Regeringen har fattat beslut om de ledamöter som
kommer att ingå i Helene Hellmark Knutssons nationella
expertgrupp för ökad jämställdhet i högskolan. Gruppen
kommer dels att komma med idéer och förslag inför
nästa stora forskningsproposition som ska läggas
hösten 2016. Dels kommer den i slutet av 2016 att
avrapportera sina huvudslutsatser för ökad jämställdhet
i högskolan.
Följande personer förordnas att vara ledamöter i gruppen t.o.m. 31 december
2016:

Gustav Amberg - Vicerektor, KTH                                       
Fredrik Bondestam - Fil. dr sociologi                                       
Peter Grönberg - Vice President, Volvo Group Telematics &
WirelessCar                                       
Johanna Koljonen - Journalist                                        
Agneta Stark - Docent
John Tumpane - Analytiker, Formas                                       
Agnes Wold - Professor och överläkare                                       
Seher Yilmaz - Ordförande Rättviseförmedlingen
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Artikel från Statsrådsberedningen

Digitalisering och life-science i
fokus på Innovationsrådets möte
Publicerad 18 maj 2015 Uppdaterad 19 maj 2015

Måndag den 18 maj hade Nationella innovationsrådet
sitt andra möte och samlades i Rosenbad. Två teman
på mötet var digitalisering och life science.
Sverige står inför stora utmaningar och möjligheter i och med
digitaliseringen. Dagens möte var startskottet för ett kommande, långsiktigt
arbete hur regeringen på ett nationellt plan ska ta sig an denna fråga. I
framtiden kommer digitaliseringen att spela stor roll för exempelvis områden
som miljöarbetet, hälso- och sjukvården och företagens villkor.

Vid mötet talade Innovationsrådets ledamöter Darja Isaksson, Hans Vestberg
och Jane Walerud om digitaliseringen och Sveriges utmaningar och
möjligheter i samband med detta. Tillsammans med övriga ledamöter i
Innovationsrådet diskuterades digitaliseringen och Sveriges väg framåt inom
detta område.

– Digitaliseringen kommer att ändra förutsättningarna för hela samhället och
ställer större krav på anpassning. Sverige ska vara landet som glänser inom
detta område och vi har goda förutsättningar att klara detta, sa statsminister
Stefan Löfven, Innovationsrådets ordförande, vid en pressträff i samband
med dagens möte.

På mötet diskuterades också innovationsupphandlingen och
samverkansprogrammet för life science. Civilminister Ardalan Shekarabi
informerade om ny lagstiftning för denna upphandling och de möjligheter
detta medför.

Forskningsminister Helene Hellmark Knutsson och projektledare Anders
Lönnberg redovisade läget och det kommande arbetet med det strategiska
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samverkansprogrammet för life science.

Innovationsrådets nästa möte äger rum den 31 augusti.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Sverige ska vara ett attraktivt land
att bedriva forskning i
Publicerad 08 maj 2015 Uppdaterad 11 maj 2015

Fredagen den 8 maj besökte Helene Hellmark
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning,
byggnationen av forskningsanläggningen ESS i Lund.
ESS ska bli ett mångvetenskapligt forskningscentrum
baserat på världens mest kraftfulla neutronkälla.
Byggnationen av ESS planeras pågå till 2025. Innan dess kommer
anläggningen successivt att sättas i drift och redan 2021 planeras för en
första utlysning av experimenttid för forskare. ESS kommer när den är byggd
att vara den mest kraftfulla forskningsanläggningen av sitt slag i världen.

- Sverige ska vara ett attraktivt land att bedriva forskning i, och det gäller
både för individer och för företag. Vi ska i högre utsträckning locka hit unga
forskartalanger genom att bygga attraktiva forskningsmiljöer. ESS kommer
när den är byggd att utgöra en viktig och ledande forskningsinfrastruktur
både nationellt och globalt, säger Helene Hellmark Knutsson.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Förlängd utredningstid för
utredningen om en nationell
rymdstrategi
Publicerad 24 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Utredningen om en nationell rymdstrategi (U 2014:10)
får förlängd utredningstid.
Utredningens utredningstid förlängs från den 31 maj till den 31 augusti 2015.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Investering för fler anställda i
skolan och fler platser på
lärarutbildningen
Publicerad 29 mars 2015 Uppdaterad 31 mars 2015

Utbildningsminister Gustav Fridolin och minister för
högre utbildning och forskning Helene Hellmark
Knutsson presenterade den 29 mars regeringens
förslag som möjliggör fler anställda och mindre klasser i
lågstadiet samt fler utbildningsplatser på
lärarutbildningen.
Satsningen har sin tyngdpunkt på lågstadiet inklusive förskoleklassen och är
en del av regeringens lågstadielöfte som går ut på att alla barn och elever
tidigt ska få det stöd de behöver för att nå kunskapsmålen.

1. Fler anställda lärare i lågstadiet, så att lärare får mer tid
för sitt arbete och så att klasserna kan bli mindre i
lågstadiet

För att höja utbildningskvaliteten och ge lärare i lågstadiet mer tid för varje
elev får skolans huvudmän, kommuner och fristående skolor, nu möjlighet
att ta del av ett statsbidrag för att kunna anställa fler lärare, speciallärare
eller annan personal så att lärare får mer tid för sitt arbete och så att
klasserna kan bli mindre. I år avsätts 2 miljarder kronor för detta ändamål.

2. Fler utbildningsplatser på lärarutbildningen.

Regeringen föreslår en utökning av antalet utbildningsplatser på
lärarutbildningen. Antalet nybörjarplatser på grundlärarutbildningen ska öka
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med 700 platser årligen. För att råda bot på dagens brist på speciallärare och
specialpedagoger föreslås dessutom en ökning med 300 nybörjarplatser
årligen inom speciallärar- och specialpedagogutbildningen, samt bättre
villkor att utbilda sig till dessa yrken. Därtill föreslås 800 nybörjarplatser
årligen inom förskollärarutbildningen.

Regeringens målsättning är att alla elever ska få en ärlig chans att lyckas i
skolan. För att alla elever ska ha möjlighet att nå kunskapskraven krävs att
de får den tid de behöver med sina lärare, att undervisningen anpassas till
elevens förutsättningar.



Artikel från Utbildningsdepartementet

EU:s inre marknad och
digitaliseringen i fokus på
rådsmöte
Publicerad 03 mars 2015 Uppdaterad 27 maj 2015

EU:s närings- och forskningsministrar diskuterade en
förbättrad inre marknad, digitalisering och
forskningsinvesteringar på rådsmöte den 2-3 mars.
Ministern för högre utbildning och forskning Helene
Hellmark Knutsson och statssekreterare Oscar
Stenström deltog i mötet.
Syftet med policydebatterna var att ge EU-kommissionen synpunkter i
arbetet med  två nya inremarknadsstrategier som ska presenteras. I maj
förväntas strategin  för EU:s digitala inre marknad och i slutet av året en
strategi för EU:s inre marknad för varor och tjänster.

- Det är viktigt att få bort hinder som är kvar på tjänstemarknaden och stärka
principen om ömsesidigt erkännande av varor och tjänster i EU, sade
statssekreterare Oscar Stenström.

Principen att godkänna varor i ett medlemsland som lagligen tillverkats eller
marknadsförts i ett annat medlemsland kallas principen om ömsesidigt
erkännande.
I debatten framhöll Sverige tillsammans med många EU-länder
digitaliseringens möjligheter för europeisk konkurrenskraft och industri.  

Investeringar i forskning viktigt för tillväxten

Även forskningsministrarna diskuterade digitaliseringen och möjligheterna
till förbättrad innovation genom en öppen och dataintensiv forskning.
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Kommissionens nya europeiska fond för strategiska investeringar stod också
på dagordningen för mötet.

- De investeringar som  finansieras av fonden för strategiska investeringar
bör ha koppling till forskning av hög kvalitet och stimulera ökad mobilitet
bland forskare inom EU. Det skapar tillväxt både på kort och lång sikt, sade
Helene Hellmark Knutsson.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Första samtalen för höjda
lärarlöner
Publicerad 11 februari 2015 Uppdaterad 12 februari 2015

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning, har i dag träffat skolans parter
för de första samtalen om regeringens lönesatsning för
lärare. Syftet är att uppnå bättre löneutveckling för
lärare, kopplat till kompetens och karriärutveckling.
Regeringen avser att avsätta 3 miljarder kronor årligen,
med start 2016.
- Det viktigaste för elevernas skolresultat är skickliga och engagerade lärare.
Därför är jag glad över att vi i dag har haft inledande samtal i konstruktiv
anda om hur läraryrket kan stärkas och göras mer attraktivt, bland annat
genom högre löner. Jag ser med tillförsikt fram emot kommande möte, säger
Helene Hellmark Knutsson.

Nästa möte kommer att ske 11 och 12 mars.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Diskussion om förbättrad
tjänstemarknad i EU
Publicerad 04 december 2014 Uppdaterad 02 juni 2015

Ministrar i EU med ansvar för konkurrenskraft
diskuterade utvecklingen av den inre marknaden på
rådsmöte i Bryssel den 4 december.
Forskningsministrarna enades kring forskning och
innovation som källor till tillväxt. Från Sverige deltog
ministern för högre utbildning och forskning Helene
Hellmark Knutsson och statssekreterare Oscar
Stenström.
EU ska fullborda den gemensamma inre marknaden för produkter och
tjänster senast 2015. Det slog EU:s stats- och regeringschefer fast i juni i år.

Mot bakgrund av det diskuterade rådet framför allt tjänsteområdet och
behovet att ta bort onödiga hinder som leder till diskriminerande eller
oproportioneliga krav på tjänsteleverantörer och mottagare.

Ministrarna fick också information om att EU-kommissionen avser att 2015
presentera en ny strategi för tjänstedirektivet, något som Sverige
välkomnade.
- Sverige ser fram emot konkreta förslag från kommissionen om att få bort
hinder på den inre marknaden för tjänster, sade statssekreterare Oscar
Stenström vid mötet.

Forskning och innovation viktiga för tillväxten

Forskningsministrarna enades om slutsatser som belyser vikten av att
effektivisera forskningssystemen, särskilt mot bakgrund av att flera EU-
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länder drar ner på investeringar i forskning och innovation på grund av den
ekonomiska krisen.

- Jag välkomnar slutsatserna om forskning och innovation som källor till
förnyad tillväxt, sade Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning.


